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اول صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

۳۰ شهریور روز گفتگوی تمدنها
۳۰ شهریور آغاز هفته دفاع مقدس

[ September 21 ] ۳۰ شهریور روز جهانی صلح
۱ مهر آغاز حمله مغول به ایران در پا�ز 598 خورشیدی



 

1- در این دوره رخوت، به مسائل زیربنایی بپردازیم - گیتی آنلاین

2- ساماندهی 2 هزار متقاضی مشاغل خانگی در استان - تابناك

3- اولویت پرداخت کمک هاي تعاونی با کسب و کارهاي خانگی است - برنا نیوز

4- جهش تولید در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با محوریت بخش خصوصی - نود اقتصادي

5- وام 50 میلیون تومانی بانک سینا براي مددجویان کمیته امداد حضرت امام(ره) - نود اقتصادي

6- اقتصاد محله محور و کسب در آمدهاي پایدار براي حوزه مدیریت شهري - خبرگزاري مهر

7- صادرات استان البرز با رشد 38درصدي به 274میلیون دلار رسید - تسنیم

8- تولید گوشی داخلی در چه شرایطی امکان پذیر است؟ - صبحانه آنلاین

9- افتتاح هیئت حل اختلاف کارگري و کارفرمایی در سپیدان - روزنامه شیراز نوین

10- معاون گردشگري فارس: اشتغال بومی با تقویت بوم گردي را دنبال می کنیم - روزنامه شیراز نوین

11- آزمون الکترونیکی نحوه رهگیري کالاهاي سلامت محور در سامانه TTAC - اخبار علمی

12- ساخت 50 هزار مسکن محرومان توسط ستاد اجرایی فرمان امام - تسنیم

13- «مهمات» به فرهنگسراي امام (ره) رسید - خبرگزاري دفاع مقدس

14- طرح هاي آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان افتتاح شد - وزارت نیرو

15- ترامپ ممنوعیت «تیک تاك» را به تعویق انداخت: خرید این نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی را تایید می کنم؛ اگر

این معامله صورت گیرد که عالی است - تدبیر و امید

16- افزایش 18.4 درصدي تولید خودروي سواري در 5 ماه نخست امسال - دانشجو

17- خوزستان نگران هفت تپه هاي جدید - روزنامه کارون

18- مرغداران فارس در انتظار تصمیم ملی براي حل مشکل نهاده ها - خبر فوري

19- مشارکت جامعه ورزش همگانی در «روز جهانی بدون خودرو» - وزارت ورزش و جوانان

20- تولید گوشی داخلی در چه شرایطی امکان پذیر است؟ - اقتصاد آنلاین

21- رشد 200 درصدي تولید در بهمن دیزل، نشان دستیابی به جهش تولید - خبرخودرو

22- مهارت آموزي حلقه مفقوده اشتغال و کارآفرینی است - اتاق بازرگانی ایران

23- پاسخ نیکزاد به انتقادها از طرح جهش تولید مسکن/ به دنبال انحصار و خط اعتباري نیستیم - اترك نیوز

24- افزایش حدود 70 درصدي میزان سرمایه گذاري پروانه هاي بهره برداري صادره در 5 ماهه 99 - روزنامه قدس

25- ترامپ ممنوعیت نرم افزار چینی «تیک تاك» را به تعویق انداخت: خرید این نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی را تایید

می کنم؛ اگر این معامله صورت گیرد که عالی است - خبر داغ

26- اجراي 30 برنامه به مناسبت چهل سالگی دفاع مقدس در شیراز - ایسنا

27- مجتمع گیلان بعنوان بزرگترین مجتمع تولیدي فعال دخانیات در خاورمیانه است - تابناك

28- 75 هکتار از اراضی 3 دانشگاه کشور به پارك هاي فناوري واگذار شد - تابناك

29- شرکت هاي دانش بنیان نماد فرهنگ کارآفرینی علمی هستند - تابناك



30- ایده هاي نوین فرزندان تحت پوشش کمیته امداد استان سمنان حمایت می شوند - شبستان

31- «مهمات» به فرهنگسراي امام (ره) رسید - شبستان

32- سهم 31 درصدي بخش صنعت و معدن از تسهیلات پرداختی بانک ها به بخش هاي مختلف در 4 ماهه اول 99 - برنا نیوز

33- 735 بسته نوشت افزار به ایتام کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد اهداء شد - برنا نیوز

34- 17 روستاي قم از آب سالم و بهداشتی بهره مند شدند - برنا نیوز

35- دعوت به رقابت در پنجمین دوره مراسم اهداي تندیس، لوح و نشان کارآفرینی امین الضرب - اتاق بازرگانی تهران

36- دیدار رئیس کمیته امداد شهرستان بهارستان با شهردار صالحیه - توریسم پرس

37- افتتاح طرح هاي آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان با حضور وزیر نیرو انجام شد - شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

38- صداوسیما توانایی مدیریت سریال هاي خود را ندارد - روزنامه آراز آذربایجان

39- لبخند خدا در چهره محرومان - مشرق

40- امکان تکمیل سوابق پرداخت بیمه تامین اجتماعی فراهم شد - اعتبار نیوز

41- سهم 31 درصدي صنعت و معدن از دریافت تسهیلات بانکی - ایمنا

42- /گزارش خبري/ داخلی سازي و برنامه صادرات شیلر؛ نشان دستیابی به جهش تولید در بهمن دیزل - پرشین خودرو

43- عرضه و تقاضا و توزیع در بازار فولاد نیاز به توجه جدي دارد - بازار کار

44- تصویب 41 طرح اشتغالزا در شهرستان گیلانغرب - بازار کار

45- انتقادات عباس عبدي از سیاست هاي اصولگرایان: آنان همواره دنبال بستن پنجره ها هستند - روز نو

46- 224 میلیارد تومان وام اشتغال روستایی در لرستان پرداخت شد - روستا نیوز

47- مقاوم سازي روستایی در فارس با اولویت نگهداري از جان و مال مردم دنبال می شود - روستا نیوز

48- ایجاد فرصتهاي کسب و کار براي تعاونی هاي جوانان، حمایت از بازار فروش محصولات تعاونی - اقتصادگردان

49- برگزاري بیش از 30 برنامه به مناسبت چهلمین سالگرد دفاع مقدس - خبرگزاري مهر

50- پرداخت 35 میلیارد تومان وام اشتغال به مددجویان کمیته امداد آذربایجان غربی - شبستان

51- مرغداران فارس در انتظار تصمیم ملی براي حل مشکل نهاده ها - شبکه ایران

52- ارایه پیشنهاد ثبت ملی اردستان به عنوان شهر سبدبافی - شبکه ایران

53- جوایز نقدي بخش هاي ملی جشنواره «سینماحقیقت» افزایش یافت - آنا

54- همایش مجازي آشنایی با رشته ها و دانشگاه خوارزمی ویژه داوطلبان کنکور 99 - باشگاه خبرنگاران جوان

55- نقش مهم قطعه سازان در دوران تحریم - اقتصاد آنلاین

56- صدور جواز تاسیس واحد صنعتی 40درصد افزایش یافت - اقتصاد آنلاین

57- مهلت ثبت نام جشنواره بین المللی خوارزمی تمدید شد - ایرنا

58- در پردیس چه خبر است؟ ساخت کانکس املاك در حاشیه جاده! - فصل اقتصاد

59- اردوغان: ترکیه از پس تأثیرات اقتصادي همه گیري ویروس کرونا بر آمده است - فصل اقتصاد

60- رشد 40.3 درصدي صدور جواز تاسیس صنعتی تا پایان مردادماه - فصل اقتصاد

61- 2014 صادرکننده تاکنون ارز خود را به کشور بازگردانده اند - فصل اقتصاد

62- طرح جهش تولید و تامین مسکن موجب رانت می شود - فصل اقتصاد



63- تسهیلات طرح جهش تولید مسکن از زبان نیکزاد - تابناك

64- شغل هاي آنلاین خانگی، از بازار مکاره تا آن سوي ناامیدي - تابناك

65- تسهیلات طرح جهش تولید مسکن از زبان نیکزاد - فردا نیوز

66- اداره کل بنادر و دریانوردي استان و گروه صنعتی پلیمر بوشهر تفاهمنامه همکاري امضا کردند - سازمان بنادر و دریانوردي

67- برگزاري برنامه «کهاد کارآفرینی» در دانشگاه تهران - ایسنا

68- آگهی هاي استخدام برق 30 شهریور 99 - برق نیوز

69- ترامپ ممنوعیت نرم افزار چینی «تیک تاك» را به تعویق انداخت - 55 آنلاین

70- 2014 صادرکننده تاکنون ارز خود را به کشور بازگردانده اند - ایران اکونومیست



 

در این دوره رخوت، به مسائل زیربنایی بپردازیم

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/06/30

بیش از 6 ماه است که به واسطه شیوع کرونا، بسیاري مشاغل و حرف تعطیل شده اند. در میان فعالیت هاي هنري نیز، به
طور مشخص تئاتر و سینما جزو اولین حرفه هایی بودند که متوقف شدند و حتی با اخذ مجوز بازگشایی نیز، فعالیت هاي آنها

به شیوه سابق نبود. در این نوع فعالیت ها که ارتباط مستقیم و گروهی با مخاطب ...

هوشمند هنرکار، نائب رئیس هیأت مدیره انجمن بازیگران
خانه تئاتر، در خصوص شرایط هنرمندان تئاتر، توضیح داد:
«پیش از کرونا نیز، حال و روز فعالان تئاتر و بازیگران
خوب نبود؛ نه شغل تعریف شده اي داشتند نه امنیت
شغلی و درآمد مناسب. جز عده اي که از طریق فعالیت
هاي دیگر(مانند تدریس و اشتغال در تصویر و سایر رشته
ها) ارتزاق می کردند، معیشت سایر هنرمندان تئاتر دچار
مشکل بود. اما با شروع کرونا، تئاتري ها دچار وضعیت
بدتري شده و حتی پس انداز آنها نیز رو به پایان است، چرا

 
که در این مدت درآمدي نداشتند.» 

او با اشاره به اینکه اغلب تئاتري ها حتی پس اندازي هم
ندارند، بیان کرد: «در حال حاضر فرد یا نهادي که بتواند به
طور مشخص از حق و حقوق هنرمندان و به خصوص اهالی

تئاتر دفاع کند، نداریم. به نظر می رسد پیش از این دغدغه اي به نام مشکلات معیشت هنرمندان تعریف نشده است. شاید تصور شود
که در میان مشکلات کنونی، معیشت و امنیت شغلی هنرمندان بااهمیت نباشد اما کسی فکر نمی کند که یکی از آسیب دیده ترین
اقشار، تئاتري ها و به خصوص بازیگران هستند. هرچند که نمی خواهم مشکلات رشته هاي تئاتري دیگر را نادیده بگیرم اما بازیگران

 
چیزي جز جان و بدن خود براي به کار گرفتن ندارند.» 

هنرکار در مورد بازگشایی سالن ها در شرایط کنونی، گفت: «در این روزها، با بازگشایی هاي نسنجیده سالن هاي تئاتر و البته سایر
فعالیت ها مواجه شده ایم. هرطور بررسی کنیم دلیل این شتاب زدگی و اجبار و بازگشایی مشخص نیست. اگر فکر کنیم توان
اقتصادي دولت ضعیف شده و می خواهد چرخه تولید به راه بیفتد، شاید در حرفه هایی که ارتباط با گردش اقتصادي دارند منطقی

 
باشد اما در بازگشایی مکان هایی مانند مدارس و مراکز آموزشی، توجیهی نمی بینیم.» 

به گفته هنرکار، بازگشایی سالن ها و سایر مراکز عمومی، فاجعه کرونا را پایدار کرده و منفعت اقتصادي نیز به دنبال نداشته است. این
بازیگر و کارگردان تئاتر، در مورد تلاش هایی که براي بهبود وضعیت معیشتی هنرمندان شده است، بیان کرد: «مکاتبات و صحبت
هایی که با مسئولان شده، تاکنون جواب چندانی نداشته است. بارها هم اعلام شده که اعضا و هنرمندان دیگر طاقت نامه نگاري و

 
صدور بیانیه را ندارند. حرکت بعدي خانواده تئاتر، رادیکال تر خواهد بود.» 



هنرکار با اشاره به فواید احتمالی دوران پساکرونا گفت: «البته هنوز سعی می کنم خوشبین باشم، شاید در دوران پساکرونا و حتی این
ایام هم بشود دنبال فایده اي در تئاتر بود. مثلا در سال هاي گذشته، بساطی به نام تئاتر خصوصی راه افتاد، چیزي که اصلا به تئاتر
خصوصی ربط نداشت، انگار فقط تصمیم بر این بود که هنرمندان را در فضایی بدون پشتیبانی و آشفته رها کنند. به این واسطه،
تماشاخانه هاي بسیاري به نام تماشاخانه خصوصی با مدیریت هاي اشتباه و تهیه کننده هاي نامربوط راه افتاد و حتا در مقاطعی
نگرانی ورود پول هاي آلوده به هنر مطرح شد. ازطرفی افرادي وارد کار شدند که شناختی از این نوع فعالیت نداشتند و بنابراین
سرمایه هاي آنها نیز هرز رفت و دوباره فضا به سمت رشد سلبریتی ها و اجراي کارهاي سخیف پیش رفت. در این دوران اثر این بازي
ها کمتر شده. شاید در دوره پساکرونا شاهد حذف یا کمرنگ شدن این فضاي غلط باشیم. شاید هنرمندان واقعی تئاتر و روابط درست

 
حرفه اي حاکم شود.» 

این بازیگر و کارگردان تئاتر، با ابراز امیدواري از بازگشت تعهد مسئولان به هنر، مطرح کرد: «از حدود 7، 8 سال پیش، روالی ایجاد
شد که تئاتر به بیراهه کشید و این فضا را به ما تحمیل کردند که البته جز معدود هنرمندانی که از این سیستم بهره مند شدند، بخش

 
بزرگی از خانواده تئاتر، متضرر شدند.» 

به گفته هنرکار، دوران کرونا و تعطیلی اجباري ناشی از آن، همچنین می تواند فضایی در اختیار هنرمندان بگذارد که به مسائل
زیرساختی تئاتر توجه کنند. او در اینباره گفت: «در حال حاضر نیز، مسائلی مانند پیوستن انجمن هاي هنري به وزارت کار و ایجاد
شبه سندیکا پیگیري شده که امیدوارم این تلاش ها ادامه دار باشد. البته باید از جناب راد نیز قدردان باشیم که براي احقاق این
مسائل، سال هاست تلاش کرده اند. این دوران فرصتی می دهد تا به مستندسازي، تثبیت شغل و روابط حرفه اي و مسائل زیربنایی

بپردازیم.»



ساماندهی 2 هزار متقاضی مشاغل خانگی در استان

منبع: تابناكشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/06/30

 
ساماندهی 2 هزار متقاضی مشاغل خانگی در استان 

علی کلانترنیا از ساماندهی بیش از 2 هزار متقاضی مشاغل خانگی در استان همدان طی اجراي این طرح خبر داد و افزود: 335 رشته

 
مشاغل خانگی در این طرح وجود دارد که متقاضیان می توانند براي فعالیت در آن ها درخواست ارائه دهند. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان همدان از اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی خبر داد و

 
گفت: این طرح از ششم شهریور آغاز شده و تا یک ماه ادامه دارد. 

به گزارش فارس، کلانترنیا با بیان اینکه مشاغل خانگی داراي ظرفیت ها و توانایی هاي قابل
توجهی براي ایجاد اشتغال هستند اظهار کرد: ساماندهی و شناسنامه دار کردن این مشاغل و

اعطاي مشوق هاي دولتی و حمایتی مانند امتیاز هاي مالیاتی و پیوند با شبکه ها و بازار هاي تضمین شده بیمه متقاضیان، می تواند

 
نقش مهمی را در توسعه ملی نمایان کند. 

وي با بیان اینکه ما نیازمند برنامه هایی براي ساماندهی این مشاغل و کمک به متقاضیان براي فعالیت در این حوزه هستیم افزود:

 
طرح ملی توسعه مشاغل خانگی بر اساس آسیب شناسی طرح هاي موجود و مطالعات انجام شده و تضمین شده اجرا می شود. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان همدان ادامه داد: این طرح اجراي برنامه هایی همچون توانمندسازي، مهارت آموزي، تجربه اندوزي،

 
هدایت، مشاوره و راه اندازي فعالیت هاي اقتصادي با توجه به ظرفیت و توانمندي هاي منطقه اي و استانی است. 

وي تصریح کرد: این طرح بر اساس آشنایی با مدل هاي مختلف کسب و کار اعم از مشاغل خانگی، شبکه سازي، زنجیره ارزش، اتصال

 
به برند ها، بنگاه هاي بالادستی و... است که باعث بهبود فرایند تولید و محصولات می شود. 

کلانترنیا با بیان اینکه این طرح حرکت هاي کارآفرین و فعالیت هاي اقتصادي را هرچه بیشتر رشد داده و باعث شکوفایی اقتصاد می
شود افزود: این طرح بر اساس نیازسنجی و مبتنی بر کار پژوهشی است به طوري که هر واحدي بر اساس پتانسیل هاي منطقه اي و

 
ظرفیت ها و با توجه به اسناد بالادستی و سند هاي آمایش استان ها تهیه می شود. 

وي با بیان اینکه این طرح ابتدا به وسیله جهاد دانشگاهی به عنوان نهاد واسط تسهیل گر توسعه اي به صورت پایلوت در 9 استان
برگزار شده است خاطرنشان کرد: این طرح در سه فاز اجرا می شود که مرحله اول شامل شناسایی مزیت ها، مرحله دوم مبتنی بر

 
توانمندسازي متقاضیان از طریق آموزش و مرحله سوم اتصال به بازار است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان همدان با بیان اینکه این طرح یک کار پژوهشی، آموزشی و اجرایی به شکل همزمان است افزود:

 
فراخوان این طرح از ششم شهریور آغاز شده و به مدت یک ماه در سراسر کشور اجرا می شود که احتمال تمدید طرح نیز وجود دارد. 



وي با اشاره به اینکه متقاضیان این طرح باید داراي شرایط خاص باشند گفت: افراد بالاي سن 18 سال، عدم بهره مندي از اشتغال،
عدم برخورداري از بیمه به استثناي بیمه روستایی و عشایر و همچنین شرایط خاص تر اینکه زنان مطلقه، بی سرپرست، زنان داراي

 
همسر زندانی و مفقودالاثر و دخترانی با سن 45 تا 55 سال که هرگز ازدواج نکرده اند، جامعه هدف این طرح هستند. 

کلانترنیا از ساماندهی بیش از 2 هزار متقاضی مشاغل خانگی در استان همدان طی اجراي این طرح خبر داد و افزود: 335 رشته
مشاغل خانگی در این طرح وجود دارد که متقاضیان می توانند براي فعالیت در آن ها درخواست ارائه دهند.



اولویت پرداخت کمک هاي تعاونی با کسب و کارهاي خانگی است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/06/30

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی یزد در نشست کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان گفت: اولویت
پرداخت با کسب و کارهاي خانگی است.

سرپرست جدید اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان: اولویت پرداخت کمک هاي تعاونی با کسب و
کارهاي خانگی است سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی یزد در نشست کارگروه اقتصادي، اشتغال و
سرمایه گذاري استان گفت: اولویت پرداخت با کسب و

 
کارهاي خانگی است. 

به گزارش خبرگزاري برنا یزد؛ ""عماد تشکري"" سرپرست
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی یزد در نشست

کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان با اشاره به اینکه تاکنون متقاضیان سه هزار و 363 طرح مشاغل خانگی در انتظار
دریافت وام هستند گفته بود: علاوه بر مرکز استان ، شهرستان هایی که نیاز به صدور مجوز مشاغل پشتیبان دارد، اولویت پرداخت با

 
کسب و کارهاي خانگی است. 

تشکري در این نشست سهمیه وام قرض الحسنه مشاغل خانگی استان فزود: از 81 مجوز صادره ،54 متقاضی به بانک معرفی شدند

 
که از این تعداد به 39 طرح وام پرداخت شد و 18 طرح هنوز وامی دریافت نکرده است. 

وي اظهار کرد: سال 98 سهمیه اعتبار یزد در حوزه مشاغل خانگی 50 میلیارد ریال بود که با همکاري بانک هاي توسعه تعاون و رفاه

 
،تسهیلات به متقاضیان پرداخت شد. 

 
این مسوول خاطرنشان کرد: بانک توسعه تعاون 100 درصد تسهیلات و بانک رفاه نیز 87 درصد وام را جذب و پرداخت کرده است. 

وي با بیان اینکه امسال بودجه حوزه مشاغل خانگی استان 42 میلیارد ریال است که نسبت به سال گذشته هشت میلیارد ریال کاهش
دارد، تصریح کرد: همانند سال گذشته هر یک از 2 بانک یادشده با 21 میلیارد ریال سهمیه تسهیلات را به متقاضیان پرداخت می

 
کنند. 

در سال 1398 از سوي بانک هاي عامل 40 میلیارد ریال وام به متقاضیان مشاغل خانگی استان پرداخت شد که این مبلغ در اختیار
متقاضیان 307 طرح با اشتفالزایی 338 نفر قرار گرفت.



جهش تولید در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با محوریت بخش خصوصی

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/06/30

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي گفت: براساس سیاست هاي توسعه اي مناطق آزاد، از دي
ماه سال 98 تا پایان دولت تدبیر و امید 598 طرح عمرانی و سرمایه گذاري به ارزش 55 هزار میلیارد تومان معادل (سه

میلیارد و 400 میلیون یورو) و اشتغالزایی 102 هزار نفر به بهره برداري رسیده و ...

اخبار شرکتها-به گزارش فرینا، «مرتضی بانک» روز
پنجشنبه (20 شهریورماه) در آیین بهره برداري از طرح
هاي ملی سرمایه گذاري در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي
کشور با حضور ویدئو کنفرانسی رییس جمهوري ضمن
قدردانی از همکاري وزرارتخانه هاي جهاد کشاورزي، نفت،
صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، بانک
کشاورزي و استانداران استان هاي هرمزگان، آذربایجان

شرقی، خراسان رضوي، فارس و البرز افزود: امروز 58 طرح اقتصادي در مناطق آزاد کشور به ارزش چهار هزار و 800 میلیارد تومان
معادل (438 میلیون یورو و 4.4 میلیون دلار) و اشتغالزایی مستقیم براي چهار هزارو 400 نفر که منابع آن عمده توسط بخش
خصوصی تامین مالی شده در مناطق آزاد ارس، قشم، کیش و مناطق ویژه اقتصادي سرخس، پیام، شیراز، کاوه و یزد به طور همزمان

 
در سراسر کشور افتتاح شد. 

او اظهارداشت: از این تعداد 12 طرح مربوط به منطقه آزاد ارس، 11 طرح در منطقه آزاد کیش، 14 طرح در منطقه آزاد قشم، 21

 
طرح در مناطق ویژه اقتصادي پیام، سرخس، شیراز، کاوه و یزد است. 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي تصریح کرد: این طرح ها با حمایت از سرمایه گذاران بخش خصوصی، تکمیل زیرساخت
ها با هدف توسعه تولید و تجارت، توسعه صادرات در راستاي برنامه هاي اقتصاد مقاومتی، استفاده از ابزارهاي پولی و مالی، ایجاد
ظرفیت هاي مالی مستمر و پایدار، توسعه امنیت پایدار پیرامونی و افزایش قدرت رقابت پذیري با همسایگان، حمایت از فعالیت هاي
دانش بنیان، همسان سازي توسعه اجتماعی و اقتصادي با توانمند سازي جوامع محلی، صیانت از ظرفیت هاي قانونی مناطق براي
اعتماد سازي فعالان اقتصادي، نظام مندي سازي اجراي پروژه ها و راه اندازي پنجره واحد خدمات الکترونیک به منظور بهبود شاخص
سهولت کسب و کار، شفافیت، تسریح، انساجم بخشی و اصلاح در فرایندهاي مرتبط با فعالیت هاي اقتصادي به بهره برداري رسیده

 
است. 

 
منطقه ویژه اقتصادي سرخس دروازه مبادلات اقتصادي ایران با کشورهاي آسیاي مرکزي 

مرتضی بانک گفت: منطقه ویژه اقتصادي سرخس دروازه مبادلات اقتصادي ایران با کشورهاي آسیاي مرکزي در زمینی با وسعت پنج
هزار و 200 هکتار با همکاري آستان قدس رضوي علاوه بر تولید و صادرات مسیر مناسب تري براي اتصال کشورهاي میانه با آبهاي

 
آزاد از طریق محور شرق است. 



او اضافه کرد: اتصال ریلی چابهار ـ سرخس و نیز بزرگراه ترانزیتی بین این دو منطقه از اهرم هاي اصلی توسعه شرق کشور بوده که با

 
توجه مقام معظم رهبري و رییس جمهوري در حال ایجاد است. 

مشاور رییس جمهور تصریح کرد: امروز با بهره گیري از منابع داخلی کارخانه صادراتی کاشی و سرامیک تندیس ابریشم با سرمایه
گذاري 130 میلیارد تومان معادل 22 میلیون یورو با اشتغالزایی 650 نفر مورد بهره برداري قرار می گیرد که این کارخانه داراي
هشت خط تولید همزمان، پنج کوره پخت و هفت خط سورتینگ روباتیک با ظرفیت تولید 15 میلیون مترمربع انواع کاشی و سرامیک

 
است. 

 
رشد پنج برابري اشتغال و 20 برابري جذب سرمایه در منطقه اقتصادي پیام 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي افزود: منطقه ویژه اقتصادي پیام با وسعت سه هزارو 600 هکتار با بهره مندي از

 
زیرساخت هاي مناسب تولید و لجستیک موفق به رشد پنج برابري اشتغال و 20 برابري جذب سرمایه گذار در این دولت شده است. 

مرتضی بانک ادامه داد: وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به عنوان سازمان مسئول از طریق برقراري خطوط پرواز مسافري کارگو،
ایجاد بزرگترین مرکز آموزش خلبانی کشور، ایجاد شهر (اي سی تی) در قالب طرح کریدور فاوا، جذب شرکت هاي دانش بنیان در

 
حوزه (اي تی) پاسخگوي تقاضاي روز افزون سرمایه گذاري در این منطقه است. 

او گفت: امروز 12 طرح سرمایه گذاري به ارزش 700 میلیارد تومان و اشتغالزایی 720 نفر در این منطقه راه اندازي خواهد شد به
طوري که کارخانه بورسی تولید لوازم خانگی مادیران با سرمایه گذاري 550 میلیارد تومان براي تولید ماشین لباس شویی، یخچال،

 
فریزر و کولر گازي با ظرفیت 550 هزار دستگاه و اشتغلزایی 370 نفر افتاح می شود. 

 
به گفته مشاور رییس جمهور، محصولات تولیدي این شرکت 25 درصد نیاز لوازم خانگی کشور را تامین می کند. 

مرتضی بانک اضافه کرد: همچنین با تولید شرکت هاي آدین تجارت و کارن دینا (لوازم بیمارستانی و بهداشتی)، شرکت بهینه سامیار
الکترونیک (دوربین هاي مداربسته)، شرکت کنترل سیستم خاورمیانه (تجهیزات الکترونیکی)، شرکت سامانه هوشمند فرابین (سیستم
هاي محافظت هوشمند)، شرکت چرخش پروژه اکواتان (توربو شارژ موتورهاي بنزینی و دیزلی)، شرکت ارزان هواساز پارسیان (پکیج
هواساز)، شرکت خدمات پگاه ویژه البرز (تعمیرات و تجهیزات هواپیمایی)، شرکت هاي همراه پرداز زرین و فرادیگستر (مرکز داده و

 
رمز) در منطقه پیام به بهره برداري رسید. 

او گفت: در منطقه اقتصادي شیراز شرکت 100 درصد خصوصی توسعه صنایع و صادرات فارس به عنوان سرمایه گذار مسئول این
منطقه است از سال 79 تاکنون با صرف 100 ها میلیارد تومان در مساحت یک هزار هکتاري این منطقه زیرساخت هاي تولیدي

 
مناسبی را براي استقرار سرمایه گذاران فراهم کرده است. 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي افزود: علاوه براین زیرساخت هاي گردشگري شهر سلامت و شهر دانشگاهی در حال ایجاد
است که به توسعه چشمگیر منطقه کمک خواهد کرد در این منطقه سه طرح سرمایه گذاري به ارزش 350 میلیارد تومان و

 
اشتغالزایی 270 نفر فعالیت خود را آغاز می شود. 

مرتضی بانک اظهارداشت: شرکت آراي سان رونیکا تولید کننده محصولات آرایشی و بهداشتی و شوینده با 19 خط تولید همزمان و



ظرفیت 75 هزارتن با سرمایه گذاري به ارزش 180 میلیارد تومان و اشتغالزایی 100 نفر و شرکت بهسازان توسعه آرمان تولید کننده
پوشش مقاوم به حریق با ظرفیت 11 هزارتن و فوم و عایق سرد با ظرفیت 40 هزارتن با سرمایه گذاري 103 میلیارد تومان و

 
اشتغالزایی 70 نفر شروع به کار خواهند کرد. 

او گفت: همچنین سردخانه و انبار 42 هزارتنی پارس میوه در منطقه ویژه اقتصادي شیراز، کارخانه ماریناپلاستیک تولیدکننده
اتصالات (پی وي سی) در منطقه ویژه اقتصادي یزد، کارخانه باوند پایاتاب تولیدکننده لامپ ال اي دي در منطقه ویژه اقتصادي کاوه

به همراه دیگر پروژه هاي مناطق با دستور رییس جمهوري افتتاح شد.



وام 50 میلیون تومانی بانک سینا براي مددجویان کمیته امداد حضرت

امام(ره)

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/06/30

بانک سینا در راستاي توانمندسازي محرومین جامعه با محوریت اشتغال مددجویان تحت پوشش کمیته امداد حضرت امام
خمینی(ره) و اولویت زنان سرپرست خانوار، وام قرض الحسنه 50 میلیون تومانی پرداخت می کند.

اخبار شرکتها-به گزارش روابط عمومی بانک سینا این وام بر اساس
انعقاد تفاهم نامه همکاري با کمیته امداد حضرت امام(ره) و به منظور
کمک به بهبود وضعیت معیشت و رفاه مددجویان کمیته امداد، ایجاد
اشتغال پایدار و مولد و نیز توانمندسازي اقتصادي و خوداشتغالی اقشار

 
کم درآمد پرداخت می شود. 

مدت بازپرداخت این وام، 7 ساله با نرخ کارمزد 4 درصد است و به متقاضیان با اولویت زنان سرپرست خانوار مددجوي کمیته امداد

 
حضرت امام(ره) با ارائه معرفی نامه از این کمیته و تضامین منطبق بر ضوابط و آئین نامه هاي بانک تعلق می گیرد. 

اعطاي این وام به کارفرمایان دستگاه هاي حمایتی براي مبالغ بیش از 500 میلیون ریال (براي اشتغال حداقل 40 مددجو حداکثر تا

 
سقف 20 میلیارد ریال) نیز با ارائه طرح توجیهی امکانپذیر است. 

گفتنی است با توجه به شیوع کرونا در کشور، پیشتر بانک سینا به منظور کمک به مددجویان کمیته امداد حضرت امام(ره) در جهت
تامین معیشت و تهیه مایحتاج ضروري بهداشتی براي مقابله با این ویروس، مبلغ 50 میلیارد ریال را به مددجویان استانهاي گیلان،

 
مازندران، گلستان، قم، اصفهان، البرز و مرکزي اختصاص داد. 

همچنین این بانک با انعقاد تفاهم نامه همکاري با معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و بنیاد علوي، تسهیلات
یارانه اي جهت توسعه طرح هاي روستایی را به مبلغ بیش از 20 هزار میلیارد ریال با اشتغالزایی 16 هزار نفر جویاي کار در اختیار

واجدین شرایط قرار داده است.



اقتصاد محله محور و کسب در آمدهاي پایدار براي حوزه مدیریت شهري

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/06/30

اصفهان- اقتصاد شهري با کمک اقتصاد محله محور در چارچوب مناظرات علمی و مدیریت تحول می تواند با سرمایه هاي در
اختیار خود، زمینه اقتصاد بدون رانت را ایجاد کند.

اصفهان- اقتصاد شهري با کمک اقتصاد محله محور در
چارچوب مناظرات علمی و مدیریت تحول می تواند با
سرمایه هاي در اختیار خود، زمینه اقتصاد بدون رانت را

 
ایجاد کند. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها، مجید طهوریان عسکري:
محله به عنوان هویت اجتماعی اقتصادي و ترکیب یافته از
کاربري هاي تأمین کننده نیازهاي روزمره در شهر قلمداد
می شود که علاوه بر ابعاد کالبدي داراي ماهیت اجتماعی،
حس همبستگی، هویت جمعی و دسترسی به خدمات و

 
تسهیلات مورد نیاز ساکنین است. 

محلات شهري یکی از عناصر مهم و مؤثر در حیات اجتماعی شهرها هستند؛ در واقع نقش و کارکرد محلات، موجب می شود تا افراد
ساکن، پیوندهاي اجتماعی بیشتري نسبت به هم داشته و این پیوندها در پیشرفت پایدار شهري با بهره گیري از توانمندي و مشارکت

 
جمعی بر روي سرمایه اجتماعی محله اثرگذار گذاشته و افزایش سرمایه اجتماعی را حادث، تا این امر باعث رونق اقتصاد شهر شود. 

طی یکی دو دهه اخیر در سطح جهان، بسیاري از نهادهاي دخیل در موضوع مدیریت شهري، بر ترویج نگرش مشارکتی و تشویق
برنامه ریزي پایین به بالا تأکید داشته و تصمیم گیري و چاره اندیشی در خصوص حل مسائل شهري را بر مبناي اجتماعات محله اي

 
پایه گذاري نموده اند. 

 
کسب در آمدهاي پایدار براي حوزه مدیریت شهري، چالش مهم شهرهاي بزرگ 

اما یکی از چالش هاي پیش روي شهرهاي بزرگ در عصر حاضر، کسب در آمدهاي پایدار براي حوزه مدیریت شهري است. اگر اقتصاد
شهر را به مانند اقتصاد کلان و فعالیت هاي اقتصادي محلی را به مشابهت با اقتصاد خرد در نظر بگیریم، تأثیر وضعی و تجمیعی این

 
اقتصادهاي خرد می تواند، تحول بزرگی بر اقتصاد شهر و نظام مدیریت شهري ایجاد کند. 

امروزه در اکثر کشورهاي دنیا توجه خاصی به کارآفرینی و کارآفرینان در نظام نوین مدیریت شهري می شود. کارآفرینی و ایجاد بستر

 
مناسب براي جهش اقتصادي، از ابزار پیشرفت اقتصاد درون شهري به شمار می آید. 

اگر اقتصاد شهر را به مانند اقتصاد کلان و فعالیت هاي اقتصادي محلی را به مشابهت با اقتصاد خرد در نظر بگیریم، تأثیر وضعی و



تجمیعی این اقتصادهاي خرد می تواند، تحول بزرگی بر اقتصاد شهر و نظام مدیریت شهري ایجاد کند از سوي دیگر اقتصاد پایدار
محلی به ساکنان و مدیران شهري، امکان بهره گیري از فرصت هاي سرمایه گذاري در محله را داده و منجر به تأمین خدمات شهري
مطلوب تر، کاهش هزینه هاي نگهداري شهر و افزایش خود اشتغالی در محله و نهایتاً افزایش درآمدهاي شهر و مدیریت شهري خواهد

 
شد. 

 
برجسته سازي امکانات و فرصت هاي اقتصادي محله 

از آنجا که هر یک از محله هاي شهر ویژگی منحصر و متمایز خود را دارند، تجربیات موفق شهرهایی همچون قاهره در مصر، کازابلانکا
در آفریقا، هاوانا در کشور کوبا نشان داده برجسته سازي امکانات و فرصت هاي موجود اقتصادي در محله می تواند ارتقاي گردشگري

 
محله را تسهیل و با برند سازي محلی توسط مدیریت شهري، فعال سازي اقتصاد محلی را به همراه داشته باشد. 

اندیشمندان معتقدند اگر کیفیت زندگی در محله با توجه به مؤلفه هاي محیط، اقتصاد و هویت اجتماعی (روابط دوستانه) تأمین شود،
گردشگر به سوي آن مکان حرکت خواهد کرد و این حرکت یعنی تولید ثروت براي ظرفیت هاي موجودي که باید بالفعل شوند و این
هنر مدیریت شهر است که ظرفیت ها را شناسایی و بسترسازي براي ایجاد زنجیره کامل اقتصاد از تولید تا مصرف و فروش و تبدیل

 
شدن به ثروت را با برنامه ریزي دقیق، فعال نماید. 

بر مبناي مطالب بیان شده اقتصاد محله محور، باور و عظمی راسخ می خواهد تا با همت تلاشگران عرصه مدیریت جهادي، باور به
نشدن ها در کشور را تمام کرده و فرصت تبدیل به شدن ها را ایجاد کند؛ در این راستا اقتصاد محلی ناظر بر نگاه اصالت الهی، از بدو

 
تشکیل حکومت اسلامی توسط پیامبر اکرم (ص) ایجاد و در آینده باید بیشتر احیا شود. 

بستر سازي چرخه تولید صنایع دستی و طراحی مدل صادرات آن، کشاورزي شهري در دو مدل افقی و عمودي، ایجاد و یا واگذاري
مراکز اقتصادي محله، علی الخصوص مراکز اقتصادي تحت امر نظام، مدیریت شهري همچون فروشگاه هاي ارزاق و … در قالب تعاونی
هاي مردمی به مراکز ثقل و اجتماع محور محله، همچون تشکل ها، مساجد، هیئت هاي مذهبی و نقش دادن همراه با اصول و

 
استانداردها به مردم براي تأثیر گذاري در اقتصاد و جلوه هاي موفقی از تحول اقتصاد محلی خواهد بود. 

 
پیشرفت اقتصادي شهر بدون تراکم فروشی 

باید باور داشت که می شود بدون تراکم فروشی، الگوهایی را طراحی کرد و باعث پیشرفت اقتصاد شهر شد؛ به طور مثال می توان
بستر لازم براي توسعه گردشگري درون شهري یا برون شهري؛ بر پایه کشاورزي شهري، هنر، سلامت، آبخیزداري و غیره توسط
مدیریت شهري فراهم و مردم را با آموزش هاي تخصصی و حرفه اي به سوي ورود به برون دادهاي اقتصاد محلی هدایت و طعم

 
شیرین اثرات جمعی تولید ثروت را براي آنها ملموس نمود. 

در نهایت اینکه اقتصاد شهري با کمک اقتصاد محله محور در چارچوب مناظرات علمی مدیریت تحول می تواند با سرمایه هاي در
اختیار خود، زمینه سازي اقتصاد بدون رانت و با توجه ویژه به ایجاد اشتغال محلی، مدل هایی خلق کند تا ثروت بی انتهاي آن، چرخه

 
زندگی شهروندان را تسهیل، گرفتاري هاي را کم و تحول را ایجاد کند. 

کارشناس مدیریت شهري و استاد دانشگاه



صادرات استان البرز با رشد 38درصدي به 274میلیون دلار رسید

منبع: تسنیمشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/06/30

گروه استان ها- معاون امور اقتصادي استاندار استان البرز گفت: در 5ماهه نخست سال میزان صادرات تولیدات استان البرز به
کشورهاي مختلف 274میلیون دلار بوده است که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 38درصد رشد داشته است.

گروه استان ها- معاون امور اقتصادي استاندار استان البرز
گفت: در 5ماهه نخست سال میزان صادرات تولیدات استان
البرز به کشورهاي مختلف 274میلیون دلار بوده است که
در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 38درصد رشد

 
داشته است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرج، جهانگیر شاهمرادي
ظهر امروز در حاشیه بازدید از یک شرکت تولیدي در
استان البرز در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با توجه به
سال جهش تولید و براي رونق بخشی به این حوزه در سال

 
جاري به دلیل تاکیدات مقام معظم رهبري و نامگذاري امسال برنامه هاي بسیاري براي تحقق این مهم انجام شده است. 

وي با بیان اینکه "استاندار البرز نیز تولید و اشتغال را محور اصلی فعالیت ها قرار داده است" افزود: در این راستا بازدیدهاي مدونی

 
براي آگاهی و حل مسائل و مشکلات واحدهاي تولیدي برنامه ریزي شده و این فعالیت ها به طور جدي رصد می شود. 

معاون امور اقتصادي استاندار البرز با بیان اینکه "این واحد صنعتی که امروز از آن بازدید شد سابقه زیادي در امر تولید دستگاه هاي
تهویه دارد" بیان کرد: با توجه به شرایط کرونایی کشور این واحد در حال تولید دستگاهی در مبارزه با ویروس کرونا است که چند

 
تست دیگر نیز براي رسیدن به تولید انبوه مورد نیاز است. 

وي با بیان اینکه "شرایط کرونا و تحریم ها فشارهاي مختلفی را به تولید وارد کرده است" تصریح کرد: سیاست فعالیت ها به این گونه

 
است که بتوانیم در سطح ملی و استانی به نحوي فعالیت کنیم که این فشارها را به حداقل برسانیم. 

شاهمرادي با بیان اینکه "در 5ماهه نخست سال میزان صادرات تولیدات استان البرز به کشورهاي مختلف 274میلیون دلار بوده

 
است" عنوان کرد: این میزان صادرات در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 38درصد رشد داشته است. 

 
لامپ هاي ارزان چینی صداي تولیدکنندگان را درآورد/ صدور مجوز واردات لامپ در سال جهش تولید 

 
باید اقشار و دهک هاي مختلف در طرح جهش تولید و تامین مسکن به صورت پلکانی دیده شوند 

 
پاسخ نیکزاد به انتقادها از طرح جهش تولید مسکن/ به دنبال انحصار و خط اعتباري نیستیم 

معاون امور اقتصادي استاندار البرز درباره تسهیلات رونق تولید در استان البرز، خاطرنشان کرد: از ابتداي سال تا کنون 526 میلیارد



 
تومان تسهیلات بخش رونق تولید در استان پرداخت شده که از این حیث رتبه برتر کشوري را دارا هستیم. 

وي با بیان اینکه "فعالیت هاي صورت گرفته بیانگر این است که توانسته ایم فشارهاي تحریمی و کرونایی را کنترل کنیم" گفت: یکی
از عمده مشکلات واحدهاي صنعتی تامین ارز براي خرید مواد اولیه و ماشین آلات است که طبق آخرین اطلاعات بانک مرکزي

 
تمهیدات خوبی را در این راستا در نظر گرفته است. 

شاهمرادي با اشاره به اینکه "هزار و 252 میلیارد تومان سهمیه استان البرز در حوزه تسهیلات کرونا است" افزود: مبلغی بالغ بر 340
میلیارد تومان پرونده در این راستا در بانک هاي استان تشکیل شده و 103 میلیارد تومان نیز پرداخت شده است.



تولید گوشی داخلی در چه شرایطی امکان پذیر است؟

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/06/30

به گفته یک فعال حوزه موبایل، در شرایط فعلی واردات گوشی مقرون به صرفه تر از تولید است و تا زمانی که شرایطی از
جمله تامین و قیمت ارز و سود بازرگانی براي تولیدکنندگان تسهیل نشود، تولید داخلی عملا اتفاق نمی افتد.

به گزارش صبحانه،طی سال هاي گذشته، گوشی هایی که
به اشکال مختلف در داخل تولید شده بودند، در بازار
موجود بود اما موضوع تولید گوشی ایرانی چندي پیش باز
هم مطرح شد و از نیمه هاي سال 1398 بود که موضوع
تولید گوشی هاي جدید ایرانی، باز هم به یکی از مباحث
حوزه فناوري اطلاعات راه پیدا کرد؛ آن هم تولید یک
گوشی که ایرادهاي مدل هاي قبلی را برطرف کرده باشد و

 
بتواند با نسخه هاي خارجی رقابت کند. 

در این راستا رضا قربانی -رییس کمیسیون ساماندهی و
تنظیم بازار انجمن واردکنندگان موبایل- با اشاره به موضوع تولید گوشی داخلی اظهار کرد: در وزارت ارتباطات و سازمان گسترش و
نوسازي صنایع وزارت صمت، دو کارگروه وجود دارد که به شدت به دنبال حمایت از تولید تلفن همراه هستند و در زمینه سخت افزار
و نرم افزار فعالیت می کنند. در این کارگروه ها به طور متناوب جلساتی برگزار می شود و بخش خصوصی هم با حضور در این

 
جلسات، مشاوره می دهد و از تولید گوشی داخلی حمایت می کند. 

 
اشتغال زایی با ایجاد خطوط مونتاژ تلفن همراه 

وي با بیان اینکه امکان ندارد در مرحله اول قطعه ساز تلفن همراه شویم، اظهار کرد: اصلا نیازي به آن هم نیست، بلکه باید تنها در
بخش تحقیق و گسترش نسبت به کاربردي تر کردن نرم افزارها و اپلیکیشن ها اقدام کرد. براي مثال سه کشور هند، ویتنام و اندونزي
و چندین کشور آمریکاي جنوبی مثل برزیل با ایجاد خطوط مونتاژ تلفن همراه، اشتغال زایی فراوانی ایجاد کرده اند و در کنار تجربه
این سال ها و با توجه به هزینه پایین نیروي انسانی، اکنون به یکی از بزرگترین قطب هاي تولید تلفن همراه با برندهاي پرمصرف بدل

 
شده اند. 

رییس کمیسیون ساماندهی و تنظیم بازار انجمن واردکنندگان موبایل در پاسخ به اینکه آیا در ایران امکان تولید گوشی هایی که از
اینترنت نسل پنج پشتیبانی می کنند، وجود دارد، گفت: تکنولوژي 5G یا 4G از جهت مونتاژ خیلی تفاوتی با هم ندارند و قابلیت
تولید در ایران را دارند. قرار نیست ما چیپست یا آي سی تولید کنیم که بگوییم نمی توانیم گوشی 5G بسازیم. اگر بتوانیم گوشی
هایی را که از اینترنت نسل سه و چهار پشتیبانی می کنند، اسمبل و تولید کنیم، گوشی هاي 5G را هم می توانیم تولید کنیم و البته

 
این تولید در حقیقت واردات قطعات مورد نیاز به کشور و مونتاژ کردن این قطعات است. 

گوشی 5G با قیمت معقول هم وجود دارد 



قربانی با بیان اینکه ذهنیت ها درباره قیمت گوشی هاي 5G اشتباه است، گفت: همین حالا هم گوشی هایی با قیمت کمتر از 300
دلار وجود دارد که از اینترنت نسل پنج پشتیبانی می کنند، بنابراین اینکه عده اي می گویند گوشی 5G با قیمت پایین تر از 500
دلار نداریم و قیمت این گوشی ها خیلی بالاست، صحیح نیست. همین الان هم می شود با قیمتی حدود 11 میلیون تومان گوشی

 
مجهز به 5G خرید. 

وي در پاسخ به اینکه آیا می توان به هدف تولید دو میلیون گوشی در سال رسید، گفت: تولید گوشی فقط به اراده دولت ربط دارد که
بخواهد این کار شدنی شود یا خیر. بخش خصوصی توانایی تولید دو میلیون دستگاه را دارد اما این تولید شرایطی دارد. زمانی این کار
شدنی است که تولید تلفن همراه در ایران مقرون به صرفه تر از وارداتش باشد و در غیر این صورت، تحقق پیدا نمی کند، کما اینکه

 
در حال حاضر واردات گوشی بسیار مقرون به صرفه تر است. 

 
توانایی فنی تولید گوشی را داریم 

این فعال بازار موبایل با تاکید بر پایین بودن تعرفه واردات تلفن همراه، اظهار کرد: بحث این نیست که دولت بخواهد تعرفه واردات را
زیاد کند. اما در این شرایط هم بخش خصوصی حاضر به سرمایه گذاري در یک بخش زیان ده نیست. این به معناي عدم توانایی در
تولید گوشی نیست، ما توانایی فنی تولید گوشی را داریم، اما رسیدن به هدف تولید گوشی، برمی گردد به قوانینی که گذاشته می
شود. باید تمهیداتی مانند معافیت مالیاتی، بیمه اي و حقوق و عوارض گمرکی و تامین ارز نیما براي تولیدکننده در نظر گرفته شود و

 
با حمایت هاي این چنینی، تولید داخلی محقق شود. 

قربانی همچنین خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی واردات بسیار مقرون به صرفه تر از تولید است، زیرا اگر کسی بخواهد گوشی وارد
کند، در مقایسه با کسی که بخواهد قطعات وارد و در ایران مونتاژ کند، از نظر تامین ارز، ثبت سفارش، قیمت ارز و حقوق و عوارض
گوشی و سود بازرگانی دقیقا شرایط یکسانی دارد، حال آنکه تولیدکننده صدها هزینه جانبی اعم از حقوق کارگر و بیمه را نیز دارد.

بنابراین تا زمانی که کفه این ترازوي اقتصادي به سمت تولید سنگین نشود، این اتفاق عملا نخواهد افتاد.



افتتاح هیئت حل اختلاف کارگري و کارفرمایی در سپیدان

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/06/30

با حضور پاکدامن رئیس اداره روابط کار استان، سید هادي حسینی رئیس اداره امور فرهنگی و دبیر مراجع حل اختلاف اداره

 
کل، هیئت حل اختلاف کارگري و کارفرمایی شهرستان سپیدان افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی شهرستان سپیدان اولین هیئت حل اختلاف کارگري و کارفرمایی شهرستان
سپیدان با حضور پاکدامن رئیس اداره روابط کار استان، سید هادي حسینی رئیس اداره امور فرهنگی و دبیر مراجع حل اختلاف اداره

 
کل تعاون کار و رفاه اجتماعی و اعضاي جدید این هیئت راه اندازي و افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی شهرستان سپیدان اولین هیئت حل اختلاف کارگري و کارفرمایی شهرستان
سپیدان با حضور پاکدامن رئیس اداره روابط کار استان، سید هادي حسینی رئیس اداره امور فرهنگی و دبیر مراجع حل اختلاف اداره

 
کل تعاون کار و رفاه اجتماعی و اعضاي جدید این هیئت راه اندازي و افتتاح شد. 

ابراهیم هوشمندي رئیس اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی ضمن تبریک به اعضاي جدید مراجع حل اختلاف شهرستان گفت: به استناد
ماده 157 قانون کار در صورت هرگونه اختلاف فردي بین کارفرما و کارگر که ناشی از اجراي قانون و سایر مقررات کار باشد در ابتدا از
طریق سازش مستقیم بین کارفرما و کارگر حل و فصل می شود و در غیر اینصورت در مراجع حل اختلاف قابل طرح و بررسی می

 
باشد. 

وي افزود: در مراجع حل اختلاف می بایست فضاي توافق و تفاهم بیشتري حاکم گردد و سعی شود با توجه به مشکلات موجود در
جامعه تصمیمات هیئت هاي تشخیص و حل اختلاف بیشتر بر سازش استوار گردد و رویکرد کلی در تصمیم گیري ها تثبیت اشتغال،

 
حفظ و توسعه آن می باشد. 

گفتنی است که شهرستان هاي سپیدان و بیضا تا کنون فقط داراي هیئت تشخیص بوده و پرونده هایی که مورد اعتراض طرفین قرار
می گرفت به مرکز استان ارجاع می گردید که موجب مشکلاتی جهت مراجعان و افزایش دوره رسیدگی می گردید که به همت اداره

تعاون کار و رفاه اجتماعی شهرستان و همکاري هاي همه جانبه اداره کل هیئت حل اختلاف راه اندازي گردید.



معاون گردشگري فارس: اشتغال بومی با تقویت بوم گردي را دنبال می کنیم

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/06/30

 
معاون گردشگري فارس: 

 
اشتغال بومی با تقویت بوم گردي را دنبال می کنیم 

 
محسن نژاد: تقویت بوم گردي مانع مهاجرت بی رویه به شهرهاي بزرگ می شود 

به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان فارس، سیدمؤید محسن نژاد اظهار کرد: دومین

 
جلسه کمیته برنامه ریزي گردشگري استان در سال 99، با موضوع بررسی پرونده هاي متقاضیان اقامتگاه هاي بوم گردي برگزار شد. 

او ادامه داد: در این جلسه پنج پرونده اقامتگاه بوم گردي در شهرستان هاي ارسنجان، لامرد، سپیدان، پاسارگاد و نی ریز مورد بررسی

 
قرار گرفت 

معاون گردشگري فارس بیان کرد: در این استان 148 اقامتگاه بوم گردي وجود دارد. تمرکز این معاونت با توجه به شعار سال
گردشگري و توسعه روستایی، تقویت زیرساخت هاي اقامتی و پذیرایی، ایجاد اشتغال زایی، احیاي فرهنگ و آداب و رسوم بومی، رونق

 
مالی جوامع محلی و آشنایی گردشگران با جاذبه هاي تاریخی و طبیعی کمتر شناخته شده است. 

او گفت: بارونق اقامتگاه هاي بوم گردي زمینه سرمایه گذاري و اشتغال هرچه بیشتر افراد بومی در مناطق مورد هدف فراهم شده و از
مهاجرت بی رویه روستاییان به شهرها جلوگیري به عمل خواهد آمد.



TTAC آزمون الکترونیکی نحوه رهگیري کالاهاي سلامت محور در سامانه

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/06/30

دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه

آزمون الکترونیکی نحوه رهگیري کالاهاي سلامت محور در سامانه TTAC  با اختصاص 8

 
ساعت عمومی مربوط به کارکنان رسمی ، پیمانی و قراردادي تبصره 3 و4 برگزار می شود. 

این آزمون در روز دوشنبه 1399/6/31 راس ساعت 9 تا 11 صبح با پاسخ دهی به سوالات

 
به مدت 30 دقیقه برگزار می گردد. 

 
لذا کلیه کارکنان می توانند جهت شرکت در آزمون فوق و دریافت فایل منابع آموزشی و ورود به آزمون به شرح ذیل عمل کنند: 

 
1-از طریق مرورگرهاي گوگل کروم یا موزیلا به نشانی Tprs.kums.ac.ir:81 استفاده نمایند. 

 
2-جهت دریافت فایل منابع آزمون: ورود به سیستم >پورتال آموزشی >کتابخانه دیجیتال من >دریافت فایل هاي آموزشی. 

 
3-جهت ورود به آزمون در زمان مقرر: از طریق منوي آزمونهاي الکترونیکی >ورود به آزمون 

گفتنی است این دوره توسط واحدهاي روابط عمومی و آموزش معاونت غذا و دارو با هدف معرفی سامانه مذکور می باشد و با توجه به
حجم و ارزش تجارت کالاهاي سلامت محور ، فرصت هاي تولید و اشتغال بسیاري در این حوزه وجود دارد که با قاچاق این کالاها از
دست می رود و قاچاق این گروه کالایی ضرر و زیان غیر قابل جبرانی بر پیکره سلامت جامعه وارد می کند که اغلب فاقد استاندارد

بوده و در صورت استفاده خسارات جانی و مالی بسیاري را متوجه مصرف کنندگان می کند.



ساخت 50 هزار مسکن محرومان توسط ستاد اجرایی فرمان امام

منبع: تسنیمشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/06/30

در حالی مقام مسئول ستاد اجرایی فرمان امام بهمن 98 از ساخت 50 هزار مسکن براي محرومان خبر داده بود که پس از 7
ماه تفاهمنامه این برنامه امضا شد.

در حالی مقام مسئول ستاد اجرایی فرمان امام بهمن 98 از
ساخت 50 هزار مسکن براي محرومان خبر داده بود که
پس از 7 ماه تفاهمنامه این برنامه امضا شد. - اخبار

 
اقتصادي - 

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري تسنیم، مهدي عبوري،
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهري ایران و علی اکبر
محرابیان، رئیس هیات مدیره شرکت توسعه گران عمران
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، روز یکشنبه، سی ام
تیرماه تفاهم نامه اي ساخت 50 هزار واحد مسکونی را

 
امضا کردند. 

موضوع این تفاهمنامه، احداث 50 هزار واحد مسکونی براي گروه هاي کم درآمد است که بر اساس آن شرکت بازآفرینی شهري ایران
در اجراي قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن مصوب 25 اردیبهشت 1387و آیین نامه اجرایی آن نسبت به در اختیار

 
قرار دادن اراضی در اختیار خود به شرکت توسعه گران عمران ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به عنوان کارگزار اقدام می کند. 

همچنین بر اساس این تفاهمنامه، کلیه متقاضیان واحدهاي مسکونی مورد این تفاهم نامه از طریق شرکت بازآفرینی شهري ایران و

 
سامانه طرح اقدام ملی مسکن به کارگزار معرفی خواهد شد. 

به گزارش تسنیم، 29 بهمن سال گذشته رئیس هیئت مدیره مرکز عمران ستاد اجرایی فرمان امام (ره) از ساخت 50 هزار واحد در
قالب طرح ملی مسکن با قیمت زمین نزدیک به صفر براي محرومان خبر داده و گفته بود: برنامه هاي ستاد اجرایی فرمان حضرت امام
(ره) بر پایه اشتغالزایی، محرومیت زدایی و اقتصاد مقاومتی پایه گذاري شده است. این برنامه ها شامل سرفصل هایی از جمله
کارآفرینی، توسعه فضاهاي آموزشی، کمک به ارتقاي سطح سلامت، ارائه خدمات بیمه اي و مالی به محرومان، ساخت مسکن، پروژه

 
هاي زیربنایی، رشد و تقویت اقتصاد دانش بنیان، مشارکت در تأمین لوازم توانبخشی و... است. 

علی اکبر محرابیان با بیان این که در بخش توانمندسازي اقتصادي 30 هزار طرح به ارزش 72 هزار میلیارد تومان و اشتغالزایی 360
هزار نفري اجار شده یا در حال اجراست، ادامه داد: در بخش زیربنایی 34350 طرح با مبلغ 2000 میلیارد تومان اجرا شده که شامل
ساخت 1770 مدرسه، 1100 باب مسجد و حسینیه، 15 مرکز درمانی و مرکز درمان سرطان و ساخت 30 هزار مسکن براي محرومان

 
است. 



وي افزود: مجموع کل خدمات ارائه شده توسط ستاد اجرایی فرمان امام بیش از 60 هزار طرح به مبلغ 78 هزار میلیارد تومان با

 
اشتغالزایی مجموع 460 هزار نفري است. 

رئیس هیئت مدیره مرکز عمران ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در ادامه با ساخت مسکن ارزان قیمت در قالب طرح ملی مسکن براي
محرومان اشاره و تصریح کرد: در این مرحله ساخت 50 هزار واحد مسکونی در دستور کار قرار گرفته است. در این زمینه براي تأمین

 
تسهیلات با بانک مسکن قرارداد امضا شده و با کارگروه مشترك با وزارت راه و شهرسازي جلساتی را برگزار کرده ایم. 

محرابیان با اشاره به این که این تعداد واحد مسکن ملی در 31 استان کشور اجرا می شود، گفت: تاکنون براي 15100 واحد تأمین

 
زمین شده و 34900 واحد فاقد زمین هستند. 

وي بیان کرد: زمین 8600 واحد را وزارت راه تأمین کرده و تا مرحله معرفی قراردادهاي اجاره 99 ساله پیش رفته است، اظهار کرد:
علاوه بر این ستاد اجرایی فرمان امام براي 6500 واحد زمین با قیمت نزدیک به صفر را تأمین کرده است. پس از دوره ساخت قیمت

 
زمین با 3 سال تنفس طی 36 ماه به صورت اقساط پلکانی بدون یک ریال سود دریافت می شود. 

ساخت 50 هزار مسکن با قیمت زمین نزدیک به صفر براي محرومان



«مهمات» به فرهنگسراي امام (ره) رسید

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/06/30

به گزارش گروه فرهنگ و هنر دفاع پرس، نمایشگاه عکس «مهمات» شامل 38 قطعه تصویر از رویدادهاي دفاع مقدس در
عملیات هاي خیبر، بیت المقدس، عاشورا، بدر و والفجر 5 که در شهرهاي خرمشهر، کردستان، خوزستان و بصره ثبت شده در

 
فرهنگسراي امام برپا می شود. 

محمد حسین حیدري از سال 1358 عکاسی را به طور حرفه اي از حوزه اندیشه و هنر اسلامی آغاز کرد و از همان سال تاکنون به
این حرفه اشتغال داشته است. اداره کل امور تربیتی روزنامه کیهان، روزنامه جوان، خبرگزاري فارس ومدیرانجمن عکاسان انقلاب و

 
دفاع مقدس بوده از مسئولیت هاي اجرایی وي بوده است. 

کتاب عکس لااله الااالله، مجموعه عکس دانش آموز و جنگ، شرکت در 15 نمایشگاه انفرادي با موضوع هاي دفاع مقدس، مستند
اجتماعی، طبیعت و....و دبیري سرویس عکس واحد تبلیغات و انتشارات روزنامه جوان و خبرگزاري فارس از دیگر سوابق و آثار وي

 
است. 

همچنین در بخشی جنبی این نمایشگاه نشست تخصصی بررسی
عکس ها و مضامین آنها و نشانه شناسی هاي دفاع مقدس با

 
حضور این عکاس برگزار خواهد شد. 

نشانی آدرس اینستاگرام فرهنگ سراي امام (ره)
imam.farhangsara است و علاقه مندان براي بازدید از
محل نمایشگاه می توانند به نشانی خیابان شهید باهنر، سه راه

 
یاسر، خیابان امیر سلیمانی مراجعه کنند. 

انتهاي پیام/ 121





طرح هاي آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان افتتاح شد

منبع: وزارت نیروشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/06/30

در روزهاي پایانی شهریور ماه با حضور وزیر نیرو و به صورت ویدئوکنفرانسی طرح آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان در
قالب پویش #هرهفته_الف_ب_ایران افتتاح شد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو (پاون)، "حمیدرضا کرم وند" مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان لرستان در مراسم

 
افتتاح این طرح ها گفت: امروز به حول قوه الهی طرح آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان به بهره برداري رسید. 

وي ادامه داد: اعتبار آبرسانی به این 26 روستا بالغ بر 25 میلیارد تومان برآورد شده است که شامل اجراي خط انتقال، حفر چاه،

 
احداث مخزن، نصب تابلو برق و حصارکشی است. 

کرم وند اضافه کرد: طرح آبرسانی به این روستاها اشتغال زایی 130 نفر از بومیان استان را به صورت مستقیم و غیر مستقیم بوجود
آورده است، همچنین در راستاي سال جهش تولید تمامی تجهیزات به کار گرفته شده تولید داخل کشور است.



ترامپ ممنوعیت «تیک تاك» را به تعویق انداخت: خرید این نرم افزار توسط

یک شرکت آمریکایی را تایید می کنم؛ اگر این معامله صورت گیرد که عالی

است

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/06/30

ترامپ ممنوعیت «تیک تاك» را به تعویق انداخت: خرید این نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی را تایید می کنم؛ اگر این

 
معامله صورت گیرد که عالی است 

دونالد ترامپ رئیس جمهوري آمریکا درست ساعاتی پیش از
اجرایی شدن ممنوعیت اپلیکیشن پرمخاطب «تیک تاك» در
آمریکا، با ادعاي آنکه وي خرید این شبکه از سوي یک شرکت
آمریکایی را مورد تایید قرار داده است، در پی فشار بحران هاي
متعدد داخلی در این کشور و با نزدیک تر شدن به زمان برگزاري

 
انتخابات 2020 آمریکا، از موضع خود عقب نشست . 

به گزارش ایرنا، «ویلبر راس» وزیر بازرگانی آمریکا 27 شهریور با
انتشار بیانیه اي اعلام کرد که از 30 شهریور عرضه دو نفر افزار شبکه اجتماعی چینی در اپ استورهاي آمریکایی ممنوع خواهد شد؛
فرمان اجرایی 6 اوت (6 مرداد) رئیس جمهوري آمریکا مبناي این تصمیم وزارت بازرگانی بود که بر اساس آن انجام هرگونه معامله
شرکت هاي آمریکایی با دو شرکت «تنسنت» مالک ویچت و «بایت دنس» (ByteDance) مالک تیک تاك باید ظرف 45 روز

 
متوقف شود. 

شبکه خبري سی ان ان امروز یکشنبه گزارش داد: وزارت بازرگانی آمریکا اکنون با ادعاي ترامپ، با انتشار بیانیه اي شب گذشته اعلام

 
کرد که این ممنوعیت حداقل به مدت یک هفته در آمریکا به تعویق افتاده است. 

بنا بر این گزارش، یک منبع آگاه به این موضوع به سی ان ان گفت درحالی که ترامپ خرید این نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی

 
را مورد تایید قرار داده است، با این وجود بایت دنس همچنان بعنوان مالک عمده تیک تاك باقی خواهد ماند . 

سی ان ان گزارش داد: ترامپ دراین باره به خبرنگاران گفت من انجام این معامله را تایید می کنم اگر این معامله صورت گیرد که چه

 
عالی است. 

این شبکه تلویزیونی آمریکایی افزود: قرار است شرکت اورکال (Oracle- ORCL) اقدام به خرید بخشی از تیک تاك کند،
(Google) «و «گوگل (Apple) «اپلیکشینی که بیش از 100 میلیون آمریکایی از آن استفاده می کنند و دو شرکت آمریکایی «اپل

 
نیز از آن بهره مند هستند. 

ترامپ ساعاتی پیش از به سر آمدن مهلت تعیین شده از موضع خود براي ممنوعیت این نرم افزار بازگشت که به گفته تحلیلگران، با



 
نزدیک شدن به زمان برگزاري انتخابات ریاست جمهوري در آمریکا با بحران هاي متعدد داخلی در این کشور مواجه است. 

 
مقر جهانی تیک تاك که در آمریکا واقع است باعث ایجاد اشتغال براي 25هزار نفر دراین کشور شده است. 

 
سی ان ان گزارش داد: ترامپ گفته است تیک تاك می تواند در قالب شرکتی جدید در ایالت تگزاس به کار خود ادامه دهد. 

«صفرا کاتز» (Safra Catz) مدیر عامل شرکت اوراکل در این باره با انتشار بیانیه اي گفت: بعنوان بخشی ازاین توافق، اوراکل
سرمایه گذاري جزء در شبکه جهانی تیک تاك خواهد بود و این شرکت به فوریت و در ابعادي وسیع مبادرت به انتقال سیستم تیک

 
تاك به فضاي اختصاصی «اوراکل کلود» (Oracle Cloud) خواهد کرد. 

 
منع فعالیت دو نرم افزار تیک تاك و «وي چت» تازه ترین تصمیم دولت ترامپ براي مقابله با افزایش قدرت چین به شمار می رفت. 

دولت ترامپ از آغاز فعالیت خود به جنگ تجاري با چین روي آورده و تعرفه هاي سنگینی بر واردات کالا از آن کشور وضع کرده
است. این اقدام، تازه ترین تصمیم دولت ترامپ براي مقابله با افزایش قدرت چین است.ترامپ مالک تیک تاك را تحت فشار قرار داده

تا فعالیت این نرم افزار در آمریکا را به یک شرکت آمریکایی بفروشد.



افزایش 18.4 درصدي تولید خودروي سواري در 5 ماه نخست امسال

منبع: دانشجوشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/06/30

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، بررسی آمار هاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از تولید 344
هزار و 800 دستگاه خودروي سواري از سوي خودروسازان کشور از ابتداي امسال تا پایان مردادماه و رشد 18.4 درصدي آن

در هم سنجی با پارسال است. جمع تولید خودروي سواري تا پایان مردادماه پارسال 291 هزار ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، بررسی آمار
هاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از تولید
344 هزار و 800 دستگاه خودروي سواري از سوي
خودروسازان کشور از ابتداي امسال تا پایان مردادماه و

 
رشد 18.4 درصدي آن در هم سنجی با پارسال است. 

جمع تولید خودروي سواري تا پایان مردادماه پارسال 291

 
هزار و 200 دستگاه بود. 

 
در این مدت تولید وانت رشد 38.4 درصدي داشت و به 31 هزار و 528 دستگاه رسید. 

 
با این حال تولید اتوبوس، مینی بوس و ون با ثبت افت 5.9 درصدي در مقایسه با مدت مشابه پارسال به 673 دستگاه رسید. 

خودروسازان پارسال در مجموع 927 هزار و 197 دستگاه خودرو تولید کردند که سهم شرکت هاي تولیدکننده خودرو هاي سواري از
این تعداد 855 هزار دستگاه و سهم شرکت هاي فعال در حوزه تولید خودرو هاي تجاري سبک و سنگین 72 هزار و 197 دستگاه بود.

بر اساس اظهارات «سعید زرندي» معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، تولید یک میلیون و 200 هزار دستگاه خودرو در سال 99 از

 
سوي سیاست گذار خودرو هدف گذاري شده است. 

به گفته کارشناسان، صنعت خودرو با دارا بودن بیش از سه درصد سهم در تولید ناخالص ملی کشور، همچنین سهم 18 تا 20
درصدي در بخش صنعت و سهم 12 درصدي اشتغال بخش صنعتی کشور، از جایگاه اقتصادي، سیاسی و اجتماعی ویژه اي برخوردار

 
بوده و سهم و نقش مناسبی در اقتصاد کشور دارد. 

 
رشد تولید کمباین و تایر 

برپایه این گزارش، از ابتداي امسال تا پایان مردادماه 208 دستگاه کمباین و هفت هزار و 141 دستگاه تراکتور در کشور تولید شد که

 
در مقایسه با پنج ماهه پارسال به ترتیب رشد 30.8 درصدي و افت 4.1 درصدي داشته است. 

در این مدت تولید تایر خودرو نیز با ثبت رشد 28.6 درصدي به 106 هزار و 900 تن رسید.





خوزستان نگران هفت تپه هاي جدید

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/06/30

گروه دیار کارون: بازهم داستانی دیگر از سري ماجراهاي پرفرازونشیب خصوصی سازي بخش صنعت در کشور که هر بار به
جاي اینکه دري از پیشرفت را پیش روي تولید و صنعت باز کند و مرهمی بر زخم هاي قشر کارگر باشد، باري بر دوش

جامعه اقتصادي و صنعتی کشور می شود؛ آغاز شده است.

بارها در ماجراهاي خصوصی سازي برخی صنایع بزرگ در ایران، آنچه در قالب نتیجه حاصل شد علاوه بر سرنوشت نامعلوم
صنعت موردنظر در آینده، مشکلاتی از قبیل تخلفات مالی مدیران جدید خصوصی سازي، تعدیل نیرو و وضعیت نابسامان حقوق و
مطالبات کارگران بود که تجمعات اعتراض آمیز کارگران و نیروهاي بیکار شده و یا در شرف بیکاري و محروم مانده از حق وحقوق

 
چندماهه خود را هم به دنبال داشت. 

حال این سئوال مطرح می شود که به چه علت پروسه خصوصی سازي در کشوري مانند ایران، صنایع عظیم اقتصادي را دچار
مشکلاتی چنین بزرگ و پیچیده می کند، درحالی که در بسیاري از کشورها امر خصوصی سازي چاره و راهگشاي مشکلات و گره
هاي عرصه تولید و اقتصاد است؟آیا افرادي که وارد چرخه مدیریتی خصوصی سازي شرکت هاي عظیم تولیدي و صنعتی می شوند، به
اندازه لازم علم، دانش و صلاحیت اداره این امر مهم و خطیر را در به ثمر رساندن اهداف والا و بلندمدت این صنایع بزرگ کشور

 
دارند؟ یا فقط در این پروسه، بحث مالی قضیه مهم تلقی می شود؟ 

خوزستان تجربه تلخ خصوصی شدن شرکت نیشکر هفت تپه را دارد که باعث تنش هاي بی شمار کارگري در استان شده است، قبل
تر شرایط براي شرکت گروه ملی فولاد ایران نیز چنین بود که اعتصابات کارگري بی شماري را به همراه داشت.خوزستان زخم خورده
خصوصی سازي است؛ این استان صنعتی، شرکت هاي بزرگ و عظیمی را در دل خود جاي داده است که به راحتی قابل واگذاري به
بخش خصوصی نیستند و باید پروسه خصوصی سازي براي شرکت هاي بزرگ صنعتی مجدداً ویرایش و اصلاح شود تا شرکت هاي
بزرگ صنعتی ایران که بخشی از آن ها در خوزستان هستند با خصوصی سازي، به سمت رکود و ورشکستی و متلاشی شدن
نروند.اکنون در خوزستان بحث بر سر خصوصی سازي کردن شرکت هاي حفاري، توسعه نیشکر و صنایع جانبی، پالایشگاه آبادان، سد
و نیروگاه شهید عباسپور، نیروگاه رامین و... است و از هم اکنون کارکنان این شرکت هاي بزرگ صنعتی با موجی از نگرانی مواجه شده

 
اند و ترس از خصوصی سازي و تکرار ماجراي هفت تپه و گروه ملی بر زندگی آن ها سایه انداخته است. 

 
واگذاري در این موقعیت به صلاح نیست 

رئیس مجمع نمایندگان خوزستان در گفت وگو با مهر، در خصوص واگذاري شرکت هاي بزرگ دولتی به بخش خصوصی اظهار می
کند: به عنوان نمایندگان مجلس، حساسیت ویژه اي را به این امر داریم که اصلاً در این موقعیت واگذاري ها و خصوصی سازي به

 
مصلحت استان نیست و واردکردن استرس روانی به کارکنان این مراکز و شرکت ها نیز به صلاح نیست. 

سید کریم حسینی با بیان اینکه اعتقادداریم که خصوصی سازي و اصل 44 یک نیاز قابل قبول است، ادامه می دهد: متأسفانه تجربه
خوبی را در واگذاري ها نداشتیم و نحوه واگذاري ها و عملکرد سازمان خصوصی سازي در خوزستان براي واگذاري ها تجربه تلخ و
ناموفقی بوده است.وي با اشاره به اینکه به همین دلیل خواستار پرداخته نشدن به این مسائل شدیم، تصریح می کند: قول گرفتیم که
بحث واگذاري شرکت ملی حفاري ایران در حال حاضر منتفی باشد و واگذاري نیروگاه و دیگر شرکت ها نیز قابل بررسی است.رئیس
مجمع نمایندگان خوزستان در مجلس می گوید: به کارکنانی که این اخبار را شنیدند قول می دهیم که این کار صورت نمی گیرد و
افراد مختلف هم نباید این گونه اخبار را منتقل کنند و باعث ناامنی روانی بین آن ها شوند و همچنین از کارگران تقاضا داریم تا
باقدرت به کار، فعالیت و خدمت خود ادامه دهند و اگر بحثی شنیده شد، به عنوان نماینده آن ها پاسخگو هستیم.در جلسه مقدماتی
سفر رئیس مجلس شوراي اسلامی نیز این بحث مطرح شد و پیگیري این موضوع موردتوجه سایر مسئولان استانی نیز قرارگرفته است.



 
اصل 44 یعنی واگذاري واقعی اقتصاد به مردم 

دیگر نماینده اهواز نیز با اشاره به خصوصی سازي شرکت ملی حفاري اهواز توسط دولت و احتمال انحراف آن، عنوان می کند: در
واگذاري هاي اصل 44 بناشده بود تا اقتصاد را به مردم واگذار کنیم یعنی تقویت نقش مردم در اقتصاد و کمک به جمع آوري منابع و
نقدینگی موجود در بازار مدنظر بود. به طور مثال اکنون سه هزار میلیارد تومان را به عنوان سرمایه گذاري از منابع مردم استفاده کنیم
تا بتوانیم اقتصاد را واقعاً به مردم واگذار کنیم.مجتبی یوسفی ادامه می دهد: فرمایش مقام معظم رهبري این بود که اقتصاد باید با
اصل 44 به مردم واگذار شود ولی متأسفانه در واگذاري ها دو اتفاق افتاد؛ یکی اینکه خصولتی شد یعنی با شیوه خصوصی انجام نشد و
شرکت هاي شبه دولتی یا مجموعه هاي فاقد شفافیت پاي کار آمدند و یا اینکه به برخی افراد فاقد اهلیت واگذار شد.متأسفانه در این
واگذاري ها گاهی شرکت ها به کسانی واگذار شد که در حوزه سیاست به نوعی داراي تسویه حساب هایی براي برخی از جریانات
سیاسی بودند و ازاین رو دیدیم که واگذاري بر اساس کارشناسی و سپردن به مردم نبوده است و ازنظر اهلیت به افرادي فاقد اهلیت
واگذار شد. با این وضعیت، فرصت هاي موجود در کشور دومینو وار به تهدید تبدیل شدند که کارخانجات و صنایع بالادستی
استراتژیکی مثل هپکو، هفت تپه، گروه ملی و ارج که نیاز داخلی را تأمین می کنند و ارزآوري و اشتغال را براي قشر زحمت کش

 
کارگر و خانواده آن ها داشتیم، از این فرصت ها بودند. 

 
ملی حفاري زمینه ساز خودکفایی کشور 

یوسفی می گوید: بنابراین واگذاري شرکتی مثل شرکت ملی حفاري ایران که قدرت نفوذ ما در حوزه تخصصی توسعه میادین نفتی یا
گازي است، به صلاح نیست. یکی از موضوعاتی که در صنعت نفت و گاز چه براي بازسازي چاه ها، احداث چاه هاي جدید و همچنین
براي افزایش و یا پایداري تولید بسیار جدي است، وابستگی نداشتن به دیگر کشورها بوده است و این باعث شد تا ملی حفاري که با
دستور حضرت امام شکل گرفته است، کشور خودکفا شود.وي با اشاره به اینکه اکنون شرکت هاي بالادستی مثل حفاري به عنوان
یکی از اولویت هاي صنعت نفت باعث کاهش هزینه تولید نفت شده است، تصریح می کند: از طرفی هم نمی توان معیشت چند 10
هزار نفر کارگر و کارمند را با خانواده آن ها به خطر بیندازیم و کشور را در آینده اي نزدیک در حوزه ملی حفاري وابسته کنیم چون

 
متأسفانه می خواهیم این ظرفیت را از دست بدهیم.. 

 
خصوصی سازي ملی حفاري را دچار بحران می کند 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خوزستان نیز درباره واگذاري شرکت ملی حفاري می گوید: وظایف برخی شرکت ها باید
حاکمیتی باشد و شرکت ملی حفاري با توجه به اینکه پایه و زیربناي صنعت نفت کشور است و بخش اعظم درآمدهاي ما از درآمدهاي
نفتی است، باید موردتوجه بیشتري قرار گیرد.نوراالله حسن زاده می افزاید: با توجه به اینکه بخش خصوصی بر اساس درآمد و هزینه
اداره می شود، واگذاري ملی حفاري به بخش خصوصی در شرایط فعلی کشور و استان و تحریم ها و مشکل فروش نفت، آن را دچار
بحران می کند.همچنین با توجه به نرخ بیکاري در خوزستان و از سویی نیاز به حفر چاه هاي نفت و شرایط درآمدي نفت، واگذاري

 
ملی حفاري در شرایط فعلی عملی نیست. 

حال آنچه مهم است مدیریت اصولی و کارشناسانه در امر واگذاري صنایع به بخش خصوصی است، آن هم در صنایع بزرگ خوزستان

 
تا دیگر شاهد ماجراهایی همچون داستان نیشکر هفت تپه نباشیم. 

با تجربه تلخ شرکت نیشکر هفت تپه و گروه ملی فولاد ایران، به نظر می رسد فرآیند خصوصی سازي شرکت هاي بزرگ معیوب است
و نیاز به بازنگري جدي در این خصوص وجود دارد چراکه خوزستان تاب وتوان تحمل اعتراضات و اعتصابات کارگري جدیدي را ندارد.



مرغداران فارس در انتظار تصمیم ملی براي حل مشکل نهاده ها

منبع: خبر فوريشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/06/30

کمبود عرضه نهاده هاي دولتی به مرغداري هاي فارس و گران بودن و کمیاب بودن این نهاده ها در بازار آزاد به یک مشکل
اساسی پیش روي واحدهاي مرغداري استان تبدیل شده که حل این مشکل نیازمند تصمیم گیري در سطح ملی است.

کمبود عرضه نهاده هاي دولتی به مرغداري هاي فارس و گران بودن و
کمیاب بودن این نهاده ها در بازار آزاد به یک مشکل اساسی پیش روي
واحدهاي مرغداري استان تبدیل شده که حل این مشکل نیازمند تصمیم

 
گیري در سطح ملی است. 

چند ماه است که به دلیل نوسان و تاخیر در تخصیص ارز، خرید و واردات
نهاده هاي دام و طیور از جمله کنجاله سویا مشکلاتی براي واحدهاي

 
مراغداري کشور از جمله استان فارس ایجاد شده است. 

با کمبود عرضه نهاده هاي دولتی و به صرفه نبودن خرید این نهاده ها در بازار آزاد براي واحدهاي مرغداري، زنگ خطر براي
ورشکستگی این واحدهاي و وقوع یک بحران جدید به صدا درآمده است اما از یک طرف رییس مدیرعامل پشتیبانی دام وعده حل این

 
مشکل در روزهاي اخیر داده است. 

طبق گفته محمدرضا طلایی مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور روزانه بین 6 تا هفت هزار تن نهاده دامی به استان ها

 
بارگیري و ارسال می شود که از این هفته قرار است این رقم به روزانه 12 هزارتن برسد. 

 
افزایش قیمت تمام شده تولید مرغ و ضرر مرغداران 

سینا عباسی، مدیرعامل اتحادیه مرغداران استان فارس در این زمینه گفت: عمده ترین مشکل واحدهاي مرغداري استان در حال

 
حاضر کمبود کنجاله سویا است که قیمت آن در بازار آزاد به هر کیلو 15 هزار تومان رسیده و کمیاب است. 

وي افزود: قیمت دولتی کنجاله سویا 2 هزار و 700 تومان بوده که این عرضه دولتی این نهاده ها بسیار محدود است و تنها 30 تا 40
درصد نیاز مرغداري ها را تامین می کند و حدود 60 تا 70 درصد نهاده ها باید از بازار آزاد با قیمت 15 هزار تومان تامین شود که

 
کمیاب شده است. 

وي ادامه داد: براساس آنچه وزیر جهاد کشاورزي و رییس پشتیبانی اموردام کشور اعلام کرد قرار است از این هفته مشکل تامین

 
کنجاله سویا حل شود اما تا این لحظه خبري نیست. 

مدیرعامل اتحادیه مرغداران استان فارس گفت: کمبود نهاده باعث شده تا طول دوره پردازش بیشتر شود و به جاي 45 روز به 60 روز

 
رسیده و از آن طرف هر چه مرغ بیشتر در سالن باشد هزینه تمام شده آن بالاتر رود. 

عباسی افزود: با توجه به قیمتی که در حال حاضر مرغ دارد، مرغداران با ضرر در حال تولید هستند و این باعث ایجاد مشکل می شود.



وي ادامه داد: در حال حاضر حدود هزار واحد مرغداري در استان با اشتغال حدود هشت هزار نفر به صورت مستقیم در حال فعالیت

 
هستند که در صورت ورشکسته شدن تعداد زیادي بیکار می شوند. 

مدیرعامل اتحادیه مرغداران استان فارس گفت: با توجه به افزایش قیمت تمام شده مرغ، مرغداران به ازاي هرکیلو مرغ حداقل 2 هزار

 
تومان ضرر می کنند. 

 
درخواست از وزیر جهاد کشاورزي براي افزایش سهمیه نهاده ها در فارس 

کرامت االله کیومرثی معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي فارس در این زمینه گفت: در بحث نهاده ها به رغم وجود

 
مشکلاتی در سطح کشور، تا جایی که در توان داشتیم تلاش کردیم نهاده ها تامین شود. 

 
وي افزود: در زمینه تامین نهاده ها، نامه اي به وزیر جهاد کشاورزي ارسال شده است تا سهمیه استان فارس افزایش پیدا کند. 

وي ادامه داد: در بحث نهاده هاي دامی خبرهایی به گوش می رسد که ارز مورد نیاز تامین شده و به زودي مشکلات در این زمینه

 
حل می شود. 

معاون سازمان جهاد کشاورزي فارس گفت: مشکل ترین و اساسی ترین مشکلی که امروز داریم در بحث تهیه سویا براي واحدهاي
مرغداري است که مشکلاتی را از جمله گرسنگی پرندگان ایجاد کرده است.



مشارکت جامعه ورزش همگانی در «روز جهانی بدون خودرو»

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/06/30

جامعه ورزش همگانی در کنار سایر اقشار جامعه روز اول مهر از
خودرو شخصی استفاده نخواهد کرد تا گامی مثبت در جهت تحقق

 
این پویش بردارد. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان و به نقل از روابط
عمومی فدراسیون ورزش هاي همگانی، پویش روز جهانی «بدون
خودرو» اول مهر ماه در کشور به اجرا در خواهد آمد و جامعه ورزش

همگانی نیز همگام با سایر اقشار در راستاي تحقق این شعار از خودرو شخصی استفاده نکرده و براي مسافت هاي کوتاه پیاده روي

 
خواهد کرد و براي مسافت هاي بلند از حمل و نقل عمومی استفاده خواهد کرد. 

 
دلایل متعددي باعث راه اندازي پویش روز جهانی بدون خودرو شده است که از جمله آن ها می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

 
1- هشدار براي افزایش روزافزون چاقی و اضافه وزن به دلیل شیوع کم تحرکی با محوریت شهرهاي فعال 

2- ضرورت توسعه فرهنگ پیاده روي و دوچرخه سواري به عنوان یک شیوه کارآمد جابه جایی در مسافت هاي کوتاه و کاهش تردد

 
خودروهاي شخصی و تک سرنشین 

 
3- ضرورت کاهش وسایل نقلیه موتوري به عنوان اصلی ترین مولد آلاینده ها و منتشرکننده ي گازهاي سمی 

 
4- صرفه جویی اقتصادي خانوار و جامعه در مصرف سوخت و هزینه هاي غیرضرور 

 
5- اشتغال زایی از محل توسعه خدمات حمل و نقل عمومی و خدمات شهري مرتبط با دوچرخه سواري و پیاده روي 

با انتشار عکس ها و ویدیوهاي خود در این روز به همراه هشتگ #ایران فعال و بدون خودرو ما را در شناسایی سفیران و پیشتازان
این پویش نمادین یاري نمایید.



تولید گوشی داخلی در چه شرایطی امکان پذیر است؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/06/30

به گفته یک فعال حوزه موبایل، در شرایط فعلی واردات گوشی مقرون به صرفه تر از تولید است و تا زمانی که شرایطی از
جمله تامین و قیمت ارز و سود بازرگانی براي تولیدکنندگان تسهیل نشود، تولید داخلی عملا اتفاق نمی افتد.

به گفته یک فعال حوزه موبایل، در شرایط فعلی واردات
گوشی مقرون به صرفه تر از تولید است و تا زمانی که
شرایطی از جمله تامین و قیمت ارز و سود بازرگانی براي
تولیدکنندگان تسهیل نشود، تولید داخلی عملا اتفاق نمی

 
افتد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا، طی سال هاي
گذشته، گوشی هایی که به اشکال مختلف در داخل تولید

شده بودند، در بازار موجود بود اما موضوع تولید گوشی ایرانی چندي پیش باز هم مطرح شد و از نیمه هاي سال 1398 بود که
موضوع تولید گوشی هاي جدید ایرانی، باز هم به یکی از مباحث حوزه فناوري اطلاعات راه پیدا کرد؛ آن هم تولید یک گوشی که

 
ایرادهاي مدل هاي قبلی را برطرف کرده باشد و بتواند با نسخه هاي خارجی رقابت کند. 

در این راستا رضا قربانی -رییس کمیسیون ساماندهی و تنظیم بازار انجمن واردکنندگان موبایل- با اشاره به موضوع تولید گوشی
داخلی اظهار کرد: در وزارت ارتباطات و سازمان گسترش و نوسازي صنایع وزارت صمت، دو کارگروه وجود دارد که به شدت به دنبال
حمایت از تولید تلفن همراه هستند و در زمینه سخت افزار و نرم افزار فعالیت می کنند. در این کارگروه ها به طور متناوب جلساتی

 
برگزار می شود و بخش خصوصی هم با حضور در این جلسات، مشاوره می دهد و از تولید گوشی داخلی حمایت می کند. 

اشتغال زایی با ایجاد خطوط مونتاژ تلفن همراه وي با بیان اینکه امکان ندارد در مرحله اول قطعه ساز تلفن همراه شویم، اظهار کرد:
اصلا نیازي به آن هم نیست، بلکه باید تنها در بخش تحقیق و گسترش نسبت به کاربردي تر کردن نرم افزارها و اپلیکیشن ها اقدام
کرد. براي مثال سه کشور هند، ویتنام و اندونزي و چندین کشور آمریکاي جنوبی مثل برزیل با ایجاد خطوط مونتاژ تلفن همراه،
اشتغال زایی فراوانی ایجاد کرده اند و در کنار تجربه این سال ها و با توجه به هزینه پایین نیروي انسانی، اکنون به یکی از بزرگترین

 
قطب هاي تولید تلفن همراه با برندهاي پرمصرف بدل شده اند. 

رییس کمیسیون ساماندهی و تنظیم بازار انجمن واردکنندگان موبایل در پاسخ به اینکه آیا در ایران امکان تولید گوشی هایی که از
اینترنت نسل پنج پشتیبانی می کنند، وجود دارد، گفت: تکنولوژي 5G یا 4G از جهت مونتاژ خیلی تفاوتی با هم ندارند و قابلیت
تولید در ایران را دارند. قرار نیست ما چیپست یا آي سی تولید کنیم که بگوییم نمی توانیم گوشی 5G بسازیم. اگر بتوانیم گوشی
هایی را که از اینترنت نسل سه و چهار پشتیبانی می کنند، اسمبل و تولید کنیم، گوشی هاي 5G را هم می توانیم تولید کنیم و البته

 
این تولید در حقیقت واردات قطعات مورد نیاز به کشور و مونتاژ کردن این قطعات است. 



گوشی 5G با قیمت معقول هم وجود دارد قربانی با بیان اینکه ذهنیت ها درباره قیمت گوشی هاي 5G اشتباه است، گفت: همین
حالا هم گوشی هایی با قیمت کمتر از 300 دلار وجود دارد که از اینترنت نسل پنج پشتیبانی می کنند، بنابراین اینکه عده اي می
گویند گوشی 5G با قیمت پایین تر از 500 دلار نداریم و قیمت این گوشی ها خیلی بالاست، صحیح نیست. همین الان هم می شود

 
با قیمتی حدود 11 میلیون تومان گوشی مجهز به 5G خرید. 

وي در پاسخ به اینکه آیا می توان به هدف تولید دو میلیون گوشی در سال رسید، گفت: تولید گوشی فقط به اراده دولت ربط دارد که
بخواهد این کار شدنی شود یا خیر. بخش خصوصی توانایی تولید دو میلیون دستگاه را دارد اما این تولید شرایطی دارد. زمانی این کار
شدنی است که تولید تلفن همراه در ایران مقرون به صرفه تر از وارداتش باشد و در غیر این صورت، تحقق پیدا نمی کند، کما اینکه

 
در حال حاضر واردات گوشی بسیار مقرون به صرفه تر است. 

 
توانایی فنی تولید گوشی را داریم 

این فعال بازار موبایل با تاکید بر پایین بودن تعرفه واردات تلفن همراه، اظهار کرد: بحث این نیست که دولت بخواهد تعرفه واردات را
زیاد کند. اما در این شرایط هم بخش خصوصی حاضر به سرمایه گذاري در یک بخش زیان ده نیست. این به معناي عدم توانایی در
تولید گوشی نیست، ما توانایی فنی تولید گوشی را داریم، اما رسیدن به هدف تولید گوشی، برمی گردد به قوانینی که گذاشته می
شود. باید تمهیداتی مانند معافیت مالیاتی، بیمه اي و حقوق و عوارض گمرکی و تامین ارز نیما براي تولیدکننده در نظر گرفته شود و

 
با حمایت هاي این چنینی، تولید داخلی محقق شود. 

قربانی همچنین خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی واردات بسیار مقرون به صرفه تر از تولید است، زیرا اگر کسی بخواهد گوشی وارد
کند، در مقایسه با کسی که بخواهد قطعات وارد و در ایران مونتاژ کند، از نظر تامین ارز، ثبت سفارش، قیمت ارز و حقوق و عوارض
گوشی و سود بازرگانی دقیقا شرایط یکسانی دارد، حال آنکه تولیدکننده صدها هزینه جانبی اعم از حقوق کارگر و بیمه را نیز دارد.

 
بنابراین تا زمانی که کفه این ترازوي اقتصادي به سمت تولید سنگین نشود، این اتفاق عملا نخواهد افتاد. 

پربیننده ترین افزایش قیمت موبایل روزانه شد! خرید پاسپورت براي رجیستر کردن تلفن همراه انواع موبایل اپل چند؟ +جدول لوکس
ترین لپ تاپ هاي بازار چند؟ +جدول بهترین گوشی هاي سامسونگ زیر 10 میلیون تومان



رشد 200 درصدي تولید در بهمن دیزل، نشان دستیابی به جهش تولید

منبع: خبرخودروشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/06/30

به گزارش خبرخودرو، شرکت بهمن دیزل به عنوان یک
شرکت خصوصی در حوزه تولید خودروهاي تجاري و
مسافري با برنامه ریزي و تدوین استراتژي مناسب توانست
بحران ناشی از تحریم ها را پشت سر بگذارد که بومی

 
سازي محصولات شیلر حاصل این تفکر است. 

شرکت بهمن دیزل فعالیت خود را از سال 1382 با
همکاري شریک تجاري به نام ایسوزو ژاپن آغاز کرد. این

همکاري تا ابتداي شروع تحریم ها ادامه داشت اما پس از تحریم هاي ظالمانه ارتباط تجاري متوقف گردید. بهمن دیزل برندي داخلی
به نام شیلر را ایجاد کرد تا با تولید انبوه محصولات بومی سازي شده، خودباوري و تلاش متخصصان خود را اثبات نماید. هم اکنون

 
این مجموعه براي570 نفر اشتغال پایدار ایجاد کرده است. 

 
داخلی سازي خودروي شیلر 

در سال 92 طراحی شیلر آغاز و در سال 96 نمونه اولیه آن تولید شد. بهمن دیزل پس از تحریم ها و قطع ارتباط با شریک تجاري

 
ژاپنی، طراحی و تولید دو پلتفرم شیلر (کامیونت و مینی باس) را سرعت بخشید و سرانجام در مهر سال 98 به تولید انبوه رسید. 

با توجه به اینکه محصول استراتژیک بهمن دیزل، ایسوزو محسوب می شد، در سال گذشته حدود 85 درصد تولیدات ایسوزو و 10 تا
15 درصد محصولات شیلر بود؛ اما امسال به دلیل مشکلات ناشی از محدودیت هاي بین المللی، 80 درصد از تولیدات مربوط به
خودروي شیلر و فقط 15 تا 20 درصد ایسوزو است. همچنین در سال جهش تولید، بهمن دیزل رشد 200 درصدي براي تولید
محصولات خود را برنامه ریزي کرده که از این میزان حدود 80 درصد به محصولات شیلر اختصاص یافته است. میزان تولید طی سال
گذشته 815 دستگاه بود که امسال با رشد 200 درصدي، میزان تولید به 1726 دستگاه می رسد و رشد تولید در سنوات آتی نیز

 
ادامه دار خواهد بود. 

در همین راستا در شش ماهه نخست سال جاري نسبت به مدت مشابه سال گذشته این شرکت رشد بیش از پنجاه درصد را داشته
است. شرکت بهمن دیزل در سال جاري در زمینه دو محصول مینی باس MB3 و کامیونت 8 تن شیلرTB8 طرح توسعه دارد. موتور
مینی باس هاي جدید با نام تجاري سحر پلاس (پگاسوس) 163 اسب بخار و فیس آن نسبت به مینی باس قبلی تغییر کرده است. از
آنجا که بهره وري و راندمان مینی باس به تعداد صندلی است، بنابراین به گونه اي طراحی شده که با دو آپشن 18 و 23 نفره تحویل

 
داده می شود. 



همچنین کامیونت 6 تن جدید شیلر که تغییراتی در موتور و گیربکس آن ایجاد شده است و با داشبورد، چراغ ها و صندلی جدید و

 
براي اولین بار مجهز به سیستم HVAC و ریموت کنترل از نیمه دوم سال جاري به بازار عرضه خواهد شد. 

بیش از 50درصد از محصولات خانواده شیلر داخلی سازي شده و طراحی و مالکیت معنوي آن متعلق به شرکت بهمن دیزل است و به

 
همین دلیل توانایی تغییر ظاهري مانند چیدمان صندلی، نوع درب خودرو و... بنا بر نیاز مشتري وجود دارد. 

 
مشخصات کامیونت و مینی باس شیلر در بازار 

در حال حاضر این کامیونت 6 تن به بازار عرضه شده، داراي موتور 4 سیلندر خطی با تزریق مستقیم مجهز به توربوشارژر و اینترکولر
است، داراي حجم موتور 3760 سی سی، حداکثر توان 141 اسب بخار و حداکثر گشتاور 440 نیوتن متر است، موتور از طریق یک
گیربکس 6 سرعته (6دنده جلو و 1 دنده عقب)3300 نیوتن متر توان خروجی را به چرخ هاي خودرو انتقال می دهد، سیستم تعلیق
این خودرو شامل اکسل، مجموعه فنربندي و شاسی آن تولید داخل است، شاسی از نوع نردبانی و بصورت پرچی است که از استقامت
بالایی برخوردار می باشد. استاندارد آلایندگی این محصول EUROV-EEV بوده به همین دلیل می تواند جایگزینی مناسب براي
ناوگان فرسوده حمل و نقل شهري و بین شهري در تمام استان ها باشد. از امکانات رفاهی می توان به شیشه بالابرهاي برقی، کولر و
سیستم مالتی مدیا اشاره کرد. همچنین قابلیت نصب انواع کاربري هاي عمومی و خاص بر روي خودرو امکانپذیر است. قطعات سیستم
ترمز با برند معتبر جهانی و مجهز به ABS است. شعاع گردش 6.45 متر که قابلیت فرمانپذیري مناسبی دارد. وزن خودرو 2800
کیلوگرم است و سبک ترین کامیونت بازار محسوب می شود. این کامیونت تست هاي سخت در شرایط متفاوت کشور از جمله جاده
هاي کوهستانی و در دماهاي مختلف تا 100 هزار کیلومتر را گذرانده است. زاویه ورود مدل هاي شاسی بلند این کامیونت 37 درجه

 
است که عدد بسیار خوبی است و مصارف امداد و نجات و آفرود دارد. 

مینی باس شیلر مشابه کامیونت آن و مینی باس سحر است با این تفاوت که پلتفرم آن تغییر کرده است. شیب روي این مینی باس
49.1 درصد است و استاندارد یورو 5 دارد. مجهز به 18 صندلی بوده که می توان چیدمان آن ها را تغییر داد و از دیگر امکانات آن می
توان به ترمز تمام بادي، مجهز به ABS و بخاري سالنی و مستقل اشاره کرد. این مینى باس داراى فنربندى نرم، سیستم گرمایشى و
سرمایشى مطلوب، ظرفیت باك120لیتري است و امکان گازسوز شدن وجود دارد. تمامی مجموعه هاي اصلی شامل بدنه و تریم
خودرو، سیستم تعلیق، رینگ، تایر، دسته سیم، سیستم تهویه مطبوع، ساخت پلتفرم و... بومی سازي شده است. در سال جاري این

 
مینی باس موفق به اخذ چهار ستاره کیفی از شرکت بازرسی کیفیت استاندارد ایران ISQI شده است. 

 
برنامه صادرات بهمن دیزل 

با توجه به اینکه مالکیت برند ایسوزو مربوط به شرکت ایسوزو است، درگذشته اجازه صادرات محصولات به این شرکت داده نمی شد،
اما مالکیت معنوي برند شیلر مربوط به بهمن دیزل است و در این زمینه برنامه صادرات دارد و با کشورهاي همسایه که بازار مناسبی

 
براي محصولات این شرکت هستند، مذاکراتی انجام شده و به زودي نمونه اولیه ارسال می شود. 

بهمن دیزل سال گذشته در زمینه خودروهاي تجاري حدود 50 درصد بازار را در دست گرفت. مشتریان بهمن دیزل عمدتا شرکت
هاي حمل ونقل بزرگ از جمله افق کوروش، شرکت دومینوي میهن، سازمان هواپیمایی کشوري، سازمان هلی کوپترسازي کشور،
شرکت هاي مخابراتی، مهیاپروتئین، داروسازي کاسپین، پست جمهوري اسلامی، شرکت هاي دلپذیر، بیژن، شرکت ملی نفت، شرکت

 
ملی گاز، گلرنگ، سازمان شهرداري ها و دهیاري ها و شهرداري هاي گلستان، همدان، قزوین و شهرداري هاي متفاوت هستند. 



همچنین با مذاکراتی که صورت گرفته و با توجه به تمایل شهرداري ها و دهیاري ها براي یکسان سازي عقد قرارداد شاسی ساز و

 
کاربري ساز، قرارداد همکاري منعقد شده است. 

 
توسعه کاربري سازي در بهمن دیزل 

از اواخر سال 1395 واحد کاربري سازي به بهمن دیزل افزوده شد که با تجهیز سالن تولید و تامین ابزار و تجهیزات مورد نیاز به
طراحی و ساخت انواع کاربري هاي عمومی و خاص می پردازد.کاربري سازي به محصولات این شرکت هویت می دهد، از این رو
توسعه در این بخش ازجمله برنامه هاي بهمن دیزل در سال جاري است. کاربري سازي شرکت در فضایی 5000 متري انجام می شود.
هم اکنون خط ساندویچ پنل براي سیستم گرمایشی و سرمایشی از خارج سفارش شده که پیش از این براي کامیونت هاي یخچال دار
از بیرون خریداري می شد، بنابراین در سالن جدید این طرح توسعه صورت خواهد گرفت. شرکت بهمن دیزل علاوه بر افزایش فضاي
توسعه اي کاربري سازي، برنامه دارد براي تولید 2000 دستگاه ظرفیت جدید ایجاد کند تا خودرو را با کاربري تحویل مشتري دهد.
زیرا شرکت هایی که تولید کننده شاسی نیستند و صرفا کاربري ساز هستند با تغییراتی که در شاسی ایجاد می کنند، می توانند
زمینه ساز بروز حوادث در جاده ها شوند. در بخش ساخت کاربري با رعایت استانداردها و متناسب با نوع آن، انواع کاربري هاي خاص
خدمات شهري، اتاق بارهاي پنلی، کاربري هاي عمومی و خاص فلزي مطابق نیاز مشتري ساخته می شود.. به طور کلی در ساخت
همه کاربري هاي بهمن دیزل استقرار صحیح اتاق بار بر روي کامیونت، عایق زیر اتاق بار، استفاده ازمواد اولیه استاندارد مرغوب، PT و
آسترED، استفاده از چراغ ها و شبرنگ هاي E-MARK دار مورد توجه قرار می گیرد که ساخت اتاق بار آتش نشانی با ظرفیت هاي
متفاوت در سال گذشته براي کامیون 5، 6، 8، 18 و 26 تن به سبد محصولات کاربري این شرکت افزوده شد. بهمن دیزل با گذراندن
مراحل اخذ استاندارد و انجام تست هاي لازم، تنها شرکت داراي گواهی استاندارد تولید خودرو با کاربري آتش نشانی در کشور است و
اولین شرکتی است که بصورت تشویقی و دارا بودن مطلوبیت محصول، مجوز درج علامت استاندارد بر روي پلاك محصولات آتش

 
نشانی خود با نام تجاري بهمن را دارد. 

در مجموع توسعه کاربري سازي، جهش تولید بیش از 200 درصدي و داخلی سازي حدود 75 تا 80 درصد برند شیلر از برنامه هاي
توسعه اي بهمن دیزل است. در سال جاري کاربري سازي بهمن دیزل مسئولیت انجام فرایند کاربري سازي کل گروه شامل وانت مزدا
بهمن موتور و خودروهاي تجاري شرکت سیبا موتور را نیز به عهده گرفته است و تعدادي از این خودروها با کاربري بهمن دیزل به

بازار عرضه شده است.



مهارت آموزي حلقه مفقوده اشتغال و کارآفرینی است

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/06/30

رئیس اتاق کرمان در نشست شوراي گفت و گوي استان کرمان گفت: مهارت آموزي حلقه مفقوده اشتغال و کارآفرینی در
کشور و استان کرمان است که با راه اندازي مراکز ارتقا حرفه اي می توان آن را جبران کرد. به عقیده او با توجه به وضعیت

امروز جامعه، نظام آموزش مهارتی کشور نیازمند مدلی از مشارکت بین بخش هاي دولتی و ...

رئیس اتاق کرمان با تاکید بر اینکه مهارت آموزي حلقه
مفقوده اشتغال و کارآفرینی در کشور و استان کرمان است،
گفت: با توجه به وضعیت امروز جامعه، نظام آموزش
مهارتی کشور نیازمند مدلی از مشارکت بین بخش هاي
دولتی و خصوصی است که با راه اندازي مراکز ارتقا حرفه

 
اي می توان به این مهم دست یافت. 

سیدمهدي طبیب زاده در پنجاه و چهارمین نشست شوراي گفت و گوي دولت و بخش خصوصی استان کرمان با موضوع بررسی و رفع
موانع توسعه مهارت هاي شغلی در استان کرمان و نشست مشترك شورا با کارگروه توسعه صادرات افزود: دانشگاه ها در حال حاضر
نمی توانند نیاز صنعت و تولید را برآورده کنند و تشکیل شبکه اي براي اجراي این مدل به عنوان مدل بلوغ ضروري است. وي با بیان
اینکه مهارت آموزي کلید توسعه پایدار است، ادامه داد: متاسفانه در ایران دروس دانشگاهی20 درصد با نیاز بخش تولید و صنعت

 
انطباق دارد که این آمار در چین90 درصد است. 

طبیب زاده اظهار کرد: 70 درصد افراد متقاضی شرکت در دوره هاي آموزشی مراکز آموزش فنی و حرفه اي فارغ التحصیلان
دانشگاهها هستند و از سوي دیگر نیز بنگاه هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي به دنبال استفاده از توان افراد با مهارت هاي لازم در
مجموعه هاي خود هستند. رئیس اتاق کرمان اصلاح قوانین و مقررات و ایجاد قوانین جدید را از جمله موارد مهم براي جدي گرفتن و
پرداختن به مهارت آموزي عنوان و بیان کرد: هند به عنوان یک الگو موفق در این زمینه مطرح است که پایتخت سرمایه مهارت

 
آموزي در جهان شناخته می شود و وزارت مهارت کارآفرینی در این کشور فعال است. 

وي با اشاره به اینکه همه کشورها به سمت افزایش مهارت رفته اند، گفت: ما نیز می توانیم با مشارکت بین موسسات آموزشی و
صنعت و شرکت هاي خصوصی براي ایجاد نیروي کار مناسب و ماهر، تهیه چارچوب هاي ملی صلاحیت با همکاري صنعت و بخش
خصوصی، تهیه برنامه هاي درسی با توجه به نیاز بنگاه هاي اقتصادي مرتبط براي تولید نیروي کار ماهر، سیاست ها و شیوه هاي
آموزش مداوم، همراهی با راهنمایی و مشاوره شغلی براي رفع نیازهاي مداوم در بازار کار، ارتباط بین موسسات آموزش عالی و تامین

 
منابع متنوع با پشتیبانی بخش دولتی و خصوصی، مهارت ها را افزایش دهیم. 

طبیب زاده، در بخش دیگري از این نشست به مشکل تامین تسهیلات صادراتی براي صادرکنندگان در آستانه فصل صادرات دو



محصول پسته و خرما استان اشاره کرد و گفت: در سه سال گذشته تسهیلات صادراتی با بهره 14.5 درصد به صادرکنندگان داده شده
و در شرایط خاص مشکل بخشی از صادرکنندگان را برطرف کرده اما متاسفانه در سال جاري اعلام شده براي دریافت تسهیلات باید
در سامانه سپیدار ثبت نام صورت گیرد در حالی که این سامانه از نظر زیرساختی مشکل دارد. رئیس اتاق کرمان ادامه داد: با توجه به
اینکه کرمان استانی صادراتی است و فصل صادرات پسته و خرما بزودي آغاز می شود درخواست داریم امسال نیز مانند روال سال هاي

 
گذشته تسهیلات صادراتی پرداخت شود تا استان و کشور از عدم صادرات این دو محصول مهم متضرر نشود. 

وي با تاکید بر اینکه باید با پذیرش برخی مسئولیت ها براي صادرات چاره اندیشی شود، افزود: همچنین براي صدور و تمدید کارت
بازرگانی نیز با مشکلی به نام ثبت نام در سامانه جامع تجارت روبرو شده اند که این سامانه نیز مشکل دارد و درخواست می شود

 
حداقل دو ماه کارت هاي بازرگانی تعلیق نشوند تا فرصت صادرات از دست نرود. 

 
چند رشته دانشگاهی در حوزه مهارت آموزي پیش می رود 

استاندار کرمان با بیان اینکه آموزش هاي دانشگاهی باید در راستاي ایجاد اشتغال قرار داشته و رشته هاي تحصیلی منطبق با نیازهاي
استان باشند، گفت: در استان این آمادگی وجود دارد که چند رشته دانشگاهی را با الگوبرداري از دانشگاه هاي برتر دنیا در حوزه
مهارت آموزي پیش برد. محمدجواد فدائی، افزود: طرح کارورزي و مهارت آموزي در محیط کار از سال ها قبل در استان کرمان آغاز

 
شده اما در عمل انتظار ما از آنها محقق نشد که یکی از دلایل آن، عدم انگیزه هاي لازم براي کارفرمایان در این طرح ها بود. 

وي در بخش دیگري در خصوص رفع تعهدات ارزي صادرکنندگان نیز بیان کرد: در این زمینه جلسات متعددي با رئیس کل بانک
مرکزي برگزار شده که طبق توافق صورت گرفته و تفاهم نامه امضا شده بین صادرکنندگان استان با واحدهاي تولیدي، ارز با قیمت
توافقی مبادله شود. وي خاطرنشان کرد: با توجه به اهمیت موضوع کارت هاي بازرگانی براي صادرات استان، هفته آینده نشستی را با

 
شوراي نظارت براي تمدید کارت هاي بازرگانی برگزار خواهیم کرد. 

 
تنبیه صادرکنندگان براي بازگشت ارز درست نیست 

در ادامه این نشست رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی گفت: دولت باید در شرایط جنگ اقتصادي و نیاز کشور به ارز،
سیاست ها و مشوق هاي صادراتی را پیش بگیرد و از دولت انتظار می رود که روش بازگشت ارز حاصل از صادرات به گونه اي اصلاح
شود که به تولید هزینه بالایی تحمیل نشود. محمدرضا پورابراهیمی، با تاکید بر اینکه تراز تجاري کشور را باید مثبت کرد، افزود: حق
نداریم حتی یک دلار ناشی از صادرات را به کشور برنگردانیم اما روش تنبیه صادرکنندگان در این مسیر درست نیست و باید به جاي

 
آن ترغیب هایی در نظر گرفت. 

وي اظهار کرد: استان کرمان داراي صادرکنندگان خوب، متعهد و خوشنامی است و باید در این شرایط سخت از صادرکنندگانی که ارز
را وارد کشور می کنند، تجلیل و تقدیر کرد. پورابراهیمی، بیان کرد: همچنین معرفی وزیر صنعت، معدن و تجارت در شرایط فعلی

 
مهمترین اقدام است که از دولت درخواست می شود سریعتر وزیر را معرفی کند. 

 
پیشنهاد رفع تعهد ارزي صادرکنندگان با شیب ملایم 

در ادامه این نشست رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان گفت: صادرکنندگان استان کرمان حدود 430 میلیون دلار
رفع تعهد ارزي (کمتر از 70 درصد) مربوط به سال هاي 97 و 98 را انجام نداده اند که 200 میلیون دلار از این تعهد ارزي مربوط به



صادرکنندگانی است که تاکنون هیچ رفع تعهدي را انجام نداده اند و مابقی آن مربوط به صادرکنندگانی است که 5 تا 69 درصد تعهد
ارزي خود را انجام داده اند. مهدي حسینی نژاد افزود: اگر تا پایان شهریورماه جاري این مشکل برطرف نشود 150 کارت بازرگانی
تعلیق خواهد شد و در شرایطی که پاییز فصل صادرات محصولات مهم استان است، در صورت عدم صادرات، صادرکننده و تولیدکننده
به شدت متضرر خواهند شد. وي ادامه داد: درخواست ما براي برطرف شدن مشکلات تعهد ارزي صادرکنندگان این است که این رفع

 
تعهد با شیب ملایم تسویه شود و شرایط صادرات استان به ویژه در ماه هاي آینده نیز مدنظر قرار گیرد. 

گفتنی است در این نشست جمعی از اساتید دانشگاه در رابطه با مهارت آموزي و توسعه مهارت هاي شغلی و جمعی از فعالان

 
اقتصادي در رابطه با مشکلات رفع تعهد ارزي و دریافت تسهیلات صادراتی به بیان نظرات خود پرداختند 

 
موضوعات: 
اتاق کرمان



پاسخ نیکزاد به انتقادها از طرح جهش تولید مسکن/ به دنبال انحصار و خط

اعتباري نیستیم

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/06/30

نائب رئیس مجلس با بیان ''متاسفانه اطلاعات غلط راجع به طرح جهش تولید و تامین مسکن مجلس به مردم داده می شود''
گفت: این طرح را کمیسیون عمران ارائه کرده که دوفوریت آن نیز راي بالایی آورده است.

نائب رئیس مجلس با بیان ""متاسفانه اطلاعات غلط راجع به طرح جهش تولید و تامین مسکن مجلس به مردم داده می شود""

 
گفت: این طرح را کمیسیون عمران ارائه کرده که دوفوریت آن نیز راي بالایی آورده است. 

علی نیکزاد با بیان این که درباره طرح جهش و تولید مسکن
اطلاعات غلط به مردم می دهند، اظهار کرد: در این طرح نه به
دنبال خط اعتباري، نه انحصار و نه به دنبال استفاده از منابع غیر

 
بانکی هستیم بلکه در طرح، بازار سرمایه را هم دیده ایم. 

وي افزود: شوراي پول و اعتبار در سنوات گذشته مصوبه کرده
بانک هایی که با بخش مسکن کار می کنند مثل تجارت،
صادرات، ملی و ملت باید 20 تا 25 درصد تسهیلات خود را به

این بخش اختصاص می دادند. 70 تا 75 درصد بخش مسکن مصالح و صنعت است، درواقع مسکن لکوموتیو اقتصاد است که با حرکت

 
آن 136 رشته شغلی فعال می شود. 

وي با اشاره به اینکه بخش مسکن ارز بري ندارد، ادامه داد: این بخش درون زا و برون نگر است و بهترین حربه براي دورزدن تحریم
هاست، اما متاسفانه راجع به انحصار مصالح ساختمانی حرف هاي زیادي زده می شود در حالی که در طرح جهش تولید و تامین

 
مسکن چنین چیزي آورده نشده است. 

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه سالانه در کشور 28 میلیون تن فولاد تولید می شود، گفت: صادرات این محصول
کاهش پیدا کرده ومصرف آن در داخل 16 میلیون تن است. از سوي دیگر سالانه 61 میلیون تن سیمان در کشور تولید می شود که
50 میلیون تن آن در داخل مصرف می شود. با این وجود متاسفانهسیمان و فولاد تولید داخل از قیمت جهانی گران تر است که بسیار

 
جاي تعجب دارد. 

نیکزاد با اعلام این که در طرح جهش تولید مسکن بانک هاي تخصصی مثل بانک کشاورزي، صنعت و معدن، کارآفرینی و غیره در این
طرح از پرداخت تسهیلات به بخش مسکن مستثنی شده اند، تاکید کرد: باوجود تصویب طرح جامع مسکن و مکلف شدن دولت ها در

 
جهت تولید سالانه یک میلیون واحد مسکن در کشور متاسفانه در شش سال اخیر این اتفاق نیفتاده است. 

به گفته وي، بی توجهی به اجراي طرح جامع مسکن سبب شد تا نمایندگان اقدام به تصویب طرح دو فوریتی طرح جهش تولید و



 
تامین مسکن کنند. 

وي همچنین با تاکید بر این که در کنار تولید مسکن باید تلاش کنیم در درازمدت مسکن از کالاي سرمایه ایی به کالاي مصرفی
تبدیل شود، اظهار کرد: براي این کار از ظرفیت مالیات بر خانه هاي خالی، مالیات بر معاملات مکرر، مالیات بر عایدي مسکن و مالیات

 
بر زمین هاي بایر در طرح جهش تولید و تامین مسکن استفاده شده است. 

وي افزود: میانگین سن ازدواج براي دختران 24 و پسران 29 سال رسیده و این درحالیست که 2,5 میلیون جوان از سن 32 سال

 
عبور کرده و هنوز ازدواج نکرده اند و شاید مشکل مسکن یکی از عوامل این پدیده باشد. 

 
جدا از این 13 میلیون نفر حاشیه نشینی در کشور داریم. 

وي یادآور شد: تسهیلاتی که طرح جهش تولید مسکن براي ساخت مسکن اختصاص پیدا می کند یارانه ندارد، تورم ندارد، خط
اعتباري نیست و نقدینگی را بالا نمی برد. ضمن این که ساخت انبوه و کنترل قیمت مسکن از اولویت هاي مهم طرح «جهش تولید و
تامین مسکن» است. تولید انبوه مسکن اگر با قانون بازدارنده به نام مالیات بر انواع معاملات زمین و مسکن همراه نباشد موجب رانت و

 
احتکار می شود. 

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: این طرح باید در کنار دیگر قوانین و پتانسیل هاي بازدارنده مانند مالیات بر خانه هاي خالی

 
مانع احتکار مسکن شود. 

 
طرح جهش تولید مسکن 3 نقطه انحرافی دارد که باید اصلاح شود 

 
بررسی طرح دوفوریتی جهش تولید و تامین مسکن در دستور کار نمایندگان 

 
هشدار حذف و جریمه متقاضیان وام ودیعه مسکن 

 
دلیل افزایش قیمت مسکن از زبان وزیر راه 

انتهاي پیام/ تسنیم



افزایش حدود 70 درصدي میزان سرمایه گذاري پروانه هاي بهره برداري

صادره در 5 ماهه 99

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/06/30

معاونت طرح و برنامه وزارت صمت درصد تغییرات شاخص هاي اصلی صنعت، معدن و تجارت کشور را در پنج ماهه سال 99
نسبت به مدت مشابه سال قبل اعلام کرد که بر این مبنا میزان سرمایه گذاري پروانه هاي بهره برداري صادره 69.9 درصد

افزایش داشته و همچنین تعداد جوازهاي تاسیس صادره نیز رشد 40.3 درصدي را ثبت نموده است.

معاونت طرح و برنامه وزارت صمت درصد تغییرات شاخص
هاي اصلی صنعت، معدن و تجارت کشور را در پنج ماهه
سال 99 نسبت به مدت مشابه سال قبل اعلام کرد که بر
این مبنا میزان سرمایه گذاري پروانه هاي بهره برداري
صادره 69.9 درصد افزایش داشته و همچنین تعداد
جوازهاي تاسیس صادره نیز رشد 40.3 درصدي را ثبت

 
نموده است. 

به گزارش قدس آنلاین، بنابراین گزارش میزان سرمایه گذاري پروانه هاي بهره برداري صادره در 5 ماهه اول 99 بالغ بر 326.1

 
میلیارد ریال بوده است که در مقایسه با سال گذشته افزایش 69.9 درصدي در این بخش را نشان می دهد. 

همچنین میزان اشتغال ثبت شده پروانه هاي بهره برداري صادره در این مدت 41 هزار و 858 مورد بوده که نشان از افزایش 3.7

 
درصدي این شاخص نسبت به مدت مشابه سال قبل دارد. 

در این گزارش تعداد جواز هاي تاسیس صادره در پنج ماهه اول امسال، 14 هزار و 806 فقره اعلام شده که رشد 40.3 درصدي را

 
نشان می دهد. 

پیش بینی سرمایه گذاري جواز هاي تاسیس صادره 1759.6 هزار میلیارد ریال بوده است که می تواند زمینه اشتغال 322 هزار و

 
371 نفر را فراهم نماید. 

بر اساس این گزارش میزان رشد سرمایه گذاري جواز هاي تاسیس صادره در پنج ماهه اول امسال 31.5 درصد و همچنین افزایش

 
میزان اشتغال این بخش 29.4 درصد بوده است. 

طبق گزارش اعلام شده از سوي معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت در 5 ماهه اول امسال، تعداد 238 هزار فقره
جواز صنفی صادر شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 60.2 درصدي را نشان می دهد.



ترامپ ممنوعیت نرم افزار چینی «تیک تاك» را به تعویق انداخت: خرید این

نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی را تایید می کنم؛ اگر این معامله صورت

گیرد که عالی است

منبع: خبر داغشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/06/30

سی ان ان گزارش داد: وزارت بازرگانی آمریکا اکنون با ادعاي ترامپ، با انتشار بیانیه اي شب گذشته اعلام کرد که این
ممنوعیت حداقل به مدت یک هفته در آمریکا به تعویق افتاده است. یک منبع آگاه به سی ان ان گفت درحالی که ترامپ

خرید این نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی را مورد تایید قرار داده است، با این ...

دونالد ترامپ رئیس جمهوري آمریکا درست ساعاتی پیش
از اجرایی شدن ممنوعیت اپلیکیشن پرمخاطب «تیک
تاك» در آمریکا، با ادعاي آنکه وي خرید این شبکه از
سوي یک شرکت آمریکایی را مورد تایید قرار داده است،
در پی فشار بحران هاي متعدد داخلی در این کشور و با
نزدیک تر شدن به زمان برگزاري انتخابات 2020 آمریکا، از

 
موضع خود عقب نشست . 

به گزارش خبرداغ به نقل از ایرنا، «ویلبر راس» وزیر
بازرگانی آمریکا 27 شهریور با انتشار بیانیه اي اعلام کرد

که از 30 شهریور عرضه دو نفر افزار شبکه اجتماعی چینی در اپ استورهاي آمریکایی ممنوع خواهد شد؛ فرمان اجرایی 6 اوت (6
مرداد) رئیس جمهوري آمریکا مبناي این تصمیم وزارت بازرگانی بود که بر اساس آن انجام هرگونه معامله شرکت هاي آمریکایی با دو

 
شرکت «تنسنت» مالک ویچت و «بایت دنس» (ByteDance) مالک تیک تاك باید ظرف 45 روز متوقف شود. 

شبکه خبري سی ان ان امروز یکشنبه گزارش داد: وزارت بازرگانی آمریکا اکنون با ادعاي ترامپ، با انتشار بیانیه اي شب گذشته اعلام

 
کرد که این ممنوعیت حداقل به مدت یک هفته در آمریکا به تعویق افتاده است. 

بنا بر این گزارش، یک منبع آگاه به این موضوع به سی ان ان گفت درحالی که ترامپ خرید این نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی

 
را مورد تایید قرار داده است، با این وجود بایت دنس همچنان بعنوان مالک عمده تیک تاك باقی خواهد ماند . 

سی ان ان گزارش داد: ترامپ دراین باره به خبرنگاران گفت من انجام این معامله را تایید می کنم اگر این معامله صورت گیرد که چه

 
عالی است. 

این شبکه تلویزیونی آمریکایی افزود: قرار است شرکت اورکال (Oracle- ORCL) اقدام به خرید بخشی از تیک تاك کند،
(Google) «و «گوگل (Apple) «اپلیکشینی که بیش از 100 میلیون آمریکایی از آن استفاده می کنند و دو شرکت آمریکایی «اپل

 
نیز از آن بهره مند هستند. 



ترامپ ساعاتی پیش از به سر آمدن مهلت تعیین شده از موضع خود براي ممنوعیت این نرم افزار بازگشت که به گفته تحلیلگران، با

 
نزدیک شدن به زمان برگزاري انتخابات ریاست جمهوري در آمریکا با بحران هاي متعدد داخلی در این کشور مواجه است. 

 
مقر جهانی تیک تاك که در آمریکا واقع است باعث ایجاد اشتغال براي 25هزار نفر دراین کشور شده است. 

 
سی ان ان گزارش داد: ترامپ گفته است تیک تاك می تواند در قالب شرکتی جدید در ایالت تگزاس به کار خود ادامه دهد. 

«صفرا کاتز» (Safra Catz) مدیر عامل شرکت اوراکل در این باره با انتشار بیانیه اي گفت: بعنوان بخشی ازاین توافق، اوراکل
سرمایه گذاري جزء در شبکه جهانی تیک تاك خواهد بود و این شرکت به فوریت و در ابعادي وسیع مبادرت به انتقال سیستم تیک

 
تاك به فضاي اختصاصی «اوراکل کلود» (Oracle Cloud) خواهد کرد. 

 
منع فعالیت دو نرم افزار تیک تاك و «وي چت» تازه ترین تصمیم دولت ترامپ براي مقابله با افزایش قدرت چین به شمار می رفت. 

دولت ترامپ از آغاز فعالیت خود به جنگ تجاري با چین روي آورده و تعرفه هاي سنگینی بر واردات کالا از آن کشور وضع کرده
است. این اقدام، تازه ترین تصمیم دولت ترامپ براي مقابله با افزایش قدرت چین است.ترامپ مالک تیک تاك را تحت فشار قرار داده

تا فعالیت این نرم افزار در آمریکا را به یک شرکت آمریکایی بفروشد.



اجراي 30 برنامه به مناسبت چهل سالگی دفاع مقدس در شیراز

منبع: ایسناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/06/30

معاون شهردار و رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري شیراز گفت: به مناسبت چهلمین سالگرد دفاع مقدس
و بزرگداشت ایثارگري ها و جانفشانی هاي آن دوران باشکوه، بالغ بر 30 برنامه از سوي شهرداري پیش بینی شده است.

مرتضی جعفري یکشنبه 30 شهریور در جمع خبرنگاران با
بیان اینکه دفاع مقدس برشی مهم از تاریخ ایران و انقلاب
اسلامی به شمار می رود، گفت: با توجه به اینکه نسل
جوان در این دروان حضور نداشته است، مهمترین وظیفه
همه دستگاه هاي متولی ایجاد احساس تعلق خاطر به این
واقعه و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت با استفاده از ظرفیت

 
هاي علمی، فرهنگی و هنري است. 

او ادامه داد: واقعیات دفاع مقدس براي نسل امروز به دور از
شعارزدگی و با استفاده از دلسوزان و افراد آگاه و دغدغه

مندان جبهه هاي حق علیه باطل بیان شود که نشست تخصصی «واقعیات دفاع مقدس» بر همین مبنا در روز چهارشنبه دوم مهرماه

 
با حضور تعدادي از رزمندگان و ایثارگران شناخته شده شیراز برگزار و در بستر شبکه هاي اجتماعی اکران می شود. 

معاون فرهنگی شهردار شیراز، اعزام رزمندگان به جبهه را یکی از خاطره انگیرترین روزهاي دفاع مقدس توصیف و خاطرنشان کرد: در
رویدادي با عنوان «دروازه بهشت» با همراهی سپاه ناحیه بقیه االله (عج) خاطرات اعزام رزمندگان شیراز در روز یکم مهرماه از مقابل

 
مجتمع شلمچه بازآفرینی می شود. 

وي با یادآوري خدمات گسترده شهروندان و به ویژه صنوف شیراز در حمایت از رزمندگان، گفت: اصناف شهر شیراز نقش مهمی در
پشتیبانی از جبهه ها داشتند که کمتر از آنها یاد شده است بنابراین در برنامه اي با عنوان «گمنامان دفاع» ضمن بیان خاطرات، برنامه

 
قدردانی از جمعی از افراد برگزار خواهد شد. 

جعفري قدردانی از شهداي شهري را از دیگر برنامه هاي سازمان اعلام و اضافه کرد: بمباران شهر شیراز منجر به شهادت و جانبازي
تعدادي از شهروندان شد؛ امسال برنامه اي با هدف قدردانی و تجلیل از جانبازان و خانواده شهداي آن حملات هوایی، انجام خواهد

 
شد. 

معاون فرهنگی و امور اجتماعی شهردار شیراز ادامه داد: پزشکان و پرستاران چه در شهرها و چه در بطن جبهه ها ایثارگرانه نقش
مهمی را ایفا می کردند که آنها نیز کمتر مورد توجه قرار گرفته اند بنابراین در رویدادي به نام «کلینیک عاشقی» از جمعی از پزشکان
و پرستاران تأثیرگذار به نمایندگی تقدیر می شود هچنین با توجه به نقش ایثارگرانه آنها در مبازره با کرونا،از سه پزشک و پرستار این

 
عرصه نیز تکریم خواهند شد. 



جعفري "چهارمین سوگواره هنر و حماسه"، "اولین نمایشگاه چیدمان" و "هنر مفهومی عاشورایی «تماشاگه راز»" را از دیگر برنامه
هاي مهم این هفته برشمرد و گفت: نمایشگاهی با استفاده از ظرفیت هنرمندان تجسمی و گرافیست شیراز در خیابان 9 دي و ابتداي
کوچه شربتی ها که نماد نذر در شیراز نیز هست برگزار خواهد شد. این نمایشگاه ساعت 20:00 سوم مهرماه افتتاح می شود و تا پایان

 
ماه صفر میزبان علاقه مندان به هنر و فرهنگ عاشورا و شهادت خواهد بود. 

وي مسابقه کتاب آنلاین «معبر دانایی» در بستر فضاي مجازي و اکران آنلاین نمایش «بغض شیرین» را نیز دیگر برنامه هاي هفته
دفاع مقدس اعلام کرد و ادامه داد: در برنامه اي با عنوان «عطر خاك به روایت عاشقی»، اعلام فراخوان تهیه کلیپ شهداي شاخص
محلات، تجلیل از بانوان شاخص و تأثیرگذار هشت سال دفاع مقدس، بررسی اشتغال خانواده ایثارگران با مجموعه هاي کارآفرینی

 
برنامه هایی است که در حوزه اجتماعی اجرا می شود. 

تجلیل از محمدرضا میرزایی، قهرمان رشته پرتاب نیزه و دیسک پارالمپیک، انجام پیاده روي خانوادگی با رعایت پروتکل هاي
بهداشتی، مسابقه ویلچررانی، کوه پیمایی خانوادگی در تپه نورالشهدا از برنامه هاي واحد ورزشی این سازمان در هفته دفاع مقدس

 
است که رییس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري شیراز به آنها اشاره کرد. 

رئیس سازمان فرهنگی شهرداري شیراز همچنین گفت: امسال با توجه به گرامیداشت چهل سالگی دفاع مقدس علاوه بر رویدادهاي
هفته دفاع مقدس، 8 برنامه مشترك با بنیاد حفظ و نشر ارزش هاي دفاع مقدس تدارك دیده شده است که تا پایان سال اجرا خواهد

 
شد. 

انتهاي پیام



مجتمع گیلان بعنوان بزرگترین مجتمع تولیدي فعال دخانیات در خاورمیانه

است
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مجتمع گیلان بعنوان بزرگترین مجتمع تولیدي فعال دخانیات در خاورمیانه است 

دکتر افضلی در سفر به استان گیلان: مجتمع گیلان بعنوان بزرگترین مجتمع تولیدي فعال

 
دخانیات در خاورمیانه است 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت دخانیات ایران، دکتر افضلی مدیرعامل و
نایب رییس هیات مدیره شرکت دخانیات ایران در جلسه کارگروه "تسهیل و رفع موانع تولید" استان گیلان که با حضور دکتر زارع
استاندار گیلان، دکتر مسرور مدیر عامل موسسه صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد و مدیران ارشد اقتصادي استان گیلان
در محل استانداري برگزار گردید، اظهار داشت : مجتمع دخانیات گیلان بعنوان بزرگترین مجتمع تولیدي فعال در حوزه صنعت

 
دخانیات در خاورمیانه، نقش مهم و سازنده اي را در تامین نیاز .بازار مصرف، اشتغال زایی و توسعه استان بر عهده دارد 

دکتر افضلی افزود : در شرایط سخت امروز و با وجود همه محدودیت هایی که بر صنایع کشور تحمیل شده است، مجتمع دخانیات
گیلان در حال فعالیت تولیدي در سه شیفت کاري می باشد و در سالی که به نام جهش تولید نام گذاري شده است علاوه بر اینکه با
تبدیل وضعیت 261 نفر از نیروي هاي روز مزد پایداري اشتغال را حفظ کرده اییم، بلکه براي ارتقاء سطح تولید و افزایش میزان
فعالیت خطوط نیز اقدام به جذب و استخدام 110 نفر نیروي انسانی بومی و متخصص کرده ایم و این نیز از گام هاي کوچکی است،
براي انجام حرکت هاي بزرگ تر در مسیر بهبود شرایط شرکت دخانیات ایران، که انتظار داریم با حمایت و پشتیبانی نهادهاي

 
حاکمیتی از این شرکت ملی که اصالت صنعت دخانیات کشور به نام آن ثبت شده است بتوانیم به روزهاي اوج گذشته بازگردیم. 

مدیر عامل و نایب رییس هیات مدیره شرکت دخانیات ایران خاطر نشان کرد : شرکت دخانیات ایران در حوزه کشت توتون در استان
گیلان فعالیت هاي خوبی را از گذشته داشته و در سال زراعی 98 بالغ بر 345 تن توتون از کشاورزان استان خریداري کرده است و
هم اکنون نیز 261 هکتار سطح زیر کشت را مدیریت می کند که با تدوین برنامه هاي جدید و هدفمند در حوزه کشت توتون در سال

 
1399 نرخ بها خرید توتون در برخی نمونه ها به میزان 45 درصد نسبت به سال 98 رشد داشته است. 

دکتر افضلی افزود: طبق پیش بینی هاي صورت گرفته براي سال جاري خرید 500 تن توتون از کشاورزان استان برنامه ریزي شده
است که در صورت فراهم شدن شرایط و سیاست گذاري و مساعدت مدیریت ارشد استان، شرکت دخانیات این آمادگی دارد با
مشارکت سرمایه گذاران و حمایت و پشتیبانی فنی و مالی براي تامین کود، بذر و گرمخانه سطح زیر کشت را به میزان 300 درصد

 
افزایش دهد. 

مدیر عامل و نایب رییس هیات مدیره شرکت دخانیات ایران با اشاره به اجراء سیاست توزیع مویرگی از سوي شرکت دخانیات بصورت
سراسري در کشور اظهار داشت: از ابتداي سال تاکنون در سه استان کشور شیوه توزیع مویرگی با استفاده از امکانات و پتانسیل هاي



داخلی اجرا شده است و در یک ماه آینده این روش توزیع در استان گیلان نیز آغاز خواهد شد که هم براي اشتغال استان مفید می

 
باشد و هم براي تامین نیاز بازار مصرف سازنده است. 

در این جلسه دکتر زارع استاندار محترم گیلان اظهار داشت : مجموعه صنعتی مجتمع دخانیات گیلان از ریشه دارترین و با سابقه
ترین مجموعه هاي تولیدي استان گیلان می باشد که بعنوان یک برند ملی نقش مهمی در تامین بازار، تولید و اشتغال بر عهده دارد و
شرایط و امکانات استان فراهم است که با سرمایه گذاري هاي جدید در جهت توسعه و اشتغال زایی در این بخش گام هاي بلندي بر

 
داشته شود. 

استاندار گیلان ضمن تشکر و قدردانی از اهتمام دکتر مسرور و دکتر افضلی براي تثبیت اشتغال فعلی و ایجاد فرصت اشتغال جدید
براي جوانان بومی استان افزود : دستگاه هاي اجرایی استان و مدیریت استان از طرح هاي توسعه اي براي ارتقاء سطح زیر کشت و
سایر برنامه هاي صنعتی شرکت دخانیات ایران در استان گیلان حمایت می کند و براي افزایش سطح زیر کشت توتون در استان
گیلان با توجه به تجربه خوب کشت توتون در رودبار که در سال گذشته انجام شده است، جهاد کشاورزي و شرکت دخانیات بررسی
هاي کارشناسی را انجام دهند و براي این منظور نیز کمیته مشترك تشکیل گردد.گفتنی است قبل از این جلسه دکتر مسرور و دکتر
افضلی ضمن بازدید از خطوط تولید مجتمع بزرگ دخانیات گیلان، دستگاه تغییر سایزGDX1 که با دانش فنی متخصصان مجتمع
دخانیات گیلان تولید گردیده بود را افتتاح کردند که این اقدام مثبت حدود 270میلیارد ریال صرفه جویی در بر داشته و با تغییر سایز

این ماشین آلات شاهد ارتقا سطح ظرفیت تولید در سایز هاي کوچک سیگارت خواهیم بود.



75 هکتار از اراضی 3 دانشگاه کشور به پارك هاي فناوري واگذار شد
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75 هکتار از اراضی 3 دانشگاه کشور به پارك هاي فناوري واگذار شد 

با امضاي تفاهم نامه اي با حضور وزیر علوم، 75 هکتار از اراضی سه دانشگاه از استان هاي قزوین، قم و ایلام به پارك هاي علم و

 
فناوري واگذار شد. 

به گزارش تابناك ایلام؛ دکتر منصور غلامی در آیین امضاي تفاهم نامه هاي واگذاري اراضی دانشگاه هاي قم، بین
المللی امام خمینی(ره) قزوین و ایلام به پارك هاي علم و فناوري که به صورت حضوري و مجازي در سالن
همایش شهداي جهاد علمی وزارت علوم، برگزار شد، با اشاره به عملکرد مفید پارك هاي علم و فناوري در سال

هاي اخیر اظهار کرد: در 8 سال اخیر با توجه به رویکرد جدید کشور در توجه به پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد و تاسیس
شرکت هاي دانش بنیان، توسعه فناوري ها و استفاده از این فناوري ها در این مراکز در جهت تولید و اشتغال و ایجاد درآمد، روز به

 
روز بیشتر شده و نمود و اثرگذاري این مراکز هم بارزتر شده است. 

وزیر علوم با بیان اینکه یکی از وجوه توسعه آموزش عالی در بخش علم و فناوري، ارائه روش هایی براي توسعه فناوري ها در زمینه
هاي مختلف علمی است، گفت: پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد بستر مناسبی براي انجام این امر هستند و هر تلاشی در این

 
مراکز علمی در راستاي تحقق این اهداف است. 

وي با اشاره به فعالیت مناسب پارك هاي علم و فناوري در سال هاي اخیر با توجه به محدودیت هاي ناشی از تحریم ها گفت: حرکت
جوانان و نوآوران و کارآفرینان در پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد را می توان به یک حرکت جهادي تشبیه کرد که براي

 
ناامیدي بدخواهان کشور و امیدواري مردم براي ساخت آینده کشور به دست مردم و جوانان کشور انجام می شود. 

دکتر غلامی تصریح کرد: ایده شکل گیري پارك هاي علم و فناوري مبتنی بر حضور اساتید و دانشجویان و دانش آموختگان
دانشگاهی بوده که در کشورهاي دیگر هم همین گونه است که این امر موجب پیشبرد امور و نتیجه گیري بهتر در عملکرد پارك ها

 
می شود. 

وزیر علوم با بیان اینکه حاصل واگذاري بخشی از اراضی دانشگاه ها به پارك ها، به نفع پارك ها بوده و نتیجه آن سوددهی بیشتر و
بهتر به مردم و همچنین محقق شدن اهداف پارك هاست، گفت: دوري پارك هاي علم و فناوري از دانشگاه، رفت و آمد بین این دو
مرکز علمی را بسیار محدود می کند، در حالی که اگر پارك در داخل دانشگاه باشد، رفت و آمد اساتید به آنجا خیلی بیشتر انجام می
شود و حتی دانشجویان هم می توانند با سهولت به پارك ها رفته و با بخش هاي مختلف آن آشنا شوند و تاثیرگذاري این رفت و

 
آمدها براي دانشجویان در جهت کسب تجربه و انتخاب شغل آینده شان بسیار مهم است. 

دکتر غلامی افزود: خوشبختانه دانشگاه ها اراضی خوبی در اختیار دارند و به همه آن هم نیازي ندارند، ولی در مواقع این چنینی به
کارشان می آید و مجموعه اي که شکل می گیرد باید با نگاه به دانشگاه هاي نسل چهارم ادامه فعالیت دهد که در این صورت

 
همکاري مجموعه دانشگاه و پارك کاملاً موثر خواهد بود. 



وزیر علوم در پایان از روساي دانشگاه هاي قم، بین المللی امام خمینی (ره) و ایلام به دلیل واگذاري بخشی از اراضی این دانشگاه ها

 
به پارك هاي علم و فناوري استان هاي ذیربط تشکر و قدردانی کرد. 

توافق نامه هاي واگذاري 15 هکتار از اراضی دانشگاه قم به پارك علم و فناوري قم، واگذاري 30 هکتار از اراضی دانشگاه بین المللی
امام خمینی (ره) به پارك علم و فناوري قزوین و واگذاري 30 هکتار از اراضی دانشگاه ایلام به پارك علم و فناوري ایلام به امضاء

 
رسید./ح 

ایسنا



شرکت هاي دانش بنیان نماد فرهنگ کارآفرینی علمی هستند
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شرکت هاي دانش بنیان نماد فرهنگ کارآفرینی علمی هستند 

رییس بنیاد نخبگان گیلان: مسعود اصفهانی؛ رییس بنیاد نخبگان گیلان با تأکید بر ضرورت حرکت به سمت حوزه هاي کسب وکار و

 
کارآفرینی، گفت: شرکت هاي دانش بنیان نماد فرهنگ کارآفرینی علمی در کشور هستند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بنیاد ملی نخبگان؛ در ادامه برگزاري بازدیدهاي تخصصی و علمی از بخش ها و واحدهاي تولیدي و
صنعتی به منظور آشنایی بیشتر با ظرفیت هاي بومی، برنامه بازدید از شرکت دانش بنیان مهر کبودان دیلم به همت بنیاد نخبگان

 
گیلان برگزار شد. 

در این بازدید، مسعود اصفهانی؛ رییس بنیاد نخبگان گیلان با تأکید بر ضرورت حرکت به سمت حوزه هاي کسب وکار و کارآفرینی،

 
گفت: شرکت هاي دانش بنیان نماد فرهنگ کارآفرینی علمی در کشور هستند. 

وي افزود: بنیاد ملی نخبگان حمایت حداکثري از شرکت هاي دانش بنیان را به عنوان یک محور در فعالیت هاي خود مد نظر قرار
داده و تلاش می کند از راه هاي مختلف مانند هماهنگی با دیگر دستگاه ها و نهادهاي مربوط، زمینه را براي رشد کمی و کیفی این

 
شرکت ها و محصولاتشان فراهم کند. 

در ادامه، مسئولان این شرکت ضمن تشریح فعالیت هاي جاري و برنامه هاي آتی شرکت در خصوص موانع و چالش هاي تولید، نکاتی

 
را مطرح کردند و بازدید از بخش هاي مختلف کارگاه و محصولات فناورانه تولیدي انجام شد. 

شرکت دانش بنیان مهر کبودان دیلم در شهرك مجتمع نیمه صنعتی فشتام- پارك علم وفناوري استان گیلان قرار دارد.



ایده هاي نوین فرزندان تحت پوشش کمیته امداد استان سمنان حمایت می

شوند

منبع: شبستانشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/06/30

قوسی از حمایت فرزندان تحت پوشش کمیته امدادخبردادوگفت: صندوق نوید راهکار این نهاد از طرح هاي اشتغال نوین و
دانش بنیان فرزندان خانواده هاي تحت حمایت در استان سمنان حمایت می کند.

قوسی از حمایت فرزندان تحت پوشش کمیته امدادخبردادوگفت: صندوق نوید راهکار این نهاد از طرح هاي اشتغال نوین و

 
دانش بنیان فرزندان خانواده هاي تحت حمایت در استان سمنان حمایت می کند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از سمنان، «محمد قوسی
»در گفتگو با خبرنگاران به راه اندازي صندوق نوید اشاره داشت و
گفت : این صندوق براي حمایت از طرح هاي اشتغال نوین و

 
دانش بنیان کمیته امداد ایجاد شد. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان با بیان اینکه کمیته امداد و
مؤسسه دانش بنیان برکت با رویکرد ایجاد و توسعه فرصت هاي
شغلی جدید، پایدار و درآمدزا در حوزه مشاغل نوین و دانش

بنیان براي جامعه هدف خود، اقدام به راه اندازي صندوق نوید کرده است اضافه کرد: توانمندسازي خانواده هاي تحت حمایت کمیته

 
امداد یکی از رسالت هاي اصلی و مهم این نهاد است. 

وي از نخبه، بااستعداد و فعال بودن برخی از فرزندان خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد استان سمنان در حوزه هاي مشاغل
دانش بنیان و فناورانه خبردادوافزود: بر همین اساس کمیته امداد با رویکرد ایجاد و توسعه فرصت هاي شغلی جدید، پایدار و درآمدزا

 
در حوزه مشاغل نوین و دانش بنیان براي جامعه هدف خود، صندوق نوید را ایجاد کرد. 

قوسی تصریح کرد: براي پشتیبانی و حمایت از طرح هاي نوین، دانش بنیان و ایده هاي خلاق مددجویان و نوآوران اشتغال می توانند

 
با ورود به سایت navidfund.com ایده هاي خود را در صندوق نوید ثبت و از حمایت هاي آن بهره مند شوند. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان گفت: بعد از بارگذاري طرح اشتغال در این پایگاه اینترنتی طرح ها مورد ارزیابی قرار می گیرد و

 
براي طرح هاي مورد تایید، قرارداد سرمایه گذاري منعقد می شود. 

وي با اشاره به اینکه صندوق نوید کار خود را به صورت رسمی آغاز کرده است و افرادي که ایده هاي نوآورانه دارند، می توانند ایده
هاي خود را ثبت و از حمایت هاي این صندوق بهره مند شوند، تصریح کرد: حمایت از این طرح ها به صورت مشترك توسط کمیته

امداد و مؤسسه دانش بنیان برکت انجام می شود.





«مهمات» به فرهنگسراي امام (ره) رسید

منبع: شبستانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/06/30

نمایشگاه عکس «مهمات» که مروري بر عکس هاي «محمد حسین حیدري»عکاس جنگ است از 31 شهریور ماه تا 17
مهرهمزمان با اربعین حسینی با همکاري «انجمن عکاسان انقلاب و دفاع مقدس»به صورت مجازي و فیزیکی در فرهنگسراي

امام(ره)برپا می شود.

نمایشگاه عکس «مهمات» که مروري بر عکس هاي «محمد حسین حیدري»عکاس جنگ است از 31 شهریور ماه تا 17
مهرهمزمان با اربعین حسینی با همکاري «انجمن عکاسان انقلاب و دفاع مقدس»به صورت مجازي و فیزیکی در فرهنگسراي

 
امام(ره)برپا می شود. 

به گزارش خبرگزاري شبستان و به نقل از روابط عمومی فرهنگسراي امام (ره)، نمایشگاه عکس
«مهمات» به صورت مجازي و فیزیکی در فرهنگسراي امام(ره) برگزار می شود. این نمایشگاه
شامل 38 قطعه تصویر از رویدادهاي دفاع مقدس از جمله عملیات هاي خیبر ، بیت المقدس ،

 
عاشورا ،بدر و والفجر 5 و نیز در شهرهاي خرمشهر،کردستان ، خوزستان و بصره ثبت شده است. 

محمد حسین حیدري از سال 1358 عکاسی را به طور حرفه اي از حوزه اندیشه و هنر اسلامی
آغاز کرد و از همان سال تاکنون به این حرفه اشتغال داشته است. اداره کل امور تربیتی روزنامه
کیهان ،روزنامه جوان،خبرگزاري فارس ومدیرانجمن عکاسان انقلاب و دفاع مقدس بوده از

 
مسئولیت هاي اجرایی وي بوده است. 

کتاب عکس لااله الااالله ، مجموعه عکس دانش آموز و جنگ ،شرکت در 15 نمایشگاه انفرادي با موضوع هاي دفاع مقدس، مستند
اجتماعی، طبیعت و....و دبیري سرویس عکس واحد تبلیغات و انتشارات روزنامه جوان و خبرگزاري فارس از دیگر سوابق و آثار وي

 
است. 

همچنین در بخشی جنبی این نمایشگاه نشست تخصصی بررسی عکسها و مضامین آنها و نشانه شناسی هاي دفاع مقدس با حضور

 
این عکاس برگزار خواهد شد. 

نشانی آدرس اینستاگرام فرهنگ سراي امام (ره) imam.farhangsara است و علاقه مندان براي بازدید از محل نمایشگاه می
توانند به نشانی خیابان شهید باهنر ، سه راه یاسر، خیابان امیر سلیمانی مراجعه کنند.



سهم 31 درصدي بخش صنعت و معدن از تسهیلات پرداختی بانک ها به بخش

هاي مختلف در 4 ماهه اول 99

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/06/30

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت سهم حوزه صنعت و معدن از تسهیلات پرداختی بانک ها و موسسات
اعتباري به بخش هاي مختلف در 4 ماهه اول سال 99 را حدود 31 درصد اعلام کرد.

معاونت طرح و برنامه وزارت صمت اعلام کرد: سهم 31 درصدي بخش صنعت و معدن از تسهیلات پرداختی بانک ها به بخش
هاي مختلف در 4 ماهه اول 99 معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت سهم حوزه صنعت و معدن از تسهیلات پرداختی

 
بانک ها و موسسات اعتباري به بخش هاي مختلف در 4 ماهه اول سال 99 را حدود 31 درصد اعلام کرد. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا به نقل از شاتا، در 4 ماهه اول سال 99، از مجموع 3 هزار 664 میلیارد ریال تسهیلات پرداختی
بانک ها و موسسات اعتباري به بخش هاي مختلف اقتصادي کشور، حدود یک هزار و 164 میلیارد ریال تسهیلات به بخش صنعت و

 
معدن اختصاص یافته است. 

در این گزارش میزان تسهیلات اعطایی بانک ها و موسسات اعتباري به بخش بازرگانی 741 میلیارد ریال اعلام شده که حدود 20

 
درصد از مجموع تسهیلات پرداختی است. 

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت تعداد واحدهاي صنعتی مشمول تامین مالی پروژه هاي اقتصاد مقاومتی را
مجموعاً 1715 واحد اعلام کرد که در قالب تسهیلات برنامه تولید و اشتغال (تبصره 18) و در قالب پروژه رونق تولید در 5 ماهه اول

 
سال 99 تسهیلات دریافت نموده اند. 

در این مدت، بیش از 27 هزارو 400 میلیارد ریال تسهیلات برنامه تولید و اشتغال (تبصره 18 قانون بودجه) به 463 واحد پرداخت
شده و همچنین در قالب پروژه رونق تولید نیز 27 هزار و 700 میلیارد ریال و در مجموع حدود 55 هزار 100 میلیارد ریال به 1252

 
واحد تسهیلات ارائه شده است. 

بر اساس این گزارش و در قالب تسهیلات برنامه تولید و اشتغال(تبصره 18)، از ابتداي اسفند ماه 97 تا پایان مرداد 99، مبلغ 59 هزار
و 974 میلیارد ریال تسهیلات به 1040 واحد پرداخت شده است.



735 بسته نوشت افزار به ایتام کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد اهداء شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/06/30

مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد گفت: به همت مؤسسه خیریه عترت بوتراب 735 بسته نوشت افزار به ایتام تحت
حمایت این نهاد اهداء شد.

به همت مؤسسه خیریه عترت بوتراب محقق شد: 735
بسته نوشت افزار به ایتام کمیته امداد کهگیلویه و
بویراحمد اهداء شد مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و
بویراحمد گفت: به همت مؤسسه خیریه عترت بوتراب 735

 
بسته نوشت افزار به ایتام تحت حمایت این نهاد اهداء شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان کهگیلویه و بویراحمد؛
قباد مبشري، مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد
در مراسم نمادین اهداء نوشت افزار از طرف مؤسسه خیریه

عترت بویراحمد به ایتام تحت حمایت، گفت: این نهاد هر ساله در آستانه بازگشایی مدارس موضوع جشن عاطفه ها و کمک به دانش

 
آموزان تحت حمایت را در برنامه کاري خود دارد. 

وي به همراهی و مشارکت مؤسسه هاي خیریه و خیران نیکوکار با کمیته امداد در زمینه کمک به نیازمندان اشاره و بیان کرد:
مؤسسه خیریه عترت بوتراب یکی از خیریه هایی است که 1300 نفر از ایتام تحت حمایت کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد را

 
حمایت می کند و ماهیانه کمک هاي خوبی به این افراد ارائه می دهد. 

مبشري تصریح کرد: موسسه خیریه عترت بوتراب علاوه بر خدمات گوناگونی که به خانواده هاي نیازمند ارائه می دهد ماهیانه به هر

 
یک از این ایتام 50 هزار تومان وجه نقد نیز پرداخت می کند. 

وي بیان کرد: در آستانه ماه بازگشایی مدارس مؤسسه خیریه عترت بوتراب 735 بسته نوشت افزار شامل کیف و دفتر و ملزومات

 
دانش آموزي به ایتام نیازمند کمیته امداد استان اهداء کرد. 

مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد ضمن قدردانی از همکاري مؤسسه عترت بوتراب در زمینه کمک به نیازمندان و به
خصوص ایتام تحت حمایت،گفت: اهداء 30 هزار ماسک و مواد شوینده و ضدعفونی کننده براي دانش آموزان و مدارس در این ایام

 
بیماري کرونا را از دیگر لوازم اهدایی مؤسسه عترت بوتراب است. 

مبشري هزینه نوشت افزارو مواد بهداشتی اهدایی مؤسسه عترت بوتراب به ایتام تحت حمایت را بیش از 600 میلیون تومان عنوان

 
کرد. 



وي درخصوص برگزاري جشن عاطفه ها در سال جاري اظهار کرد: جشن عاطفه هاي امسال با شعار ایران همدل-شور عاطفه ها با

 
توجه به محدودیت هاي کرونایی متفاوت تر از هر سال و بیشتر به صورت مجازي برگزار می شود. 

مبشري تامین ملزومات مورد نیاز براي آغاز سال تحصیلی دانش آموزان محروم را مهم ترین هدف برگزاري جشن عاطفه ها اعلام کرد
و افزود: در جشن عاطفه هاي امسال تأکید بر جمع آوري کمک هاي نقدي مردم خیر و نیکوکار براي خرید گوشی تلفن همراه و تبلت

 
براي دانش آموزان نیازمند با توجه به آموزش مجازي است. 

مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به آمادگی دفاتر این نهاد و مراکز نیکوکاري براي جمع آوري کمک هاي مردمی با
رعایت پروتکل هاي بهداشتی، افزود: شماره گیري کد #14 و همچنین #0748877 و شماره کارت 60379975038941 و شماره
حساب 0111585349004 از مهم ترین درگاه هاي مشارکتی مردم خیر و نیکوکار براي کمک به دانش آموزان نیازمند در شور

 
عاطفه هاي امسال است. 

صالحی زاده نماینده مؤسسه عترت بوتراب در استان کهگیلویه و بویراحمد در این مراسم گفت: 1300 دانش آموز تحت حمایت کمیته

 
امداد کهگیلویه و بویراحمد که با مادرانشان 2600 نفر می شوند از حمایت هاي این مؤسسه بهره مند هستند. 

وي تصریح کرد: این مؤسسه در زمینه تحصیلی، درمانی، ازدواج، معیشت، اشتغال و مسکن نسبت به خانواده هاي ایتام تحت حمایت
اهتمام می ورزد.



17 روستاي قم از آب سالم و بهداشتی بهره مند شدند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/06/30

همزمان با هفته بیست و یکم پویش ملی #هرهفته_الف_ب_ایران و با حضور ویدئو کنفرانسی وزیر نیرو طرح آبرسانی به
17 روستاي استان قم به بهره برداري رسید.

17 روستاي قم از آب سالم و بهداشتی بهره مند شدند
همزمان با هفته بیست و یکم پویش ملی
#هرهفته_الف_ب_ایران و با حضور ویدئو کنفرانسی وزیر
نیرو طرح آبرسانی به 17 روستاي استان قم به بهره برداري

 
رسید. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قم، دکتر ""علی جان صادق
پور"" مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در آیین
افتتاحیه این طرح ها که همزمان با بهره برداري از طرح

هاي آبرسانی به 400 روستاي کشور و با حضور ویدئو کنفرانسی دکتر ارکانیان وزیر نیرو صورت گرفت، با قدردانی از توجه ویژه وزارت
نیرو به طرح هاي آبرسانی روستایی گفت: امروز سه مجتمع آبرسانی شهداي کهک در بخش کهک، شهید علیمحمدي در بخش

 
جعفرآباد و قاهان در بخش خلجستان وارد مدار بهره برداري شد. 

وي با بیان اینکه با بهره برداري از این مجتمع ها 17 روستاي استان قم با جمعیتی بالغ بر 14 هزار و 600 نفر از نعمت آب سالم و
بهداشتی بهره مند می شوند اظهار داشت: تأمین آب شرب سالم و بهداشتی از منابع پایدار همواره یکی از مهم ترین دغدغه هاي مردم

 
این منطقه به شمار می رود که با افتتاح این پروژه ها تا حدود زیادي این مشکل برطرف می شود. 

دکتر صادق پور خاطرنشان کرد: براي اجراي این پروژه ها 5 ایستگاه پمپاژ، 17 کیلومتر خط انتقال و حدود 4 هزار مترمکعب مخزن،

 
با کیفیت بسیار مطلوب و تأسیسات به روز و کارآمد و استفاده از مصالح با کیفیت احداث شده است. 

وي با بیان اینکه عملیات اجرایی این پروژه ها از سال 95 شروع شده و در شهریور سال جاري به پایان رسیده است، یادآور شد:
آبرسانی به این روستاها در مجموع با اعتباري بالغ بر 133 میلیارد ریال به بهره برداري رسید که بخش عمده اي از آن محل صندوق

 
توسعه ملی و بخشی نیز از اعتبارات متمرکز قانون بودجه تأمین شده است. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه این پروژه ها در دوران ساخت موجبات اشتغال مستقیم 35 نفر و در دوران
بهره برداري 6 نفر را فراهم آورده است گفت: بهره برداري از این پروژه ها و تأمین آب سالم و بهداشتی پایدار براي روستاهاي هدف،
جلوگیري از مهاجرت روستاییان به شهرها را به دنبال دارد که این مهم به تداوم تولید، فعالیت و اشتغال در سکونتگاه هاي روستایی

کمک شایانی خواهد کرد.



دعوت به رقابت در پنجمین دوره مراسم اهداي تندیس، لوح و نشان

کارآفرینی امین الضرب

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/06/30

فراخوان پنجمین دوره مراسم اهداي تندیس، لوح و نشان کارآفرینی امین الضرب توسط اتاق بازرگانی تهران منتشر شد و
کارآفرینان می توانند تا روز اول آبان ماه با رجوع به سایت اتاق تهران اقدام به ثبت نام کنند.

اتاق بازرگانی تهران فراخوان پنجمین دوره مراسم اهداي
تندیس، لوح و نشان کارآفرینی امین الضرب را منتشر کرد.
بر این اساس، پنجمین دوره این مراسم، به سنت چهار

 
سال گذشته، در دي ماه برگزار می شود. 

اتاق بازرگانی تهران که طی چهار دوره برگزاري جشنواره
امین الضرب، تکریم جایگاه کارآفرینان کشور، ترویج تاریخ
تشکل گرایی در اقتصاد ایران و ارائه الگوهاي کسب و کار
سالم به نسل جوان اقتصاد کشور را به عنوان یک هدف

دنبال کرده است، در صدد ادامه این مسیر و برگزاري پنجمین دوره اهداي تندیس، لوح و نشان کارآفرینی امین الضرب برآمده است

 
که همه کارآفرینان بخش خصوصی می توانند در آن شرکت کنند. 

بر اساس آنچه در فراخوان اتاق تهران آمده، امسال جشنواره امین الضرب دو رویکرد اصلی توجه به «کسب وکار هایی که موفق به

 
حفظ اشتغال شده اند» و همچنین توجه به «جوان گرایی» را بیش از پیش مدنظر قرار داده است. 

با توجه به شرایط عمومی جامعه نیاز است که نسل جوان و فعالان اقتصادي با افرادي که با وجود تمام سختی هاي کارآفرینی در
سلامت و با رعایت اصول اخلاقی به کسب وکار ادامه می دهند، آشنا شوند. این گروه مروج اقتصادي پاك و خالی از فساد خواهند بود

 
که به عنوان کنشگرانی فعال به مبارزه با رانت و فساد نیز می پردازند. 

همچنین باید در نظر داشت که توجه به نسل جوان براي اقتصاد کشور یک ضرورت است. این گروه آینده اقتصاد ایران را می سازند و

 
بدیهی است که حمایت و تشویق به نوعی عمل به مسئولیت اجتماعی و اخلاقی نهادهایی مانند اتاق بازرگانی است. 

 
شرایط شرکت در رقابت 

تمام کارآفرینان کشور می توانند با تکمیل فرم هاي اینترنتی این رقابت در لینک ثبت نام که در انتهاي همین خبر آمده است، در این
جشنواره شرکت کنند. اسامی کارآفرینان برگزیده پس از داوري نهایی و طی مراسمی که در دي ماه سال جاري برگزار خواهد شد، به

 
اطلاع عموم می رسد. 



 
اصول داوري اولیه 

فراخوان حضور در رقابت مراسم کارآفرینی امین الضرب برمبناي شاخص هاي اقتصادي طراحی شده و تیمی مجرب و صاحب تجربه
در مورد مختصات اقتصاد ایران اقدام به طراحی این شاخص ها کرده اند. در مرحله اول کارآفرینان براساس این شاخص ها و نمرات
آنها، امتیازبندي می شوند. در مرحله دوم هیات داورانی متشکل از 15 چهره فعال اقتصادي صاحب نام و شاخص به علاوه برندگان
تندیس امین الضرب در دوره هاي گذشته، اقدام به داوري نهایی از میان افراد با بالاترین امتیازها خواهند کرد. در نهایت و پس از
برگزاري جلسات اولیه، داوران به صورت غیرحضوري اقدام به ارائه نفرات برگزیده خود کرده و در نهایت اسامی کارآفرینان برتر از میان
راي مستقل این داوران شناخته می شوند. لازم به یادآوري است که ارکان اتاق بازرگانی تهران در هیچ کدام از مراحل داوري

 
کارآفرینان نقشی ندارند و تنها فعالیت هاي اجرایی این مراسم را برعهده می گیرند. 

 
تاریخ اعتبار فراخوان 

این فراخوان به مدت یک ماه اعتبار خواهد داشت و کارآفرینان می توانند تا روز اول آبان ماه جاري اقدام به ثبت نام کنند. پس از ثبت
نام اولیه در سایت، دبیرخانه جشنواره امین الضرب به منظور دریافت مدارك نهایی اعلام شده از سوي ثبت نام کنندگان با آنها تماس

 
خواهد داشت و همچنین اعداد اعلام شده از سوي کارآفرینان محترم از نهادهاي رسمی نیز استعلام می شود. 

 
با توجه به تفاوت ماهیت استارت آپ ها و کسب وکارهاي کوچک، اساس شاخص بندي این گروه با حوزه هاي دیگر متفاوت است. 

لینک ثبت نام در فراخوان پنجمین مراسم امین الضرب



دیدار رئیس کمیته امداد شهرستان بهارستان با شهردار صالحیه

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/06/30

دیدار رئیس کمیته امداد شهرستان بهارستان با شهردار صالحیه دیدار رئیس کمیته امداد شهرستان بهارستان با شهردار
صالحیه / کمک به ایتام دانش آموز و رونق کارآفرینی براي گروه هاي نیازمند از اهداف این نشست بود ظهر روز شنبه 29

شهریور ماه عزیزي کمنی رئیس کمیته امداد شهرستان بهارستان با حضور در شهرداري ...

دیدار رئیس کمیته امداد شهرستان بهارستان با شهردار
صالحیهدیدار رئیس کمیته امداد شهرستان بهارستان با
شهردار صالحیه / کمک به ایتام دانش آموز و رونق
کارآفرینی براي گروه هاي نیازمند از اهداف این نشست بود

ظهر روز شنبه 29 شهریور ماه عزیزي کمنی رئیس کمیته
امداد شهرستان بهارستان با حضور در شهرداري صالحیه با

 
محمد آگاهی مند دیدار و گفتگو کرد . 

این نشست که باهدف ساماندهی مراجعین ماده 17 آئین نامه مالی شهرداري ها و هدایت پذیري مناسب آن بمنظور رفع مشکلات
جدي طیف هاي نیازمند صورت گرفت، تصمیماتی باهدف رفع نیازهاي سخت افزاري ایتام دانش آموز اتخاذ شد تا گروه هاي هدف در

 
شرایط تحصیلی سایبري و بر خط؛که بواسطه شیوع ویروس کرونا از سوي آموزش و پرورش پیش بینی شده است،بازنمانند . 

کارآفرینی براي مددجویان کمیته امداد محور دیگر گفتگوي حاضرین بود و اعطاي وام با بهره پایین براي کارافرینان از وعده هاي

 
رئیس کمیته امداد شهرستان بهارستان بود که تا پایان سال قابل وصول است . 

عزیزي کمنی در این نشست تصریح کرد : افرادي که حاضر به ایجاد کار و شغل بویژه براي افراد بی سرپرست و بدسرپرست هستند،با

 
مراجعه به کمیته امداد می توانند از تسهیلات ویژه در این خصوص بهره مند شوند . 

 
منبع : شهرداري صالحیه 

 
مطالب دیگر در حوزه شهرداري ها را در توریسم پرس دنبال کنید 

برچسب ها: دیدار رئیس کمیته امدادشهرداري صالحیهمحمد آگاهی مند



افتتاح طرح هاي آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان با حضور وزیر نیرو

انجام شد

شماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/06/30
منبع: شرکت مهندسی آب و

فاضلاب کشور

در روزهاي پایانی شهریور ماه با حضور وزیر محترم نیرو و به صورت ویدئوکنفرانسی طرح آبرسانی به 26 روستاي استان
لرستان در قالب پویش هرهفته الف-ب-ایران افتتاح شد.

در قالب پویش هرهفته الف-ب-ایران؛ افتتاح طرح هاي
آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان با حضور وزیر نیرو
انجام شد در روزهاي پایانی شهریور ماه با حضور وزیر محترم
نیرو و به صورت ویدئوکنفرانسی طرح آبرسانی به 26
روستاي استان لرستان در قالب پویش هرهفته الف-ب-ایران

 
افتتاح شد. 

به گزارش خبرنگار روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان لرستان، در روزهاي پایانی شهریور ماه با حضور وزیر محترم نیرو و به

 
صورت ویدئوکنفرانسی طرح آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان در قالب پویش هرهفته الف-ب-ایران افتتاح گردید. 

وزیر نیرو در مراسم ویدئوکنفرانسی افتتاح آبرسانی به 26 روستاي لرستان از اقدامات انجام گرفته در شهر و روستاهاي این استان در

 
زمینه آب و فاضلاب قدردانی نمود. 

دکتر اردکانیان به صورت همزمان دستور بهره برداري از طرح آبرسانی به 26 روستا با اعتباري بالغ بر 25 میلیارد تومان را صادر نمود.

حمیدرضا کرم وند مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان لرستان درمراسم افتتاح این طرح هاتوضیح داد و گفت: امروز به حول قوه

 
الهی طرح آبرسانی به 26 روستاي استان لرستان به بهره برداري می رسد. 

حمیدرضا کرم وند ادامه داد:اعتبار آبرسانی به این 26 روستا بالغ بر 25 میلیارد تومان برآورد شده است که شامل:اجراي خط

 
انتقال،حفر چاه،احداث مخزن،نصب تابلو برق و حصار کشی می باشد. 

کرم وند اضافه کرد: طرح آبرسانی به این روستاها اشتغال زایی 130 نفر از بومیان استان را به صورت مستقیم و غیر مستقیم بوجود
آورده است همچنین در راستاي سال جهش تولید تمامی تجهیزات به کار گرفته شده تولید داخل کشور می باشد



صداوسیما توانایی مدیریت سریال هاي خود را ندارد

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/06/30

گروه فرهنگی: دامنه اعتراض ها نسبت به انتقال صدور مجوز آثار نمایش خانگی، از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به سازمان
صداوسیما گسترده تر شده است.ادامه این روند به نگارش نامه اي از سمت معاون حقوقی، امور مجلس و استان هاي وزارت

فرهنگ و ارشاد اسلامی خطاب به معاون پارلمانی رئیس جمهوري منجر شده است. ...

گروه فرهنگی: دامنه اعتراض ها نسبت به انتقال صدور مجوز آثار نمایش خانگی، از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به سازمان

 
صداوسیما گسترده تر شده است. 

ادامه این روند به نگارش نامه اي از سمت معاون حقوقی، امور مجلس و استان هاي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خطاب به معاون
پارلمانی رئیس جمهوري منجر شده است. بازیگران، تهیه کنندگان و فعالان عرصه سریال سازي بارها مخالفت خود را درباره انتقال

 
صدور مجوز نمایش خانگی از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به سازمان صداوسیما اعلام کرده اند. 

این در حالی است که اعتراض ها شکل و شمایلی گسترده تر و رسمی تري به خود گرفته است. بیش از 25 صنف سینمایی بیانیه

 
اعتراضی منتشر کردند. 

در ادامه این روند انتقادي، علی اصغر کاراندیش معاون حقوقی، امور مجلس و استان هاي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در نامه اي
خطاب به معاون پارلمانی رئیس جمهوري بر مخالفت رسمی این وزارتخانه با طرح 26 نماینده مجلس در مورد نظارت صداوسیما بر
شبکه نمایش خانگی و VOD (پخش اینترنتی فیلم) تاکید کرد. این نامه که در 6 صفحه و 16 بند تدوین شده، تناقض ها و تضادهاي

 
طرح یادشده را با قوانین مرتبط با شرح وظایف وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی فهرست کرده است. 

اما چرا طرح این اتفاق، اعتراض هایی را در این ابعاد با خود به همراه داشته و چرا همه اصناف سینمایی به این نتیجه رسیده اند که
باید نسبت به این اتفاق دست به اعتراض بزنند؟ براي یافتن پاسخ این پرسش ها با مهدي سجاده چی نویسنده و رییس انجمن صنف

 
فیلمنامه نویسان و بابک بهداد از اعضاي انجمن صنفی مستندسازان خانه سینما، گفت وگو کردیم. 

 
نگرانی ما، ممیزي خاص صداوسیماست 

مهدي سجاده چی درباره دلایلی که منجر به اعتراض صنف فیلمنامه نویسان نسبت به انتقال مجوز سریال هاي نمایش خانگی از

 
وزارت ارشاد به سازمان صداوسیما شد، به خبرنگار ایرناپلاس گفت: در همان ابتدا صنف ما در مقابل این اتفاق بیانیه داد. 

با توجه به اینکه فیلمنامه نویسان همواره طرف اول ماجرا هستند، یعنی ابتدا هم صابون ممیزي در وزارت ارشاد و هم صابون اعمال
سلیقه و ممیزي در سازمان صداوسیما به تن فیلمنامه نویس می خورد؛ پس این موضوع ها براي ما اهمیت ذاتی دارد. یعنی موضوع

 
سینماي خانگی به اعضاء و صنف ما مربوط می شود. 

در این مدت که مجوزها توسط ارشاد صادر می شد اتفاقی نبود که نویسندگان کاملا راضی باشند. اما سرانجام یک سازوکاري وجود
داشت که نویسنده هاي ما توانسته بودند تا حدودي خود را با این روش تطبیق دهند و از نظر حرفه اي و کاري دچار مشکل زیادي
نشوند. اما با توجه به شناختی که همه نویسندگان از صداوسیما دارند و اینکه این رسانه شیوه اعمال سلیقه و ممیزي اش با وزارت
ارشاد بسیار متفاوت است ما جدا نگران هستیم که در صورت انتقال این مجوز به سازمان صداوسیما، نویسنده هاي ما که در این
بخش مشغول به کارند دچار مشکل جدي شوند. این بحثی است که به طور طبیعی ما به عنوان یک صنف باید نظرمان را اعلام می

 
کردیم. 

 
صداوسیما در مدیریت خروجی سریال هایش دچار مشکل است 

سجاده چی در ادامه در خصوص توانایی سازمان صداوسیما در حوزه مدیریت نمایش خانگی نیز گفت: شخصا به عنوان یکی از اعضاي
کانون فیلمنامه نویسان باور نمی کنم صداوسیما توانایی انجام این کار را داشته باشد. به این دلیل که این سازمان در مدیریت خروجی



سریال هاي خود نیز دچار مشکل جدي است. یعنی خروجی بیشتر سریال ها با آن چیزي که قرار است در ابتدا نمایش داده شود
متفاوت است؛ به اندازه اي که مدیران سعی می کنند تا حد امکان مسئولیتش را برعهده نگیرند و با دلایلی چون ما نبودیم، تقصیر
فلانی بود و ... سلب مسئولیت کنند. در همین حالت هم سازمان قادر نیست سازوکاري براي سریال هایش داشته باشد که صفر تا
صدش را بتواند به آن شکلی که می خواهد اداره کند. به طور قطع اضافه شدن یک مسئولیت جدید کمکی به این دوستان نمی کند،
بلکه مشکلاتشان را دو چندان می کند. محتوا بهانه است و زیاد برایشان اهمیت ندارد. چون صدا و سیما ثابت کرده وقتی به یکی از

 
آثار نمایش خانگی مجوز داده، محتواي اثر با قواعد و سخت گیري هایی که معمولا این سازمان دارد بسیار فاصله داشته است. 

 
فضاي ایجاد شده توسط وزارت ارشاد گسترده تر است 

بابک بهداد درباره اعتراض انجمن صنفی مستندسازان به انتقال مجوز نمایش خانگی از وزارت ارشاد به سازمان صداوسیما و دلایل
موجود براي طرح این اعتراض به خبرنگار ایرناپلاس گفت: درباره معترض شدن به این اتفاق باید بگویم که تلویزیون براي دادن مجوز،
سازوکار خود را دارد و براي گرفتن مجوز باید مسیري طی شود. البته درخصوص اخذ مجوز سینماي داستانی اطلاع زیادي ندارم اما
در سینماي مستند به این شکل است که در گروه طرح را مشخص می کنند، طرح توسط مدیر گروه یا شورا مصوب می شود و بعد آن
فیلم تولید می شود. اما در آثار داستانی به عقیده من انتقال مجوز از وزارت ارشاد به سازمان صداوسیما مشکلات زیادي براي تصویر و

 
تولید به وجود می آورد. 

تلویزیون خط قرمزهاي خود را دارد و هر موضوعی را کار نمی کند. در حالی که فضاي ایجاد شده توسط وزارت فرهنگ و ارشاد براي
فعالیت هنرمندان و فیلمسازان گسترده تر شده و یک اثر راحت تر در پروسه تولید و نمایش قرار می گیرد. به همین دلیل است که
همکاران و فعالان دیگر هم به این موضوع معترض شده اند.تلویزیون سریال هاي خود را دارد و در حوزه هاي مختلف کار می کند.
وزارت ارشاد هم مجوز خود را دارد و می تواند فیلم و سریال تولید کند و هیچ منافاتی با تلویزیون ندارد. در همه جاي دنیا، تلویزیون

 
کار خود را می کند، بخش خصوصی هم همین طور. 

 
اشتغال و کار فیلمسازان در نمایش خانگی غفلت نشود 

»در حال حاضر حدود 700 موسسه فرهنگی و سینمایی داراي مجوز از وزارت متبوع وجود دارند که نوع فعالیت یا موضوع فعالیت آنها

 
مستند، انیمیشن، سریال سازي و ... است. 

در بخش نمایش خانگی حدود 3 هزار نفر سالانه مشغول به کار هستند و در بخش انیمیشن نیز نزدیک به یک هزار نفر و مستند هم

 
بیش از 2 هزار نفر شاغل دارد. 

جدا سازي این بخش از وزارت ارشاد و واگذاري آن به سازمان صداوسیما، بر زندگی شاغلان و خانوادهشان به طور مستقیم تاثیر دارد
و آنها را از حمایت و خدمات این وزارتخانه محروم می کند. فربه کردن صداوسیما در حال حاضر با هزاران نفر نیروي انسانی و
واگذاري نظارت محتوایی به آن به قیمت متوقف کردن وظایف حاکمیتی دولت، هزینه اي سنگین را براي حاکمیت ایجاد خواهد کرد

 
که به طور قطع مغایر با مصالح و منافع ملی در شرایط کنونی کشور است.« 

این مطالب، بخشی از نامه کاراندیش به معاون پارلمانی رییس جمهوري است که در آن اشتغال سازي هایی که نمایش خانگی در این
سال ها داشته را یادآوري می کند که بهداد در این باره افزود: به اعتقاد من دو دلیل اصلی وجود دارد که صنف هاي مختلف به این
موضوع معترض شده اند؛ یکی صدور مجوز، ساخت و ممیزي هایی که در تلویزیون وجود دارد و دوم مساله اشتغال و کار فیلمسازان

 
در نمایش خانگی است. 

بسیاري از موسسه ها و دفترهاي تولید فیلم هستند که وقتی پروانه ساخت از ارشاد می گیرند و درگیر تولید می شوند، از هر جا که
بتوانند سرمایه جذب می کنند. چون سینما صنعت و هنر است. هزینه دارد و از شرکت هاي مختلف تا وزارت خانه هاي مختلف هر

 
کسی که به نفعش باشد، سرمایه گذاري می کند و فیلم تولید می شود. 

به گفته بهداد، بحث بر سر این است که وقتی حرف از هنر مستقل می زنیم نباید تولیداتمان را محدود کنیم. آثار نمایش خانگی زیر
نظر وزارت ارشاد تولید می شوند و فیلمنامه هایشان هم زیر نظر شورایی که در وزارت ارشاد وجود دارد نظارت می شود. اما اگر قرار

 
باشد بانی و باعث همه اتفاقات هنري، تلویزیون باشد این امر امکان پذیر نیست. 

در حال حاضر حوزه هنري فیلم تولید می کند، یعنی یک شورا و پروانه ساخت دارد و به عقیده من اتفاق خوبی است چون سبب می



شود فیلم هایی با دیدگاه ها و نگاه هاي مختلف تولید شود.این عضو انجمن صنفی مستندسازان خانه سینما معتقد است: بحث دیگر،
بحث اشتغال و امنیت شغلی است. به یاد دارم زمانی که شبکه نمایش خانگی در کشور به وجود آمد اتفاقی خاص تلقی می شد که
مردم DVD می خریدند و در خانه فیلم نگاه می کردند. جالب است که بعد از گذشت این همه سال و آزمون و خطاهایی که دوستان
فیلمساز در این حوزه انجام دادند تازه ذائقه مخاطب را به دست آورده و مخاطب را جذب کرده اند و می دانند که باید چگونه عمل

 
کنند که به یکباره سازمان صداوسیما می آید و می گوید همه این فعالیت ها باید تحت مدیریت من قرار گیرد. 

 
باید دید مخاطبان یک جامعه به چه سمتی می روند 

کارگردان فیلم مستند »بهارستان خانه ملت« با اعلام اینکه »فراموش نکنیم تلویزیون در حال از دست دادن مخاطبان خود است«
درباره توجه به مخاطبان چنین گفت: قوانین وقتی وضع می شوند، آزمون و خطا داخلشان وجود دارد و این باید اصلاح شود و به
تدریج مسیر درست را پیدا کند. اگر ما قانونی داریم که طبق آن در سال 60 گفته شده که به طور مثال تولیدات تصویري باید زیر
نظر صداوسیما باشد، این را به راحتی می توانند عوض کنند و دوباره از نظر حقوقی یک کمیته اي بررسی تشکیل و براي بار دیگر

 
بازنگري کنند و ببیند که چه چیزي به نفع مردم است. 

به گزارش آراز آذربایجان به نقل ازایرنا، من در شبکه مستند کار می کنم. خوشبختانه این شبکه همیشه طرفدار خود را داشته؛
دلیلش این است که این شبکه مدیرانش همراه مستندسازان هستند. این موضوع بسیار مهمی است. در واقع باید دید که مخاطبان
یک جامعه به چه سمتی می روند و نباید آنها را محدود کنند. به عقیده من وقتی نمایش خانگی زیر نظر صداوسیما برود محدودیت

 
هایی ایجاد می شود که در نتیجه آن، همکاران فیلمساز در فضاي بسته تر فعالیت خواهند کرد. 

Arazazarbaiijan.farhangi@gmail.com.
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- جهاد و مقاومت 

 
لبخند خدا در چهره محرومان 

 صداي جهادگران گروه جهادي شهید عبداللهی از اردوهاي جهادي می آید.

این گروه جهادي به واسطه فعالیت هاي ارزنده و شاخص در حوزه محرومیت زدایی، رتبه برترکشوري را در سال 98 کسب کرده است.

 
به گزارش مشرق، "جهادگران مشغول جهادند" عبارت نام آشنایی که این روزها می توان از عمق جان معناي آن را فهمید. 

جهادگرانی که همه جا حضور دارند از همان ابتداي تشکیل جهادسازندگی تا اکنون که در قالب بسیج سازندگی جهاد می کنند، بدون
هیچ چشم داشتی، بدون اینکه در قاب رسانه حضور یابند، با نیت جهادي به صحنه آمده اند و هر کجا که نیاز باشد، آماده خدمت

 
رسانی هستند. 

در مناطقی که قطره قطره باران بارید و سیلابی عظیم به راه انداخت حضور دارند، همدرد و شریک غم زلزله زدگان هستند آنهایی که

 
دچار خشم زمین شده و دارایی هاي خود را از دست داده اند. 

نامشان جهادگر است، بسیجیانی که سال هاست بهترین تفریح برایشان خدمت به مردم مناطق محروم است و از اینکه در جهت

 
محرومیت زدایی و خدمت به مردم گام بردارند لذت می برند. 

گروه هاي جهادي همه جوره پاي کار انقلابند، گاهی صداي آنها از اردوهاي جهادي می آید که به کار ساخت و ساز خانه هاي محروم

 
می پردازند و در دل اردوهاي جهادي کار فرهنگی می کنند. 

اقدامات پزشکی، بهداشتی و مهندسی نیز از دیگر فعالیت هاي جهادگران بسیجی است و گاهی در عرصه اقتصاد مقاومتی فعالند و

 
اقدامات آنها امیدبخش دل محرومانی است که چراغ خانه هایشان را روشن نگه داشته اند. 

پروژه هاي عمرانی جهادگران بسیجی در بیشتر روستاهاي محروم و کم برخوردار استان به چشم می خورد. پروژه هاي بسیج



سازندگی در شهرستان ها و روستاها گستردگی و پراکندگی دارد و هر کجاي این استان که نشانی از محرومیت دارد، ردپاي

 
جهادگران نیز دیده می شود. 

 
جهادگران فرزندان روح االله 

حالا بسیجیان که حاصل شجره طیبه اي هستند که امام راحل باغبانش بود، آمده اند تا هر یک به نداي «یا علی» چرخ روستاهاي
محروم را بچرخانند. برخی آجر به آجر می نهند تا سالنی ورزشی براي مردم روستا درست کنند. عده اي دیگر از جهادگران بسیجی

 
رنگ و گچ را دست افزار خود کرده اند براي مرمت مدرسه روستا و نقاشی و دیوارنویسی. 

گروهی بسته هاي ارزاق را کوچه به کوچه و درب به درب آورده اند و به هر دق البابی دلی را به بارقه امیدي شاد می کنند. این ها
فرزندان روح االله و سیدعلی هستند تا آمده اند به محرومان خدمت کنند و مزدي از محرومان نمی خواهند الا شادي لب ها و سرور

 
قلب هایشان. 

 
جهادگران گروه جهادي "شهید عبداللهی" رتبه برتر کشوري 

جهادگران گروه جهادي "شهید عبداللهی" آذربایجان شرقی نیز یکی از آن گروه هاي جهادي هستند که دل به دریا زده و در مناطق

 
محروم استان به فعالیت هاي محرومیت زدایی مشغول هستند. 

این گروه جهادي به واسطه فعالیت هاي ارزنده و شاخص در حوزه محرومیت زدایی، احداث خانه هاي محروم و اشتغال زایی در

 
مناطق روستایی رتبه برتر کشوري را در سال 98 کسب کرده است. 

علی زینالی، سرپرست گروه جهادي "شهید عبداللهی" در گفت وگو با خبرنگار فارس در مورد تشکیل این گروه جهادي، گفت: این

 
گروه جهادي در سال 90 با نام گروه جهادي "شهید مغنیه" تشکیل شد و از سال 91 فعالیت هاي خود را به صورت رسمی آغاز کرد. 

از سال 94 و بعد از به شهادت رسیدن حاج عباس عبداللهی در سوریه، براي زنده نگه داشتن یاد و نام این شهید بزرگوار این گروه
جهادي به گروه جهادي "شهید عبداللهی" تغییر نام یافت و از سال 96 این گروه جهادي تحت عنوان « مرکز نیکوکاري شهید

 
عبداللهی» با دریافت کد از کمیته امام خمینی (ره) به صورت تخصصی در زمینه احداث مسکن فعالیت خود را ادامه می دهد. 

وي با اشاره به عقد قرارداد با نهادها و سازمان هاي ذي ربط براي احداث خانه هاي محروم ادامه داد: در طی این مدت بیش از 100
باب خانه محروم طی قراردادهاي منعقد شده با بنیاد شهید، بهزیستی،کمیته امداد امام خمینی (ره)، اداره کل اوقاف و برخی شوراها و

 
دهیاري ها احداث شده است. 

 
انجام سخت ترین پروژه هایی که توسط این گروه جهادي انجام شده است 

زینالی با اشاره به یکی از سخت ترین پروژه هایی که توسط این گروه جهادي انجام شده است، خاطرنشان کرد: عمده فعالیت هاي ما

 
در شهرستان جلفا است و یکی از سخت ترین پروژه هاي جهادي مرمت و نوسازي بارگاه «جرجیس نبی» در شهرستان جلفا بود. 

فداکاري و ایثار این گروه جهادي تنها در ساخت خانه هاي محروم روستایی خلاصه نمی شود، ردپاي این گروه جهادي را علاوه بر



فعالیت هاي محرومیت زدایی استان آذربایجان شرقی می توان در سایر استان ها از جمله کرمانشاه، گلستان و لرستان نیز دید،

 
هرگونه حادثه غیرمترقبه اي که رخ دهد جهادگران رحمانی آنجا حضور دارند. 

آن چنانکه سرپرست گروه جهادي "شهید عبداللهی" توضیح می دهد: اعضاي این گروه جهادي به همراه پشتیبانی شامل ( آذوقه و
لوازم مورد نیاز) سه مرحله به تعداد 20 نفر به استان کرمانشاه اعزام شده اند، دو مرحله به همراه 20 نفر از جهادگران به شهرستان

 
پل دختر و دو مرحله نیز به استان گلستان و شهرستان «آق قلا» راهی شده اند. 

 
 

 
اقدامات شناسایی و نیازسنجی خانه به خانه 

مسوول بسیج دانشجویی شهرستان جلفا در ادامه با اشاره به نحوه فعالیت گروه هاي جهادي در مناطق زلزله زده تصریح کرد: وقتی ما
در مناطقی که حوادث غیرمترقبه اي همچون سیل و زلزله رخ می دهد، حضور پیدا کردیم در ابتدا اقدامات اورژانسی انجام می دهیم،
بعد از 10 روز اقدامات شناسایی را شروع کرده و خانه به خانه رفته و نیازسنجی صورت می گیرد که یک خانواده چقدر آسیب دیده و

 
ضروري ترین نیاز این خانواده چیست. 

زینالی ادامه داد: در زلزله شهرستان میانه وقتی متوجه شدیم مرکز اصلی زلزله شهرستان « ورنکش» است، اقدامات خانه به خانه را از
اینجا آغاز کردیم در تحقیقات به خانه اي رسیدیم که اسم دختر آن خانواده ریحانه قربانی بود، ریحانه در اثر زلزله فوت کرده بود.
خانواده ریحانه در این روستا مستاجر بودند و تنها درآمد آنها 40 عدد مرغی بود که در خانه نگهداري می کردند و وضعیت مناسبی

 
نداشتند. 

آن روز طی مصاحبه اي که با شبکه استانی سهند داشتم، اعلام کردم اگر مسوولان اجازه دهند براي پدر ریحانه یک باب خانه احداث
می کنیم. سردار خرم آن روز گفت؛ در این روستا دو دختر دانش آموز در اثر زلزله فوت کرده اند، بهتر است براي هر دوي آنها خانه
احداث کنید و ما نیز «یا علی» گفته از صفر تا صد دو باب ساختمان با نقشه کشی و نظارت بنیاد مسکن به یاد ریحانه و دوستش زهرا

 
احداث کرده و تحویل دادیم. 



 
 

 
از دانشجو تا امام جمعه پاي کار است 

این گروه جهادي 90 نفر عضو فعال دارد، اعضایی که همه جوره پاي کار جهاد هستند، استاد دانشگاهی که با دانشجویانش عزم سفر
کرده و راهی مناطق محروم می شود تا درس جهاد و مبارزه را به خوبی به آنها بیاموزد، دانش آموزانی که مشق جهاد می کنند تا

 
یادشان نرود دوستانی دارند که در مناطق محروم از برخی امکانات آموزشی محرومند. 

راننده تریلی و جانباز 70 درصد عضو این گروه جهادي به همراه مهندسین سازمان نظام مهندسی و تعدادي از همکاران بنیاد مسکن و
طلاب و تعدادي از امامان جمعه و جماعت نیز دست در دست هم می دهند به مهر تا با یاد و نام شهید مدافع حرم شهید عباس

 
عبداللهی گره از مشکلات مردم در مناطق محروم باز کنند. 

 
رومانی و ترکیه خواهان قالی هاي ایرانی 

یکی از مهم ترین فعالیت هاي این گروه جهادي علاوه بر موضوع مسکن، فعالیت در عرصه اشتغال زایی است. آن طور که سرپرست
گروه جهادي "شهید عبداللهی" می گوید: یکی از فعالیت هاي شاخص این گروه اشتغال زایی است به طوریکه براي 100 خانواده

 
روستایی اشتغال ایجاد شده است. 

در خانه هاي روستایی کارگاه هاي قالیبافی، گلیم بافی، ورنی بافی ایجاد می شود. صفر تا صد مصالح و ابزار کار را خودمان تهیه کرده
و در اختیار آنها قرار می دهیم و محصولات تولیدي آنها را پیش خرید می کنیم. حتی زمانی که فرش بافته شده آنها به نیمه رسیده

 
باشد، پول آنها پرداخت می شود. 

وي با اشاره به اینکه دو کشور رومانی و ترکیه از طرفداران این محصولات تولیدي هستند، یادآور شد: کیفیت محصولات تولیدي قابل
رقابت با سایر محصولات است به طوریکه دو کشور رومانی و ترکیه فرش، گلیم، ورنی و تابلوفرش هاي تولید شده توسط این افراد را از

 
ما پیش خرید می کنند، باید اضافه کنم نقشه و طرح این فرش و قالی و گلیم ها بر اساس طرح هاي اصیل اسلامی و ایرانی است. 

در لیست فعالیت هاي این گروه جهادي اقدامات فرهنگی نیز جایگاه ویژه اي دارد. برگزاري مراسم هاي خاص در اعیاد ملی و مذهبی

 
بخشی از اقدامات فرهنگی است، توزیع و پخش نذورات در روستاي مختلف نیز باعث دلگرمی مردم است. 

بخش دیگري از فعالیت هاي این گروه تامین جهیزیه براي نوعروسان است به طوریکه سرپرست گروه جهادي "شهید عبداللهی" در
این زمینه بیان داشت: معمولا هر سه ماه یک بار براي نوعروسان جوان جهیزیه تهیه شده و آنها با سلام و صلوات راهی خانه بخت می

 
شوند. 



 
 

 
جهادگران به دل کرونا زدند 

در ایام همه گیري ویروس کرونا این جهادگران همانند سایر گروه هاي جهادي در توزیع ماسک نیز فعال بودند به طوریکه در طی این

 
مدت 65 هزار عدد ماسک در مناطق روستایی شهرستان سراب، میانه،کلیبر و شبستر توزیع کرده اند. 

 
اشتغال زایی به صورت ملی 

به گفته زینالی، فعالیت تخصصی مسکن این گروه جهادي مختص شهرستان جلفا بوده ولی اشتغال زایی در سطح کشور صورت می

 
گیرد و سایر خدمات به جز حوادث غیرمترقبه در بخش شهرستانی است. 

وي با بیان اینکه گروه جهادي "شهید عبداللهی" در سال 98 رتبه برتر کشوري را کسب کرده است، متذکر شد: بر اساس شاخص
هایی چون فعالیت تخصصی مسکن، محرومیت زدایی، اشتغال زایی و اقدامت فرهنگی ارزیابی ها صورت گرفته و این گروه جهادي به

 
عنوان گروه جهادي برتر انتخاب شده است و این نشان از عشق، علاقه و ایثار و فداکاري تک تک اعضاي گروه جهادي است. 

 
قدس را هدف داریم 

زینالی با اشاره به احساس قلبی خود از انجام فعالیت هاي جهادي در مناطق محروم و کم برخودار استان، تصریح کرد: شعار ما اجراي
فرمایشات و منویات مقام معظم رهبري، مردم یاري و کمک هاي دولتی است، وقتی فقیري در این شهر می بینیم در محضر ائمه
اطهار و شهدا بر خود احساس تکلیف می کنیم تا براي رفع مشکلات این مردم اقدام کنیم. وقتی رضایت و لبخند این افراد را می
بینیم انگار حس می کنم خدا می خندد ، بارها شنیده ام این مردمان می گویند اگر گروه هاي جهادي نبودند ما نمی توانستیم

 
صاحب خانه شویم. 

سرپرست گروه جهادي "شهید عبداللهی" چنان با عشق مقام معظم رهبري مشق جهاد می کند که به گفته خودش پایانی براي گروه
هاي جهانی متصور نیست و محدودیتی در کشور براي اقدامات جهادي وجود ندارد.چنانچه می گوید: هیچ کس به ما نگفته است که
فعالیت جهادي انجام دهید ما این فعالیت ها را تنها به عشق رهبرمان انجام می دهیم، پس کسی نیز نمی تواند به ما بگوید کار

 
جهادي را کنار بگذارید.هدف نهایی ما قدس است و این راه را تا آزادي و آبادي قدس شریف ادامه می دهیم. 

منبع: فارس



امکان تکمیل سوابق پرداخت بیمه تامین اجتماعی فراهم شد

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/06/30

عصر اعتبار- مدیرکل امور بیمه شدگان تامین اجتماعی شرایط فراهم شدن امکان تکمیل سوابق پرداخت بیمه تامین
اجتماعی را تشریح کرد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از فارس، مهدي شکوري مدیرکل امور بیمه شدگان تامین اجتماعی درباره سبک
جدید پرداخت حق بیمه به صورت کسري از ماه توضیح داد: برخی بیمه شدگان ما که به صورت پاره وقت درحال خدمت بودند
دغدغه داشتند که کارفرماها به اندازه مدت اشتغال مبادرت به پرداخت نمی کنند لذا تلاش کردیم براي معلمان، منشی ها و افرادي
که پاره وقت درحال کار هستند کارفرما متناسب با روزهاي حضور ارسال لیست می کردند که این افراد در نهایت با خلأ سابقه رو به

 
رو می شدند و این افراد در آینده براي بازنشستگی به مشکل برمی خوردند. 

وي ادامه داد: یعنی فردي که سی سال خدمت کرده با فرض اینکه کارفرما 15 روز بیمه پردازي کرده باید 60 سال بیمه پرداخت کند

 
تا بازنشست شود که این موضوع شدنی نیست، سازمان تامین اجتماعی بستر لازم را براي تکمیل و خرید سابقه فراهم کرده است. 

شکوري با بیان اینکه این موضوع نیاز روز است توضیح داد: مشمولین افرادي هستند که به صورت پاروه وقت در حال خدمت هستند،
حداکثر سن باید 50 سال باشد و اگر سابقه اي از قبل دارد، سابقه به مازاد سنی اضافه می شود و بابت مدتی که خلأ سابقه دارند می

 
توانند تقاضا را ارسال کنند و اگر درماهی کارکرد صفر است تکمیل سوابق منتفی است. 

وي افزود: هدف این طرح تکمیل سوابق و کارکردها است و مطابق شرایط عقد قرارداد صورت می گیرد و این موضوع عطف به ما سبق
نمی شود و افرادي که از این پس درخواست دارند می توانند درخواست را ارسال کنند. نرخ حق بیمه 27 درصد است و چون ماهیت

 
بیمه اختیار است نرخ حق بیمه 27 درصد تعیین شده و دستمزد با نرخ همان سال کاري حساب می شود. 

شکوري افزود: این طرح اجرایی شده و حدود 1400 نفر ثبت نام کرده اند و این طرح گسترش میباید.



سهم 31 درصدي صنعت و معدن از دریافت تسهیلات بانکی

منبع: ایمناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/06/30

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت سهم حوزه صنعت و معدن از تسهیلات پرداختی بانک ها و موسسات
اعتباري به بخش هاي مختلف در 4 ماهه اول سال 99 را حدود 31 درصد اعلام کرد.

 
سهم 31 درصدي صنعت و معدن از دریافت تسهیلات بانکی 

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت سهم حوزه
صنعت و معدن از تسهیلات پرداختی بانک ها و موسسات
اعتباري به بخش هاي مختلف در 4 ماهه اول سال 99 را حدود

 
31 درصد اعلام کرد. 

به گزارش ایمنا به نقل از شاتا، در 4 ماهه اول سال 99، از
مجموع 3 هزار 664 میلیارد ریال تسهیلات پرداختی بانک ها و
مؤسسات اعتباري به بخش هاي مختلف اقتصادي کشور، حدود

 
یک هزار و 164 میلیارد ریال تسهیلات به بخش صنعت و معدن اختصاص یافته است. 

در این گزارش میزان تسهیلات اعطایی بانک ها و مؤسسات اعتباري به بخش بازرگانی 741 میلیارد ریال اعلام شده که حدود 20

 
درصد از مجموع تسهیلات پرداختی است. 

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت تعداد واحدهاي صنعتی مشمول تأمین مالی پروژه هاي اقتصاد مقاومتی را
مجموعاً 1715 واحد اعلام کرد که در قالب تسهیلات برنامه تولید و اشتغال (تبصره 18) و در قالب پروژه رونق تولید در 5 ماهه اول

 
سال 99 تسهیلات دریافت کرده اند. 

در این مدت، بیش از 27 هزار و 400 میلیارد ریال تسهیلات برنامه تولید و اشتغال (تبصره 18 قانون بودجه) به 463 واحد پرداخت
شده و همچنین در قالب پروژه رونق تولید نیز 27 هزار و 700 میلیارد ریال و در مجموع حدود 55 هزار 100 میلیارد ریال به 1252

 
واحد تسهیلات ارائه شده است. 

بر اساس این گزارش و در قالب تسهیلات برنامه تولید و اشتغال (تبصره 18)، از ابتداي اسفند ماه 97 تا پایان مرداد 99، مبلغ 59
هزار و 974 میلیارد ریال تسهیلات به 1040 واحد پرداخت شده است.



/گزارش خبري/ داخلی سازي و برنامه صادرات شیلر؛ نشان دستیابی به جهش

تولید در بهمن دیزل

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/06/30

بهمن دیزل در حوزه تولید خودروهاي تجاري با برنامه ریزي و تدوین استراتژي مناسب توانست بحران ناشی از تحریم ها را
پشت سر بگذارد که بومی سازي محصولات شیلر حاصل این تفکر است.

به گزارش پرشین خودرو، شرکت بهمن دیزل فعالیت خود را از سال 1382 با همکاري شریک تجاري به نام ایسوزو ژاپن آغاز
کرد. این همکاري تا ابتداي شروع تحریم ها ادامه داشت اما پس از تحریم هاي ظالمانه ارتباط تجاري متوقف گردید. بهمن دیزل
برندي داخلی به نام شیلر را ایجاد کرد تا با تولید انبوه محصولات بومی سازي شده، خودباوري و تلاش متخصصان خود را اثبات نماید.

 
هم اکنون این مجموعه براي570 نفر اشتغال پایدار ایجاد کرده است. 

 
داخلی سازي خودروي شیلر 

در سال 92 طراحی شیلر آغاز و در سال 96 نمونه اولیه آن تولید شد. بهمن دیزل پس از تحریم ها و قطع ارتباط با شریک تجاري

 
ژاپنی، طراحی و تولید دو پلتفرم شیلر (کامیونت و مینی باس) را سرعت بخشید و سرانجام در مهر سال 98 به تولید انبوه رسید. 

با توجه به اینکه محصول استراتژیک بهمن دیزل، ایسوزو محسوب می شد، در سال گذشته حدود 85 درصد تولیدات ایسوزو و 10 تا
15 درصد محصولات شیلر بود؛ اما امسال به دلیل مشکلات ناشی از محدودیت هاي بین المللی، 80 درصد از تولیدات مربوط به
خودروي شیلر و فقط 15 تا 20 درصد ایسوزو است. همچنین در سال جهش تولید، بهمن دیزل رشد 200 درصدي براي تولید
محصولات خود را برنامه ریزي کرده که از این میزان حدود 80 درصد به محصولات شیلر اختصاص یافته است. میزان تولید طی سال
گذشته 815 دستگاه بود که امسال با رشد 200 درصدي، میزان تولید به 1726 دستگاه می رسد و رشد تولید در سنوات آتی نیز

 
ادامه دار خواهد بود. 

 
  

 
 



در همین راستا در شش ماهه نخست سال جاري نسبت به مدت مشابه سال گذشته این شرکت رشد بیش از پنجاه درصد را داشته
است. شرکت بهمن دیزل در سال جاري در زمینه دو محصول مینی باس MB3 و کامیونت 8 تن شیلرTB8 طرح توسعه دارد. موتور
مینی باس هاي جدید با نام تجاري سحر پلاس (پگاسوس) 163 اسب بخار و فیس آن نسبت به مینی باس قبلی تغییر کرده است. از
آنجا که بهره وري و راندمان مینی باس به تعداد صندلی است، بنابراین به گونه اي طراحی شده که با دو آپشن 18 و 23 نفره تحویل

 
داده می شود. 

همچنین کامیونت 6 تن جدید شیلر که تغییراتی در موتور و گیربکس آن ایجاد شده است و با داشبورد، چراغ ها و صندلی جدید و

 
براي اولین بار مجهز به سیستم HVAC و ریموت کنترل از نیمه دوم سال جاري به بازار عرضه خواهد شد. 

بیش از 50درصد از محصولات خانواده شیلر داخلی سازي شده و طراحی و مالکیت معنوي آن متعلق به شرکت بهمن دیزل است و به

 
همین دلیل توانایی تغییر ظاهري مانند چیدمان صندلی، نوع درب خودرو و... بنا بر نیاز مشتري وجود دارد. 

 
مشخصات کامیونت و مینی باس شیلر در بازار 

در حال حاضر این کامیونت 6 تن به بازار عرضه شده، داراي موتور 4 سیلندر خطی با تزریق مستقیم مجهز به توربوشارژر و اینترکولر
است، داراي حجم موتور 3760 سی سی، حداکثر توان 141 اسب بخار و حداکثر گشتاور 440 نیوتن متر است، موتور از طریق یک
گیربکس 6 سرعته (6دنده جلو و 1 دنده عقب)3300 نیوتن متر توان خروجی را به چرخ هاي خودرو انتقال می دهد، سیستم تعلیق
این خودرو شامل اکسل، مجموعه فنربندي و شاسی آن تولید داخل است، شاسی از نوع نردبانی و بصورت پرچی است که از استقامت
بالایی برخوردار می باشد. استاندارد آلایندگی این محصول EUROV-EEV بوده به همین دلیل می تواند جایگزینی مناسب براي

 
ناوگان فرسوده حمل و نقل شهري و بین شهري در تمام استان ها باشد. 

از امکانات رفاهی می توان به شیشه بالابرهاي برقی، کولر و سیستم مالتی مدیا اشاره کرد. همچنین قابلیت نصب انواع کاربري هاي
عمومی و خاص بر روي خودرو امکانپذیر است. قطعات سیستم ترمز با برند معتبر جهانی و مجهز به ABS است. شعاع گردش 6.45
متر که قابلیت فرمانپذیري مناسبی دارد. وزن خودرو 2800 کیلوگرم است و سبک ترین کامیونت بازار محسوب می شود. این
کامیونت تست هاي سخت در شرایط متفاوت کشور از جمله جاده هاي کوهستانی و در دماهاي مختلف تا 100 هزار کیلومتر را
گذرانده است. زاویه ورود مدل هاي شاسی بلند این کامیونت 37 درجه است که عدد بسیار خوبی است و مصارف امداد و نجات و

 
آفرود دارد. 

 
  



 
 

مینی باس شیلر مشابه کامیونت آن و مینی باس سحر است با این تفاوت که پلتفرم آن تغییر کرده است. شیب روي این مینی باس
49.1 درصد است و استاندارد یورو 5 دارد. مجهز به 18 صندلی بوده که می توان چیدمان آن ها را تغییر داد و از دیگر امکانات آن می

 
توان به ترمز تمام بادي، مجهز به ABS و بخاري سالنی و مستقل اشاره کرد. 

این مینى باس داراى فنربندى نرم، سیستم گرمایشى و سرمایشى مطلوب، ظرفیت باك120لیتري است و امکان گازسوز شدن وجود
دارد. تمامی مجموعه هاي اصلی شامل بدنه و تریم خودرو، سیستم تعلیق، رینگ، تایر، دسته سیم، سیستم تهویه مطبوع، ساخت
پلتفرم و... بومی سازي شده است. در سال جاري این مینی باس موفق به اخذ چهار ستاره کیفی از شرکت بازرسی کیفیت استاندارد

 
ایران ISQI شده است. 

 
برنامه صادرات بهمن دیزل 

با توجه به اینکه مالکیت برند ایسوزو مربوط به شرکت ایسوزو است، درگذشته اجازه صادرات محصولات به این شرکت داده نمی شد،
اما مالکیت معنوي برند شیلر مربوط به بهمن دیزل است و در این زمینه برنامه صادرات دارد و با کشورهاي همسایه که بازار مناسبی

 
براي محصولات این شرکت هستند، مذاکراتی انجام شده و به زودي نمونه اولیه ارسال می شود. 

بهمن دیزل سال گذشته در زمینه خودروهاي تجاري حدود 50 درصد بازار را در دست گرفت. مشتریان بهمن دیزل عمدتا شرکت
هاي حمل ونقل بزرگ از جمله افق کوروش، شرکت دومینوي میهن، سازمان هواپیمایی کشوري، سازمان هلی کوپترسازي کشور،
شرکت هاي مخابراتی، مهیاپروتئین، داروسازي کاسپین، پست جمهوري اسلامی، شرکت هاي دلپذیر، بیژن، شرکت ملی نفت، شرکت

 
ملی گاز، گلرنگ، سازمان شهرداري ها و دهیاري ها و شهرداري هاي گلستان، همدان، قزوین و شهرداري هاي متفاوت هستند. 

همچنین با مذاکراتی که صورت گرفته و با توجه به تمایل شهرداري ها و دهیاري ها براي یکسان سازي عقد قرارداد شاسی ساز و

 
کاربري ساز، قرارداد همکاري منعقد شده است. 

 
توسعه کاربري سازي در بهمن دیزل 

از اواخر سال 1395 واحد کاربري سازي به بهمن دیزل افزوده شد که با تجهیز سالن تولید و تامین ابزار و تجهیزات مورد نیاز به
طراحی و ساخت انواع کاربري هاي عمومی و خاص می پردازد.کاربري سازي به محصولات این شرکت هویت می دهد، از این رو
توسعه در این بخش ازجمله برنامه هاي بهمن دیزل در سال جاري است. کاربري سازي شرکت در فضایی 5000 متري انجام می شود.



هم اکنون خط ساندویچ پنل براي سیستم گرمایشی و سرمایشی از خارج سفارش شده که پیش از این براي کامیونت هاي یخچال دار
از بیرون خریداري می شد، بنابراین در سالن جدید این طرح توسعه صورت خواهد گرفت. شرکت بهمن دیزل علاوه بر افزایش فضاي
توسعه اي کاربري سازي، برنامه دارد براي تولید 2000 دستگاه ظرفیت جدید ایجاد کند تا خودرو را با کاربري تحویل مشتري دهد.
زیرا شرکت هایی که تولید کننده شاسی نیستند و صرفا کاربري ساز هستند با تغییراتی که در شاسی ایجاد می کنند، می توانند

 
زمینه ساز بروز حوادث در جاده ها شوند. 

در بخش ساخت کاربري با رعایت استانداردها و متناسب با نوع آن، انواع کاربري هاي خاص خدمات شهري، اتاق بارهاي پنلی، کاربري

 
هاي عمومی و خاص فلزي مطابق نیاز مشتري ساخته می شود. 

به طور کلی در ساخت همه کاربري هاي بهمن دیزل استقرار صحیح اتاق بار بر روي کامیونت، عایق زیر اتاق بار، استفاده ازمواد اولیه
استاندارد مرغوب، PT و آسترED، استفاده از چراغ ها و شبرنگ هاي E-MARK دار مورد توجه قرار می گیرد که ساخت اتاق بار
آتش نشانی با ظرفیت هاي متفاوت در سال گذشته براي کامیون 5، 6، 8، 18 و 26 تن به سبد محصولات کاربري این شرکت افزوده
شد. بهمن دیزل با گذراندن مراحل اخذ استاندارد و انجام تست هاي لازم، تنها شرکت داراي گواهی استاندارد تولید خودرو با کاربري
آتش نشانی در کشور است و اولین شرکتی است که بصورت تشویقی و دارا بودن مطلوبیت محصول، مجوز درج علامت استاندارد بر

 
روي پلاك محصولات آتش نشانی خود با نام تجاري بهمن را دارد. 

در مجموع توسعه کاربري سازي، جهش تولید بیش از 200 درصدي و داخلی سازي حدود 75 تا 80 درصد برند شیلر از برنامه هاي
توسعه اي بهمن دیزل است. در سال جاري کاربري سازي بهمن دیزل مسئولیت انجام فرایند کاربري سازي کل گروه شامل وانت مزدا
بهمن موتور و خودروهاي تجاري شرکت سیبا موتور را نیز به عهده گرفته است و تعدادي از این خودروها با کاربري بهمن دیزل به

 
بازار عرضه شده است. 

 
  



عرضه و تقاضا و توزیع در بازار فولاد نیاز به توجه جدي دارد

منبع: بازار کارشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/06/30

دبیر سندیکاي لوله و پروفیل کشور از بازار سیاه تامین مواد اولیه ورق هاي فولادي در کشور انتقاد کرد و گفت: با توجه به
اینکه عرضه و تقاضا در بازار فولاد متناسب نیست به همین دلیل بازار تولید این بخش با چالش و تلاطم مواجه است.

دبیر سندیکاي لوله و پروفیل کشور از بازار سیاه تامین مواد اولیه ورق هاي فولادي در کشور انتقاد کرد و گفت: با توجه به اینکه

 
عرضه و تقاضا در بازار فولاد متناسب نیست به همین دلیل بازار تولید این بخش با چالش و تلاطم مواجه است. 

به گزارش بازارکار مهندس امیرحسین کاوه در گفتگوي زنده تلویزیونی تصرح کرد: فولاد و مشتقات آن امروزه به عنوان مواد اولیه
بسیاري از محصولات شناخته می شود که اگر در تهیه و تامین آن براي واحدهاي پایین دستی خللی وارد شود به نوعی تهدیدکننده

 
رونق تولید و اشتغال کشور است. 

مهندس کاوه، دبیر سندیکاي لوله و پروفیل کشور با تصریح اینکه در زمینه شمش هاي فولادي کمبود نداریم اما در تولید ورق هاي
فولادي که تامین کننده مواد اولیه بسیاري از واحدهاي تولیدي و صنعتی در کشور است کمبود داریم خاطرنشان کرد: علاوه بر اینکه
میزان تولید به اندازه مصرف نیست؛ یکی دیگر از مشکلات این صنعت این است که توافقات فولادي نیز در کشور به درستی اجرا نمی

 
شود و همچنین شاهد رانت بورسی در این حوزه هستیم. 

این کارشناس حوزه صنعت، بر نقش آفرینی وزارت صمت و بخش هاي خصوصی و دولتی براي به تعادل رسیدن بازار تاکید کرد و
گفت: توزیع و نظارت بر آن یکی از حلقه هاي مفقوده در کشور ماست که باید به جد مورد توجه قرار بگیرد.



تصویب 41 طرح اشتغالزا در شهرستان گیلانغرب

منبع: بازار کارشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/06/30

فرماندار گیلانغرب می گوید در کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري در این شهرستان 41 طرح به تصویب رسیده است

 
فرماندار گیلانغرب می گوید در کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري در این شهرستان 41 طرح به تصویب رسیده است 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کرمانشاه، محمودیان فرماندار شهرستان گیلانغرب با اعلام این خبر گفت: این طرح ها شامل
38 تصویب 41 طرح اشتغالزا در شهرستان گیلانغربطرح خود اشتغالی تحت پوششین کمیته امداد و بهزیستی و 3 طرح اشتغالزایی در
زمینه پرورش دام و ایجاد مجتمع خدمات رفاهی از محل اعتبارات قانون توسعه مناطق روستایی با اعتبار 76 میلیارد ریال و

 
اشتغالزایی 51 نفر است 

محمودیان افزود: در بخش تسهیلات واحد هاي آسیب دیده از کرونا نیز از مجموع 711 واحد آسیب دیده تاکنون 34 میلیارد ریال

 
تسهیلات به 437 واحد با اتشتغال 469 نفر پرداخت شده است 

او افزود: در حوزه اشتغال رصد هم تاکنون دستگاه هاي اجرایی شهرستان 1190 فرصت شغلی را براي کارجویان فراهم و اطلاعات
کامل آن ها درسامانه اشتغال ملی ثبت نموده که 87 درصد از سهمیه سالجاري شهرستان محقق شده است.



انتقادات عباس عبدي از سیاست هاي اصولگرایان: آنان همواره دنبال بستن

پنجره ها هستند

منبع: روز نوشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/06/30

عباس عبدي در مورد سیاست هاي اصولگرایان نوشت: «آنان دنبال افزایش و توسعه نظارت ها هستند، ولی هیچ کوششی
براي آزادي بیشتر و بروز خلاقیت ها نمی کنند. در حقیقت آنان همه چیز را و همه صداها را علیه خود می دانند. به شدت

فاقد اعتماد به نفس هستند.»

عباس عبدي در مورد سیاست هاي اصولگرایان نوشت: «آنان دنبال افزایش و توسعه نظارت ها هستند، ولی هیچ کوششی براي
آزادي بیشتر و بروز خلاقیت ها نمی کنند. در حقیقت آنان همه چیز را و همه صداها را علیه خود می دانند. به شدت فاقد اعتماد به

 
نفس هستند.» 

عباس عبدي در مورد سیاست هاي اصولگرایان نوشت: «آنان دنبال افزایش و توسعه نظارت ها هستند، ولی هیچ کوششی براي آزادي
بیشتر و بروز خلاقیت ها نمی کنند. در حقیقت آنان همه چیز را و همه صداها را علیه خود می دانند. به شدت فاقد اعتماد به نفس

 
هستند.» 

به گزارش روز نو ؛ عباس عبدي در یادداشتی با عنوان «سه گانه ستم (ستیز، توزیع، محدودیت)» در شماره امروز روزنامه اعتماد
نوشت: «سیاست ها و پیشنهادهاي اصولگرایان درباره امور کشور واجد چه ویژگی هایی است؟ ویژگی هایی که فراتر از جزییات این
سیاست ها و رویکردهاي آنان باشد، کدام است؟ در این یادداشت می کوشم که چند محور را استنتاج کنم. اگر اصولگرایان این موارد
را نادرست می دانند، بسیار خوب خواهد بود که با ذکر شواهد و دلایل آن را رد کنند، در غیر این صورت بد نیست که تجدیدنظري در

 
این روند صورت گیرد، زیرا سرنوشت و پایان هر سیاستی که داراي این ویژگی ها باشد، روشن است. 

اولین ویژگی که تقریبا در اکثر اظهارات و مواضع آنان دیده می شود و اخیرا به طرح هاي مجلس نیز رسیده، سیاست «ستیز» یا تقابل
و حذف است. تقابل و شدت عمل و گفتار در سیاست خارجی، در تقابل با دولت و در تقابل با نیروهاي سیاسی و اجتماعی دیگر. با
اطمینان می توان گفت که در گفتار و کردار غالب آنان کمتر جمله اي پیدا می شود که نوعی ستیزه جویی یا دشمنی یا تقابل دیده

 
نشود. 

از منظر آنان دیگران در هر قالبی که باشند، نوعی دشمنی و خطر تلقی می شوند. جالب اینکه نگرش مزبور در عمل تعمیم داده می
شود و به نوعی گریبان خودشان را نیز می گیرد و با همفکران خود نیز به همین گونه حذفی و تقابلی برخورد می کنند، زیرا این
نگرش به اخلاق و فهم ثانویه آنان تبدیل می شود و اقتضاي طبیعت یا سیاست آنان می شود. همه رویدادها و مواضع را در ذیل و در
چارچوب سیاه و سفید تحلیل می کنند. اگر با من نیستی پس علیه من هستی و باید حذف شوي. این فرآیند را با تعبیر تقسیم بر دو

 
می توان توصیف کرد که در هر مرحله باید عده اي را حذف و از قطار پیاده کرد. 

ویژگی دوم را می توان سیاست «توزیع محور» به جاي سیاست تولیدمحور تعریف کرد. در همین چند ماه گذشته اگر نگاه کنید همه
بحث ها این است که امکانات موجود را چگونه تقسیم کنیم یا بفروشیم؟ یارانه ها، خودرو، پول و... به طور قطع سیاست توزیعی باید

 
عادلانه باشد ولی در هر حال این سیاست نسبت به سیاست تولیدمحور باید فرعی و مکمل باشد. 



در غیر این صورت و با کوچک شدن کیک اقتصاد کشور چه فرقی دارد چگونه توزیع شود در حالی که پس از چندي اصولا کیکی
وجود نخواهد داشت که توزیع شود. این ویژگی در اصلی ترین شعار دولت احمدي نژاد که آوردن نفت بر سر سفره هاي مردم بود،
دیده می شود و تاکنون نیز ادامه داشته است. جالب است که آنان هیچ گاه نکوشیدند دوره 1384 تا 1392 را بر اساس میزان رشد
تولید و رشد اشتغال و سرمایه گذاري توضیح دهند و از آن دفاع کنند و همیشه از توضیح این موارد پرهیز و به توزیع یارانه ها بسنده

 
کرده اند. 

همواره به قیمت ها اعتراض دارند، در حالی که رشد قیمت ها اگر چه مهم است ولی مهم تر از آن کمبود کالا و تولید است. به رشد

 
قیمت ها معترض هستند و در عین حال سیاست هایی را که متضمن تزریق نقدینگی و توزیع پول است، پیشنهاد می کنند. 

سومین ویژگی، اصرار بر «محدودیت ها» به جاي آزادي و خلاقیت هاست. آنان همواره دنبال بستن پنجره ها هستند که مبادا خداي
ناکرده پشه اي یا مگسی وارد شود و البته توجهی به هواي بسته داخل ندارند که به شدت آلوده و سنگین است و موجب شیوع

 
ویروس کرونا می شود! 

آنان دنبال افزایش و توسعه نظارت ها هستند، ولی هیچ کوششی براي آزادي بیشتر و بروز خلاقیت ها نمی کنند. در حقیقت آنان
همه چیز را و همه صداها را علیه خود می دانند. به شدت فاقد اعتماد به نفس هستند. تولیدات سمعی و بصري را می خواهند تحت
نظر صداوسیما در آورند، در حالی که این نهاد عملا زمین گیر شده است و از پس کارهاي خودش نیز برنمی آید و به قول معروف، کل
اگر طبیب بودي سر خود دوا نمودي. می خواهند شبکه هاي اجتماعی را ببندند و تحت کنترل درآورند. می خواهند حضور مردم را
در شوراها و مجلس و ریاست جمهوري محدود کنند. تا کی می توان سیاستی را بر این سه پایه نادرست پیگیري کرد؟ تقابل و ستیز
در برابر تفاهم و رقابت؛ توزیع به جاي تولید و بالاخره محدودیت و دخالت مستمر به جاي آزادي و گشایش و خلاقیت و آفرینندگی.»



224 میلیارد تومان وام اشتغال روستایی در لرستان پرداخت شد

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/06/30

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: 224 میلیارد تومان وام اشتغال روستایی و عشایر حدود سه سال اخیر در
استان پرداخت شده است.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: 224 میلیارد تومان وام اشتغال

 
روستایی و عشایر حدود سه سال اخیر در استان پرداخت شده است. 

علی آشتاب در گفت و گو با خبرنگار ما افزود: با تکمیل و ورود به چرخه تولید طرح

 
هاي اشتغال روستایی، پنج هزار و 162 فرصت شغلی جدید در استان تحقق می یابد. 

وي تصریح کرد: ایجاد اشتغال و رونق روستاها یکی از مهم ترین برنامه هاي دولت براي مناطق روستایی و عشایري است که به همین

 
منظور تسهیلات مناسبی به روستاییان پرداخت خواهد شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان افزود: این تسهیلات به طرح هاي کشاورزي و خدماتی در روستا پرداخت می شود که با

 
اجراي آن مهاجرت روستاییان به شهرها براي یافتن شغل کاهش می یابد. 

آشتاب اضافه کرد: همچنین سال گذشته بیش از 104 میلیارد تومان تسهیلات ارزان براي 2 هزار و 843 طرح نهادهاي حمایتی

 
مصوب شد که پرداخت یا عقد قرارداد شده و با بهره برداري از این تعداد سه هزار و 259 فرصت شغلی ایجاد می شود. 

وي گفت: امسال نیز 31 طرح تعاونی فعال استان که دچار مشکلاتی شده اند بررسی و به منظور رفع این معضل، پرداخت 74 میلیارد

 
تومان تسهیلات مورد نیاز آنها مصوب و تامین شده است. 

تعاونی هاي فعال لرستان 2 هزار و 836 واحد با 28 هزار فرصت شغلی هستند که از این تعداد 478 شرکت مربوط به بانوان است.



مقاوم سازي روستایی در فارس با اولویت نگهداري از جان و مال مردم دنبال

می شود

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/06/30

مدیر کل بنیاد مسکن استان فارس ، یک واحد روستایی نمونه مقاوم سازي شده در روستاي عباس آباد شهرستان ممسنی را
افتتاح کرد و اظهار داشت : مقاوم سازي مسکن روستایی در این استان و به ویژه در پهنه هاي حادثه خیز با اولویت نگهداري

از جان و مال مردم دنبال می شود.

مدیر کل بنیاد مسکن استان فارس ، یک واحد روستایی نمونه مقاوم سازي
شده در روستاي عباس آباد شهرستان ممسنی را افتتاح کرد و اظهار داشت :
مقاوم سازي مسکن روستایی در این استان و به ویژه در پهنه هاي حادثه خیز

 
با اولویت نگهداري از جان و مال مردم دنبال می شود. 

 عطا االله زمانی، در این برنامه افتتاح که با حضور  داوود ایوبی فرماندار
شهرستان  ممسنی، حجت الاسلام حسین شاکري فر امام جمعه این شهرستان و جمعی از مسوولان محلی ترتیب یافت  از واحد

 
نمونه مقاوم سازي شده در روستاي عباس آباد بخش مرکزي شهرستان ممسنی رونمایی کرد. 

مدیر کل بنیاد مسکن استان فارس در این آیین با اشاره به اینکه  56.8 درصد خانوارهاي روستایی فارس از مسکن مقاوم سازي شده
برخوردارند ، مقاوم سازي مناطق روستایی و بهبود بافت هاي فرسوده را در کاهش تلفات جانی و مالی حوادث پیش بینی نشده بسیار

 
موثر دانست و اظهار داشت : 235 هزار و 268 واحد مسکونی روستایی در استان فارس تا کنون مقاوم سازي شده است. 

وي اضافه کرد : طی یکسال گذشته تا کنون نیز با استفاده از تسهیلات طرح ویژه مسکن روستایی  5 هزار و 903 واحد روستایی با

 
استفاده از سه هزار و 541  میلیارد ریال آورده متقاضیان  و تسهیلات اعطایی مقاوم سازي و نوسازي شده است. 

زمانی اضافه کرد: همچنین دراین مدت یکهزار و 903 واحد مسکونی آسیب دیده از سیل و بلایایی طبیعی که عمدتا مربوط به سال
گذشته بوده است با برخورداري از یک هزار و 598 میلیارد ریال آورده متقاضیان و تسهیلات بانکی بازسازي و بهسازي شده و به

 
متقاضیان و وصاحبان آن واگذار شده است. 

فرج االله نصیري معاون بازسازي ومسکن روستایی بنیاد مسکن فارس نیز دراین آیین اظهار داشت : تجربه زمین لرزه هاي ویرانگر در
جنوب و غرب استان فارس در سالهاي گذشته نشان دهنده کمترین خسارت ها در مناطقی است که مقاوم سازي مناطق روستایی در
آنها اجرا شده است ، واحد هاي مقاوم سازي شده در این مناطق به خوبی توانست در برابر سیل و زلزله و سایر حوادث تاب آوري

 
داشته باشد. 

معاون بازسازي ومسکن روستایی بنیاد مسکن فارس یاد آور شد : در استان فارس در سال گذشته یک هزار و 148 میلیارد ریال

 
تسهیلات کم بهره و منابع مالی و بانکی براي مقاوم سازي بافت هاي فرسوده و واحد هاي مسکونی روستایی اختصاص یافته است. 



داوود ایوبی فرماندار ممسنی هم با تقدیر از خدمات بنیاد مسکن به روند توسعه روستایی و محرومیت زدایی در این شهرستان اشاره
کرد و گفت: تقریبا در همه مناطق این شهرستان طرح هاي توسعه و محرومیت زدایی در حال انجام است و تلاش شده تا از همه

 
ظرفیت هاي توسعه بهره گیري شود. 

فرماندار ممسنی افزود: در همین هفته دولت امسال که پشت سر گذاشتیم تعداد 77 پروژه کوچک و متوسط با اعتباري بالغ بر 810

 
میلیارد ریال در شهرستان افتتاح و یا کلنگ زنی شده است که بخش عمده این طرح ها در مناطق محروم بوده است. 

 ایوبی اظهار داشت؛ این طرح ها با اعتباري بالغ بر 810 میلیارد ریال در شهرستان ممسنی سامان یافت و می تواند تاثیر شگرفی در

 
عمران و آبادانی روستاها و مناطق محروم داشته باشد. 

فرماندار ممسنی ، روستاهاي این شهرستان را داراي ظرفیت توسعه و کارآفرینی دانست و گفت: همه تلاش دولت و نهادهاي دولتی
این است که زمینه افزایش رضایتمندي مردم در مناطق روستایی فراهم شود ، از مجموع پروژه هایی که اخیرا افتتاح شد یا عملیات
اجرایی آن آغاز گردید ؛ 9 پروژه مربوط به فعالیتهاي راهداري حمل و نقل جاده اي،  10 پروژه مربوط به اداره امور عشایر ، 3پروژه
شبکه بهداشت و درمان، سه پروژه مربوط به بنیاد مسکن و مابقی طرح ها نیز در حوزه محرومیت زدایی ، فرهنگی و عمران و آبادانی

 
بوده است. 

شهرستان ممسنی به مرکزیت نورآباد در فاصله 158کیلومتري غرب شیراز قرار دارد.



ایجاد فرصتهاي کسب و کار براي تعاونی هاي جوانان، حمایت از بازار فروش

محصولات تعاونی

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/06/30

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ابراز امیدواري کرد: با اختصاص خط اعتباري 4000 میلیارد ریالی این صندوق به تعاونی
هاي جوانان، زنان و توان یابان، ظرفیتهاي کسب و کار و اشتغال بیشتري براي این گروه از تعاونی ها در جامعه به وجود آید.

اقتصادگردان- اصغر نوراله زاده با اشاره به اختصاص اعتبار 4000 میلیارد ریالی براي تعاونی هاي جوانان و توان یابان، گفت: به
دنبال امضاي تفاهم نامه با معاونت امور تعاون مقرر شد تا تعاونی هاي جوانان، زنان و توان یابان مورد حمایت بیشتر قرار بگیرند. با
توجه به اینکه این گروه از تعاونی ها نیازمند توجه به مراتب بیشتري نسبت به سایر تعاونی ها هستند و نظام تامین مالی صندوق
کارآفرینی امید نیز از نظر نرخ تسهیلات و میزان پرداخت تسهیلات با این ساختار تناسب دارد، این فرصت فراهم شد تا تعاونی هاي

 
مذکور به ویژه تعاونی هاي زنان سرپرست خانوار را به تناسب برنامه هاي وزارت کار تامین مالی کنیم. 

وي بر ضرورت اهمیت بازارسازي براي محصولات تعاونی، تاکید کرد و گفت: در حال حاضر ایجاد بازار و توسعه ظرفیتهاي بازار براي
محصولاتی که توسط تعاونی ها تولید می شود امري مهم و اثرگذار به شمار می رود، به همین منظور بخشی از نظام تامین مالی

 
صندوق کارآفرینی امید به توسعه بازار اختصاص دارد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خاطرنشان کرد: این تعاونی ها معطوف به گروههاي مخاطبی هستند که به جامعه هدف ما نزدیکند
مثل تعاونی هایی که در محیط هاي روستایی محصولات خود را تولید می کنند و ما آنها را به لحاظ مالی تامین می کنیم و براي

 
تولید مجددشان با همکاري معاونت تعاون تلاش می کنیم تا محصولاتشان را به بازار عرضه کنند. 

به گفته نوراله زاده، ایجاد بازار توزیع و فروش محصولات تعاونی ضمن تقویت و توسعه تعاونی ها، در ارتقاي بهره وري و ایجاد ارزش

 
افزوده و شناسایی ظرفیتهاي آنها موثر است. 

وي در پایان ابراز امیدواري کرد: خط اعتباري 4000 میلیارد ریالی صندوق کارآفرینی امید کمک بزرگی براي این گروه از شرکتهاي
تعاونی باشد تا در فرصت باقیمانده از دولت، ظرفیتهاي کسب و کار و اشتغال بیشتري براي این گروه از جامعه به وجود آید.



برگزاري بیش از 30 برنامه به مناسبت چهلمین سالگرد دفاع مقدس

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/06/30

شیراز- رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی معاون شهردار شیراز از برگزاري بیش از 30 برنامه به مناسبت چهلمین
سالگرد دفاع مقدس خبر داد.

شیراز- رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی معاون
شهردار شیراز از برگزاري بیش از 30 برنامه به مناسبت

 
چهلمین سالگرد دفاع مقدس خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از اداره ارتباطات سازمان
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري شیراز، مرتضی
جعفري با بیان اینکه دفاع مقدس برشی مهم از تاریخ ایران
و انقلاب اسلامی به شمار می رود گفت: با توجه به اینکه
نسل جوان در این دوران حضور نداشته است، مهمترین
وظیفه همه دستگاه هاي متولی ایجاد احساس تعلق خاطر

 
به این واقعه و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت با استفاده از ظرفیت هاي علمی، فرهنگی و هنري است 

وي تشریح کرد: واقعیات دفاع مقدس براي نسل امروز به دور از شعارزدگی و با استفاده از دلسوزان و افراد آگاه و دغدغه مندان جبهه
هاي حق علیه باطل بیان شود که نشست تخصصی «واقعیات دفاع مقدس» بر همین مبنا در روز چهارشنبه 2 مهرماه با حضور

 
تعدادي از رزمندگان و ایثارگران شناخته شده شیراز برگزار و در بستر شبکه هاي اجتماعی اکران می شود. 

معاون شهردار شیراز اعزام رزمندگان به جبهه را یکی از خاطره انگیرترین روزهاي دفاع مقدس توصیف کرد و اعلام کرد: در رویدادي
با عنوان «دروازه بهشت» با همراهی سپاه ناحیه بقیه االله (عج) خاطرات اعزام رزمندگان شیراز در روز اول مهرماه از مقابل مجتمع

 
شلمچه بازآفرینی می شود. 

وي با یادآوري خدمات گسترده شهروندان و به ویژه صنوف شیراز در حمایت از رزمندگان گفت: اصناف شهر شیراز نقش مهمی در
پشتیبانی از جبهه ها داشتند که کمتر از آنها یاد شده است بنابراین در برنامه اي با عنوان «گمنامان دفاع» ضمن بیان خاطرات، از

 
جمعی از آنها به نمایندگی از صنوف دوران دفاع مقدس قدردانی خواهد شد. 

وي تقدیر از شهداي شهري را از دیگر برنامه هاي سازمان اعلام کرد و افزود: بمباران شهر شیراز منجر به شهادت و جانبازي تعدادي از

 
شهروندان شد که امسال از تعداد از این جانبازان و خانواده هاي شهداي این عرصه تکریم می شود. 

معاون فرهنگی و امور اجتماعی شهردار شیراز ادامه داد: پزشکان و پرستاران چه در شهرها و چه در بطن جبهه ها ایثارگرانه نقش
مهمی را ایفا می کردند که آنها نیز کمتر مورد توجه قرار گرفته اند بنابراین در رویدادي به نام «کلینیک عاشقی» از جمعی از پزشکان
و پرستاران تأثیرگذار به نمایندگی تقدیر می شود همچنین با توجه به نقش ایثارگرانه آنها در مبازره با کرونا، از 3 پزشک و پرستار این



 
عرصه نیز تکریم خواهند شد. 

جعفري «چهارمین سوگواره هنر و حماسه»، «اولین نمایشگاه چیدمان» و هنر مفهومی عاشورایی «تماشاگه راز» را از مهمترین برنامه
هاي این هفته دانست و گفت: نمایشگاهی با استفاده از ظرفیت هنرمندان تجسمی و گرافیست شیراز در خیابان 9 دي و ابتداي کوچه
شربتی ها که نماد نذر در شیراز نیز هست برگزار خواهد شد؛ این نمایشگاه ساعت 20 سوم مهرماه افتتاح می شود و تا پایان ماه صفر

 
میزبان علاقه مندان به هنر و فرهنگ عاشورا و شهادت خواهد بود. 

وي مسابقه کتاب آنلاین «معبر دانایی» در بستر فضاي مجازي و اکران آنلاین نمایش «بغض شیرین» را نیز دیگر برنامه هاي هفته
دفاع مقدس اعلام کرد و ادامه داد: در برنامه اي با عنوان «عطر خاك به روایت عاشقی»، اعلام فراخوان تهیه کلیپ شهداي شاخص
محلات، تجلیل از بانوان شاخص و تأثیرگذار هشت سال دفاع مقدس، بررسی اشتغال خانواده ایثارگران با مجموعه هاي کارآفرینی

 
برنامه هایی است که در حوزه اجتماعی اجرا می شود. 

تجلیل از محمدرضا میرزایی، قهرمان رشته پرتاب نیزه و دیسک پارالمپیک، انجام پیاده روي خانوادگی با رعایت پروتکل هاي
بهداشتی، مسابقه ویلچررانی، کوه پیمایی خانوادگی در تپه نورالشهدا از برنامه هاي واحد ورزشی این سازمان در هفته دفاع مقدس

 
است که رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري شیراز به آنها اشاره کرد. 

معاون فرهنگی و امور اجتماعی شهردار شیراز در پایان گفت: امسال با توجه به گرامیداشت چهل سالگی دفاع مقدس علاوه بر
رویدادهاي هفته دفاع مقدس، 8 برنامه مشترك با بنیاد حفظ و نشر ارزش هاي دفاع مقدس تدارك دیده شده است که تا پایان سال

اجرا خواهد شد.



پرداخت 35 میلیارد تومان وام اشتغال به مددجویان کمیته امداد آذربایجان

غربی

منبع: شبستانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/06/30

سهندي گفت: امسال 35 میلیارد تومان در قالب بیش از هزار فرصت شغلی تسهیلات بانکی به مددجویان آذربایجان غربی
پرداخت شده است.

سهندي گفت: امسال 35 میلیارد تومان در قالب بیش از هزار فرصت شغلی تسهیلات بانکی به مددجویان آذربایجان غربی

 
پرداخت شده است. 

«عزیز سهندي»، در گفتگو با خبرنگار شبستان در ارومیه، گفت: امسال 35
میلیارد تومان تسهیلات بانکی به مددجویان آذربایجان غربی پرداخت شده که

 
در قالب آن، بیش از هزار فرصت شغلی ایجاد شده است. 

مدیرکل کمیته امداد آذربایجان غربی ادامه داد: امسال در مجموع ایجاد اشتغال
براي هشت هزار و 50 نفر از مددجویان این نهاد با پیش بینی اعطاي 255

میلیارد تومان تسهیلات از منابع مختلف شامل بند ب تبصره 16، اشتغال پایدار روستایی و منابع داخلی کمیته امداد در استان در

 
دستور کار قرار دارد. 

وي در ادامه سخنان خود با بیان اینکه امسال اعتبارات دیرتر از سال هاي قبل تخصیص یافت، گفت: تلاش می کنیم در نیمه دوم
سال جاري باقی مانده تسهیلات اختصاص یافته به استان در قالب طرح هاي اشتغال زا در اختیار مددجویان تحت حمیایت کمیته

 
قرار گرفته است. 

سهندي اظهار کرد: کمیته امداد در 150 زمینه شغلی شامل دامداري، کشاورزي، صنایع دستی و معدنی تسهیلات پرداخت می کند،
و در سال گذشته نیز چهار هزار و 500 فرصت شغلی با پرداخت 167 میلیارد تومان اعتبار براي مددجویان این نهاد در استان ایجاد

 
شد. 

سهندي در خصوص برگزاري آیین شور عاطفه ها در سال تحصیلی جدید هم افزود: سامانه مبتنی بر تلفن همراه #18877 براي
دریافت کمک هاي مردمی در مراسمات شور عاطفه ها راه اندازي شده است و مردم می توانند کمک هاي خیرخواهانه خود را از این

 
طریق با سهولت واریز کنند. 

وي خاطرنشان کرد: همچنین مردم نیکوکار آذربایجان غربی می توانند براي سهولت در پرداخت کمک هاي نقدي به جشن عاطفه ها
از طریق واریز مبلغ خود به شماره حساب 0110769749001 با شناسه 880317767 و شماره کارت 6037997900001232 در

 
این امر خیر شرکت کنند. 



مدیرکل کمیته امداد آذربایجان غربی با بیان اینکه 12 هزار و 250 دانش آموز نیازمند در استان، چشم به راه کمک خیّران و مردم
نوع دوست هستند، تاکید کرد: هم استانی ها تمرکز بیشتري به پرداخت کمک هاي نقدي داشته باشند تا در شرایط مقابله با کرونا

امکان تهیه تبلت و سایر وسایل آموزش مجازي براي دانش آموزان نیازمند فراهم شود.



مرغداران فارس در انتظار تصمیم ملی براي حل مشکل نهاده ها

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/06/30

کمبود عرضه نهاده هاي دولتی به مرغداري هاي فارس و گران بودن و کمیاب بودن این نهاده ها در بازار آزاد به یک مشکل
اساسی پیش روي واحدهاي مرغداري استان تبدیل شده که حل این مشکل نیازمند تصمیم گیري در سطح ملی است.

کمبود عرضه نهاده هاي دولتی به مرغداري هاي فارس و
گران بودن و کمیاب بودن این نهاده ها در بازار آزاد به یک
مشکل اساسی پیش روي واحدهاي مرغداري استان تبدیل
شده که حل این مشکل نیازمند تصمیم گیري در سطح

 
ملی است. 

چند ماه است که به دلیل نوسان و تاخیر در تخصیص ارز،
خرید و واردات نهاده هاي دام و طیور از جمله کنجاله سویا
مشکلاتی براي واحدهاي مراغداري کشور از جمله استان

 
فارس ایجاد شده است. 

با کمبود عرضه نهاده هاي دولتی و به صرفه نبودن خرید این نهاده ها در بازار آزاد براي واحدهاي مرغداري، زنگ خطر براي
ورشکستگی این واحدهاي و وقوع یک بحران جدید به صدا درآمده است اما از یک طرف رییس مدیرعامل پشتیبانی دام وعده حل این

 
مشکل در روزهاي اخیر داده است. 

طبق گفته محمدرضا طلایی مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور روزانه بین 6 تا هفت هزار تن نهاده دامی به استان ها

 
بارگیري و ارسال می شود که از این هفته قرار است این رقم به روزانه 12 هزارتن برسد. 

 
افزایش قیمت تمام شده تولید مرغ و ضرر مرغداران 

سینا عباسی مدیرعامل اتحادیه مرغداران استان فارس در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: عمده ترین مشکل واحدهاي مرغداري

 
استان در حال حاضر کمبود کنجاله سویا است که قیمت آن در بازار آزاد به هر کیلو 15 هزار تومان رسیده و کمیاب است. 

وي افزود: قیمت دولتی کنجاله سویا 2 هزار و 700 تومان بوده که این عرضه دولتی این نهاده ها بسیار محدود است و تنها 30 تا 40
درصد نیاز مرغداري ها را تامین می کند و حدود 60 تا 70 درصد نهاده ها باید از بازار آزاد با قیمت 15 هزار تومان تامین شود که

 
کمیاب شده است. 

وي ادامه داد: براساس آنچه وزیر جهاد کشاورزي و رییس پشتیبانی اموردام کشور اعلام کرد قرار است از این هفته مشکل تامین

 
کنجاله سویا حل شود اما تا این لحظه خبري نیست. 

مدیرعامل اتحادیه مرغداران استان فارس گفت: کمبود نهاده باعث شده تا طول دوره پردازش بیشتر شود و به جاي 45 روز به 60 روز

 
رسیده و از آن طرف هر چه مرغ بیشتر در سالن باشد هزینه تمام شده آن بالاتر رود. 

عباسی افزود: با توجه به قیمتی که در حال حاضر مرغ دارد، مرغداران با ضرر در حال تولید هستند و این باعث ایجاد مشکل می شود.
وي ادامه داد: در حال حاضر حدود هزار واحد مرغداري در استان با اشتغال حدود هشت هزار نفر به صورت مستقیم در حال فعالیت

هستند که در صورت ورشکسته شدن تعداد زیادي بیکار می شوند. 



مدیرعامل اتحادیه مرغداران استان فارس گفت: با توجه به افزایش قیمت تمام شده مرغ، مرغداران به ازاي هرکیلو مرغ حداقل 2 هزار

 
تومان ضرر می کنند. 

 
درخواست از وزیر جهاد کشاورزي براي افزایش سهمیه نهاده ها در فارس 

کرامت االله کیومرثی معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي فارس در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: در بحث نهاده ها

 
به رغم وجود مشکلاتی در سطح کشور، تا جایی که در توان داشتیم تلاش کردیم نهاده ها تامین شود. 

 
وي افزود: در زمینه تامین نهاده ها، نامه اي به وزیر جهاد کشاورزي ارسال شده است تا سهمیه استان فارس افزایش پیدا کند. 

وي ادامه داد: در بحث نهاده هاي دامی خبرهایی به گوش می رسد که ارز مورد نیاز تامین شده و به زودي مشکلات در این زمینه

 
حل می شود. 

معاون سازمان جهاد کشاورزي فارس گفت: مشکل ترین و اساسی ترین مشکلی که امروز داریم در بحث تهیه سویا براي واحدهاي
مرغداري است که مشکلاتی را از جمله گرسنگی پرندگان ایجاد کرده است./ ایرنا



ارایه پیشنهاد ثبت ملی اردستان به عنوان شهر سبدبافی

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/06/30

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري اردستان گفت: مجوز بازارچه دائمی صنایع دستی شهرستان اردستان
صادر شده است.

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري
اردستان گفت: مجوز بازارچه دائمی صنایع دستی

 
شهرستان اردستان صادر شده است. 

مهدي مشهدي اظهار کرد: با وجود مشکلات اعتباري
کشور، بیش از 3 میلیارد ریال تجهیزات اداري و صنایع

 
دستی به حوزه میراث فرهنگی شهرستان اختصاص گرفت. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر اداره میراث فرهنگی
اردستان و پایگاه میراث فرهنگی زواره در بخش تجهیزات
اداري بی نیاز شده است، افزود: اداره میراث فرهنگی

شهرستان اردستان در بخش نیروي انسانی تخصصی مانند کارشناس معماري، حقوقی، صنایع دستی و... کمبود شدیدي دارد که
امیدواریم این کمبود برطرف شود. همچنین این اداره می تواند نیروهاي امریه در رشته هاي عمران و معماري و برخی دیگر رشته

 
هاي حوزه میراث فرهنگی را به خدمت بگیرد. 

رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان با بیان اینکه توجه و تکمیل حوزه گردشگري بدون در نظر گرفتن صنایع دستی کاري نیمه تمام
است، تصریح کرد: مجوز بازارچه دائمی صنایع دستی شهرستان اردستان صادر شده است. در حال حاضر از اعضاي شوراي شهر و
شهرداري اردستان تقاضا داریم ایجاد بازارچه صنایع دستی اردستان جدي گرفته شود چون این مسئله در ایجاد اشتغال، جذب

 
گردشگر و عرضه صنایع دستی نقش دارد. 

مشهدي با بیان اینکه رونق، توسعه تولید و فروش صنایع دستی گامی در راستاي حمایت از فعالان و شاغلان حوزه صنایع دستی است
که با ایجاد بازارچه صنایع دستی به دنبال تحقق این مهم هستیم، گفت: در شهرستان اردستان پتانسیل هاي زیادي در حوزه صنایع
دستی وجود دارد. در حال حاضر بیش از 350 هنرمند صنایع دستی شناسایی شده، اما هنوز بسیاري از افراد در روستاهاي شهرستان

 
شناسایی نشده اند. 

وي با بیان اینکه ایجاد بازارچه صنایع دستی می تواند در معرفی صنایع دستی منطقه و پرورش نیروهاي جدید در حوزه صنایع دستی
مؤثر باشد، گفت: در حال حاضر بسیاري از تولیدات فعالان حوزه صنایع دستی شهرستان در رشته هاي میناکاري، سنگ تراشی،
سبدبافی و... به اسم دیگر شهرها به فروش می رسد که براي هنرمندان شهرستان زیان است. کار سبدبافی در سال هاي طولانی در
منطقه اردستان سابقه دارد. در تعدادي از روستاهاي شهرستان با پتانسیل و علاقه مندي که در رشته سبدبافی وجود دارد پیشنهاد

ثبت ملی شهر اردستان به عنوان شهر سبدبافی مطرح شده است. 



رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان با بیان اینکه در حال حاضر در حال جمع آوري کلمات و حروف اصیل گویش اردستانی که بیشتر
واژه هاي آن برگرفته از موضوع کشاورزي، دامداري و باغداري است، هستیم، گفت: گویش اردستان از گویش هاي قدیم فارسی باستان

 
است که ثبت آن به عنوان میراث ناملموس منطقه اردستان در دست اقدام است. 

مشهدي با بیان اینکه گویش اردستانی از گویش هاي قدیم فارسی باستان است که در منطقه اردستان رواج داشته و مردم هنوز به
این گویش صحبت می کنند، گفت: گویش اردستانی ریشه در زبان پهلوي و اوستا دارد و بسیار روان است./ ایسنا



جوایز نقدي بخش هاي ملی جشنواره «سینماحقیقت» افزایش یافت

منبع: آناشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/06/30

چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی «سینماحقیقت» با افزایش جوایز نقدي همراه خواهد بود.

چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی «سینماحقیقت» با
افزایش جوایز نقدي همراه خواهد بود. به گزارش گروه
فرهنگ و هنر خبرگزاري آنا از روابط عمومی جشنواره بین
المللی «سینماحقیقت»، چهاردهمین دوره جشنواره بین
المللی «سینماحقیقت» با افزایش جوایز نقدي برگزیدگان

 
چهار بخش ملی رقابتی این رویداد همراه شده است. 

این افزایش جوایز نقدي بخش هاي ملی رقابتی
«سینماحقیقت» با نظر مساعد دبیر و اعضاي شوراي

 
سیاستگذاري جشنواره صورت گرفته تا در این روزهاي سخت، توجه بیشتري به مستندسازان پرتلاش سینماي ایران شده باشد. 

 
جوایز چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی سینماحقیقت به این شرح است: 

 
جوایز مسابقه ملی 

 
نشان فیروزه سینماحقیقت، تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 350 میلیون ریال به بهترین فیلم جشنواره (ویژه تهیه کننده) 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 250 میلیون ریال به کارگردان بهترین فیلم مستند بلند 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 200 میلیون ریال به کارگردان بهترین فیلم مستند نیمه بلند 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 180 میلیون ریال به کارگردان بهترین فیلم مستند کوتاه 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 200 میلیون ریال به عنوان جایزه ویژه هیات داوران 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 200 میلیون ریال به عنوان جایزه تماشاگران (ویژه سرمایه گذار) 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 150 میلیون ریال به بهترین پژوهش فیلم مستند 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 150 میلیون ریال به بهترین تدوینگر 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 150 میلیون ریال به بهترین فیلمبردار 

تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 150 میلیون ریال به بهترین صدا (با تشخیص هیأت داوران، جایزه به صدابردار یا صداگذار اهدا

 
خواهد شد) 

تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 150 میلیون ریال به بهترین نویسنده یا گوینده گفتار متن (با تشخیص هیأت داوران، جایزه به

 
نویسنده یا گوینده گفتار متن اهدا خواهد شد) 

 
تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و مبلغ 150 میلیون ریال به بهترین موسیقی متن (موسیقی تصنیفی) 



 
جایزه شهید آوینی 

 
تندیس طلایی شهید آوینی، دیپلم افتخار و مبلغ 220 میلیون ریال 

 
تندیس نقره اي شهید آوینی، دیپلم افتخار و مبلغ 200 میلیون ریال 

 
تندیس برنزي شهید آوینی، دیپلم افتخار و مبلغ 180 میلیون ریال 

 
جوایز بخش مسابقه کارآفرینی 

 
جایزه اول: تندیس، لوح تقدیر و مبلغ 200 میلیون ریال 

 
جایزه دوم: تندیس، لوح تقدیر و مبلغ 180 میلیون ریال 

 
جایزه سوم: تندیس، لوح تقدیر و مبلغ 160 میلیون ریال 

 
جوایز بخش ویژه کرونا 

 
جایزه اول: تندیس، لوح تقدیر و مبلغ 200 میلیون ریال 

 
جایزه دوم: تندیس، لوح تقدیر و مبلغ 180 میلیون ریال 

 
جایزه سوم: تندیس، لوح تقدیر و مبلغ 160 میلیون ریال 

 
جایزه ویژه هیات داوران: تندیس، لوح تقدیر و مبلغ 180 میلیون ریال 

متقاضیان شرکت در چهاردهمین جشنواره «سینماحقیقت» می بایست تا روز 5 مهرماه، فرم شرکت در این رویداد را روي پایگاه
اطلاع رسانی جشنواره و یا وب سایت مرکز گسترش تکمیل کرده و نسخه نهایی فیلم خود را حداکثر تا 15 مهرماه 99 از طریق ارائه

 
لینک یا به شکل فیزیکی به دبیرخانه «سینماحقیقت» ارائه کنند. 

مرکز گسترش سینماي مستند و تجربی سازمان امور سینمایی کشور، چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران
«سینماحقیقت» را به دبیري محمد حمیدي مقدم، در آذرمـاه 1399 و با توجه به شیوع جهانی بیماري کووید 19 بصورت مجازي و

 
نمایش برخط (آنلاین) برگزار خواهد کرد. 

انتهاي پیام /4143/



همایش مجازي آشنایی با رشته ها و دانشگاه خوارزمی ویژه داوطلبان کنکور

99

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/06/30

معاونت آموزش و تحصیلات تکمیلی دانشگاه خوارزمی، همایش مجازي "روز باز 99" ویژه آشنایی داوطلبان کنکور سراسري
99 با این دانشگاه و رشته هاي موجود در آن را برگزار می کند.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، دانشگاه خوارزمی ایران با بیش از یک
قرن سابقه به عنوان دانشگاه جامع و در آستانه ورود به
دانشگاه نسل سوم (در عرصه فناوري و کارآفرینی)، از تاریخ
اول تا سوم مهر سال جاري، میزبان بازدیدکنندگان، به ویژه
داوطلبان کنکور سراسري 1399 و خانواده آن ها، در قالب

 
برگزاري همایش مجازي با نام "روز باز 99" خواهد بود. 

گفتنی است؛ همایش مجازي "روز باز 99" با هدف آشنایی داوطلبان کنکور سراسري 99 با دانشگاه خوارزمی ایران و رشته هاي

 
تحصیلی آن برگزار می شود. 

 
برنامه زمان بندي این همایش به تفکیک معرفی دانشکده ها به شرح زیر است: 

 
زمان برگزاري روز اول: سه شنبه اول مهر 99 

 
دانشکده هاي فنی و مهندسی، معماري و ریاضی 

 
(مسئول پنل دکتر صنعت پور) 

 
صبح ساعت 9 تا 11:30 

 
دانشکده هاي فیزیک، شیمی، علوم زیستی و علوم زمین 

 
(مسئول پنل دکتر حسن بیگی) 

 
عصر ساعت 14 تا 16:30 

 
زمان برگزاري روز دوم: چهارشنبه 2 مهر 99 

 
دانشکده هاي تربیت بدنی، روان شناسی و جغرافیا 

 
(مسئول پنل دکتر اکبري یزدي) 

 
صبح ساعت 9 تا 11:30 



 
دانشکده هاي مدیریت، اقتصاد، مالی و حقوق 

 
(مسئول پنل دکتر عباسیان) 

 
عصر ساعت 14 تا 16:30 

 
زمان برگزاري روز سوم: 3 مهر 99 

 
دانشکده ادبیات 

 
(مسئول پنل دکتر ناظمیان) 

 
عصر ساعت 14 تا 16:30 

پنل مشاوره و انتخاب رشته آگاهانه توسط اساتید و مشاوران مشاوره مسیر شغلی از ساعت 12 الی 13 و 17 الی 18 برگزارخواهد شد.

در این راستا، درگاه هاي مجازي دانشگاه خوارزمی به روي عموم باز می شود تا علاقه مندان و به ویژه داوطلبان کنکور سراسري 99،
ضمن بازدید مجازي از دانشگاه، در قالب برنامه هاي ویژه اي با ظرفیت هاي دانشگاه (دانشکده ها، آزمایشگاه ها، فعالیت هاي

آموزشی، پژوهشی، فرهنگی، ورزشی و...) آشنا شوند.



نقش مهم قطعه سازان در دوران تحریم

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/06/30

با شروع موج دوم تحریم ها و قطع همکاري شرکاي خارجی، در ابتدا شوك بزرگی به صنعت خودروسازي کشور وارد شد اما
قطعه سازان بزرگ و کوچک کشور آستین همت بالا زدند و با راه اندازي نهضتی به نام ''داخلی سازي''، بسیاري از قطعات

استراتژیک کشور را با تلاش متخصصان و نخبگان کشور و بر اساس درخواست خودروساز همگام ...

با شروع موج دوم تحریم ها و قطع همکاري شرکاي
خارجی، در ابتدا شوك بزرگی به صنعت خودروسازي
کشور وارد شد اما قطعه سازان بزرگ و کوچک کشور
آستین همت بالا زدند و با راه اندازي نهضتی به نام
""داخلی سازي""، بسیاري از قطعات استراتژیک کشور را
با تلاش متخصصان و نخبگان کشور و بر اساس درخواست
خودروساز همگام با دانش روز دنیا از ابتدا طراحی و بومی

 
سازي کردند. 

به گزارش اقتصادآنلاین، سید جواد حسینی کیا نماینده مردم سنقر در مجلس شوراي اسلامی در گفت و گو با اقتصاد آنلاین، با اشاره
به اینکه صنعت قطعه سازي کشور رشد مناسبی داشته ولی از نظر تولید محصول نهایی هنوز به خودروسازان کشور وابسته است،
گفت: تولید قطعات حساس و استراتژیک در داخل کشور همگام با تکنولوژي برتر روز دنیا نشان دهنده پیشرفت صنعت قطعه سازي

 
است. 

عضو کمیسیون صنایع و معادن کشور با تاکید بر اینکه خودروسازان باید با تولید پلتفرم هاي خودرو روز دنیا با همراهی قطعه سازان
انتظارات مردم را برآورده سازند، اظهار کرد: صنعت قطعه سازي به واسطه تاکید بر تولید داخلی در سال جهش تولید باعث اشتغال

 
هزاران نفر در شرایط نابسامان اقتصادي حال حاضر شده و این از برکات خودباوري و تعهد در کشور است. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم تصریح کرد: ارتباط بین صنعت و دانشگاه ها باید تقویت شود و در این راستا برخی قطعه سازان با

 
جذب نخبگان همکاري را آغاز کرده اند و قطعات استراتژیک و هایتک خودرو را به خودکفایی رساندند. 

پربیننده ترین پیش بینی قیمت دلار در روز هاي آینده/ سیگنال هاي مثبت در راه بازار ارز طرفداران عرضه اولیه بخوانند!
(1399/6/29 ) خودروهاي مدیران خودرو چند؟ +جدول نتیجه اولیه کنکور سراسري قبل از شروع مهرماه منتشر می شود دلار نزولی

شد (ظهر 29 شهریور)



صدور جواز تاسیس واحد صنعتی 40درصد افزایش یافت

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/06/30

بررسی آمارهاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از صدور 14 هزار و 806 فقره جواز تاسیس صنعتی از ابتداي
امسال تا پایان مردادماه و رشد 40.3 درصدي آن در همسنجی با پارسال است.

بررسی آمارهاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت
حاکی از صدور 14 هزار و 806 فقره جواز تاسیس صنعتی
از ابتداي امسال تا پایان مردادماه و رشد 40.3 درصدي آن

 
در همسنجی با پارسال است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایرنا، این مجوزها با پیش بینی سرمایه گذاري 175.9 هزار میلیارد تومانی صادر شده و انتظار می

 
رود 322 هزار و 371 نفر از محل مجوزهاي یاد شده مشغول به کار شوند. 

در پنج ماهه امسال همچنین دو هزار و 373 فقره پروانه بهره برداري صادر شد که در مقایسه با مدت مشابه پارسال افت 5.5 درصدي

 
داشته است. 

این تعداد پروانه بهره برداري با پیش بینی سرمایه گذاري 32 هزار و 606 میلیارد ریالی بوده که از این نظر در همسنجی با پارسال

 
رشد 69.9 درصدي داشته است. 

رشد سرمایه گذاري در مدت مذکور به دلیل صدور پروانه بهره برداري مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب با سرمایه گذاري بیش از

 
136.2 هزار میلیارد ریالی بوده است. 

پیش بینی می شود از محل پروانه هاي صادره 41 هزار و 858 نفر اشتغال زایی شود که در مقایسه با پنج ماهه پارسال رشد 3.7

 
درصدي خواهد داشت. 

پربیننده ترین سایه تصمیمات فدرال رزرو بر بازار فلزات گرانبها/ ریزش طلا به دنبال ریزش بازارهاي سهام تلاش دولت براي خروج
فولاد از بورس کالا عرضه کل تولید فولاد در بورس کالا تقویت دلالی در بازار غیرشفاف فولاد تامین مواد اولیه بزرگترین چالش

فولادسازان براي جهش تولید



مهلت ثبت نام جشنواره بین المللی خوارزمی تمدید شد

منبع: ایرناشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/06/30

تهران- ایرنا- زمان ثبت نام الکترونیکی و ارسال مدارك در سی و چهارمین جشنواره بین المللی خوارزمی تا پایان مهر ماه 99
تمدید شد.

تهران- ایرنا- زمان ثبت نام الکترونیکی و ارسال مدارك در
سی و چهارمین جشنواره بین المللی خوارزمی تا پایان مهر

 
ماه 99 تمدید شد. 

به گزارش روز شنبه ایرنا از سازمان پژوهش هاي علمی و
صنعتی ایران، علاقه مندان می توانند طرح هاي خود را در
قالب 18 گروه تخصصی و در چهار محور پژوهش هاي
بنیادي، پژوهش هاي کاربردي، طرح هاي توسعه اي،

 
نوآوري و ابتکار به دبیرخانه جشنواره ارسال کنند. 

پژوهشگران، نوآوران، فناوران، کارآفرینان، صنعتگران، نخبگان و صاحبان اندیشه به منظور ارایه طرح به پایگاه اطلاع رسانی جشنواره
بین المللی خوارزمی به نشانی www.khwarizmi.ir مراجعه و با مطالعه راهنماي جشنواره نسبت به ثبت نام الکترونیکی در

 
سامانه اقدام کنند. 

 
ارایه گزارش کامل طرح و پرداخت هزینه ثبت نام، براي بررسی طرح ها در گروه هاي تخصصی الزامی است. 

پیش از این زمان ارائه آثار سی و چهارمین جشنواره بین المللی خوارزمی از یکم اردیبهشت 1399 تا 31 شهریور 99 اعلام شده بود

 
که اکنون این مهلت تا 30 مهر ادامه دارد. 

جشنواره هاي بین المللی و جوان خوارزمی توسط سازمان پژوهش هاي علمی و صنعتی ایران از سازمان هاي تابعه وزارت علوم،

 
تحقیقات و فناوري برگزار می شوند. 

جشنواره خوارزمی که قدیمی ترین جشنواره در زمینه علوم فنی و مهندسی در ایران است، از 1366 آغاز به کار کرد. مراسم اعطاي

 
جوایز برگزیدگان بخش بین الملل هر ساله همزمان با دهه فجر در بهمن برگزار می شود. 

این رویداد علمی و پژوهشی با هدف ارج نهادن به مقام والاي پژوهشگران، نوآوران و فناوران، ترویج فرهنگ کارآفرینی، دانش بنیان و

 
تجاري سازي نتایج تحقیقات، به شناسایی مخترعان و پژوهشگران برتر کشور می پردازد. 

 
برچسب ها 

- جشنواره خوارزمی 



 
- سازمان پژوهش هاي علمی و صنعتی ایران 

- نخبگان



در پردیس چه خبر است؟ ساخت کانکس املاك در حاشیه جاده!

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/06/30

فصل اقتصاد - با رونق خرید و فروش واحدهاي مسکن مهر، شهر جدید پردیس با پدیده جدیدي به نام ''کانکس املاك''
مواجه شده است. اتفاقی که به نظر می رسد براي دستگاه هاي ذي ربط اهمیت چندانی ندارد.

 
 

فصل اقتصاد - با رونق خرید و فروش واحدهاي مسکن مهر، شهر جدید پردیس با پدیده جدیدي به نام "کانکس املاك" مواجه شده

 
است. اتفاقی که به نظر می رسد براي دستگاه هاي ذي ربط اهمیت چندانی ندارد. 

به گزارش فصل اقتصاد، تحولات بازار مسکن طی ماه هاي اخیر شرایطی را به وجود آورده تا ورود اقشار متوسط و رو به پایین جامعه
به این بخش براي تامین سرپناه سخت تر از هر دوران دیگري باشد. متوسط قیمت هر مترمربع واحد مسکونی طی مردادماه امسال در
تهران از مرز 23.1 میلیون تومان فراتر رفت. بر اساس آخرین گزارش بانک مرکزي نیز طی 15 روز ابتدایی شهریور امسال متوسط

 
قیمت به حدود 23 میلیون و 500 هزار تومان افزایش یافته است. 

افزایش سرسام آور قیمت مسکن در کلانشهرها باعث شده تا بخش قابل توجهی از تقاضاهاي موثر بازار به سمت شهرهاي جدید
سرازیر شود. خروجی هجوم مردم براي خرید واحد مسکونی باعث شده تا قیمت مسکن مهر در 3 شهر جدید اطراف تهران یعنی

 
هشتگرد، پرند و پردیس با شدت کمتري نسبت به پایتخت در حال افزایش باشد. 

بازار پر رونق خرید و فروش مسکن به خصوص مساکن مهر در این شهرها نیز اتفاقات تامل برنگیزي را به وجود آورده است. شهر
پردیس یکی از شهرهایی است که حدود 82 هزار مسکن مهر در آن جانمایی شده و بعد از پرند دومین شهري است که بیشترین
واحد این طرح در آن ساخته شده است. این شهر البته در داشتن بنگاه هاي املاك نیز جرو پیش روهاست تا جاییکه بازار داغ خرید و

 
فروش مسکن مهر شرایطی را به وجود آورده تا شاهد پدیده اي جالب توجه به نام کانکس هاي املاك باشیم. 

همانگونه در تصاویر پایین دیده می شود یک کانکس املاك در ورودي فاز 11 (کوزو) شهر پردیس با بریدن گاردیل ساخته و به مرور

 
زمان تکمیل شده است. 

مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس در این باره به خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم می گوید: با توجه به این که شهرداري

 
در شهر پردیس مستقر است، هر کسی که بخواهد اقدام عمرانی را انجام دهد باید طبق قانون از شهرداري پروانه دریافت کنند. 

مهدي هدایت ادامه داد: سازه اي در ورودي فاز 11 ایجاد شده، با توجه به این که خارج از اراضی شرکت عمران پردیس است امکان

 
طرح دعوي علیه این سازه را نداریم. 



وي افزود: باید شهرداري این مسئله را بررسی کند، بر اساس پیگیري هاي صورت گرفته تا امروز شهرداري پروانه را صادر نکرده است.
پس از این مرحله بعد از این که مالک باید طبق قانون صنفی از اتحادیه املاك اشتغال تجاري را دریافت کند. این کار هم انجام نشده

 
که از شهرداري انتظار داریم با این سازه برخورد جدي صورت بگیرد. 

وي تاکید کرد: ضمن این که باید بررسی شود ساخت و ساز صورت گرفته روي مسیل قرار گرفته یا خیر که باید از اداره آب استعلام

 
آن انجام شود. 

 
 

 
 

>انتهاي پیام/



اردوغان: ترکیه از پس تأثیرات اقتصادي همه گیري ویروس کرونا بر آمده

است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/06/30

فصل اقتصاد - رجب طیب اردوغان در مراسم افتتاحیه یک بخش جدید از بزرگراه مرمره شمالی گفت کشورش توانسته بر
بخش قابل توجهی از تاثیرات اقتصادي همه گیري ویروس کرونا فائق آید.

فصل اقتصاد - رجب طیب اردوغان در مراسم افتتاحیه یک
بخش جدید از بزرگراه مرمره شمالی گفت کشورش
توانسته بر بخش قابل توجهی از تاثیرات اقتصادي همه

 
گیري ویروس کرونا فائق آید. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از آناتولی، رئیس جمهور
ترکیه اعلام کرد سطح تولید در این کشور در سه ماهه

سوم سال جاري میلادي رو به افزایش بوده و ترکیه توانسته بر بخش قابل توجهی از تاثیرات اقتصادي همه گیري ویروس کرونا فائق

 
آید. 

رجب طیب اردوغان در مراسم افتتاحیه یک بخش جدید از بزرگراه مرمره شمالی گفت:«تعداد افراد شاغل در ترکیه از ماه آوریل یعنی

 
زمان اوج تاثیرات اقتصادي همه گیري ویروس کرونا افزایش یافته است». 

اردوغان تصریح کرد نرخ اشتغال در ترکیه طی ماه هاي آینده باز هم افزایش خواهد داشت و امیدوار است سه ماهه سوم سال جاري

 
میلادي در شرایطی پایان یابد که نرخ رشد اقتصادي مورد رضایت تمام بخش ها بوده باشد. 

دولت ترکیه هدف نرخ بیکاري خود را براي سال جاري میلادي 11.8 درصد اعلام کرده است و پیش بینی می شود این رقم تا 2022

 
به تدریج به 9.8 درصد برسد. 

> رئیس جمهور ترکیه اعلام کرد موفقیت هاي این کشور بهترین پاسخ به کسانی است که ترکیه را هم ردیف کشورهایی در دورترین

 
نقاط آفریقا و جنوب آمریکا قرار می دادند. 

 
بخش هایی از پروژه بزرگراه مرمره شمالی با طول 400 کیلومتر به تدریج از 2016 تکمیل و باز شده است. 

 
اردوغان گفت:«جاده ها نشانه تمدن هستند. اگر در کشورتان جاده اي ندارید نمی توانید ادعاي متمدن بودن داشته باشید». 

انتهاي پیام/102



رشد 40.3 درصدي صدور جواز تاسیس صنعتی تا پایان مردادماه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/06/30

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- بررسی آمارهاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از صدور 14 هزار و 806 فقره
جواز تاسیس صنعتی از ابتداي امسال تا پایان مردادماه و رشد 40.3 درصدي آن در همسنجی با پارسال است.

فصل اقتصاد - بررسی آمارهاي منتشره وزارت صنعت،
معدن و تجارت حاکی از صدور 14 هزار و 806 فقره جواز
تاسیس صنعتی از ابتداي امسال تا پایان مردادماه و رشد

 
40.3 درصدي آن در همسنجی با پارسال است. 

این مجوزها با پیش بینی سرمایه گذاري 175.9 هزار
میلیارد تومانی صادر شده و انتظار می رود 322 هزار و

 
371 نفر از محل مجوزهاي یاد شده مشغول به کار شوند. 

در پنج ماهه امسال همچنین دو هزار و 373 فقره پروانه بهره برداري صادر شد که در مقایسه با مدت مشابه پارسال افت 5.5 درصدي

 
داشته است. 

این تعداد پروانه بهره برداري با پیش بینی سرمایه گذاري 32 هزار و 606 میلیارد ریالی بوده که از این نظر در همسنجی با پارسال

 
رشد 69.9 درصدي داشته است. 

رشد سرمایه گذاري در مدت مذکور به دلیل صدور پروانه بهره برداري مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب با سرمایه گذاري بیش از

 
136.2 هزار میلیارد ریالی بوده است. 

پیش بینی می شود از محل پروانه هاي صادره 41 هزار و 858 نفر اشتغال زایی شود که در مقایسه با پنج ماهه پارسال رشد 3.7
درصدي خواهد داشت.



2014 صادرکننده تاکنون ارز خود را به کشور بازگردانده اند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/06/30

فصل اقتصاد - مدیر کل دفتر توسعه خدمات بازرگانی سازمان توسعه تجارت با اشاره به اینکه نمی توانم اعلام کنم کدام گروه
ها ارز خود را تا کنون به کشور بازنگردانده اند گفت: تا کنون 2014 صادرکننده ارز حاصل از صادرات خود را به کشور باز

گردانده اند.

فصل اقتصاد - مدیر کل دفتر توسعه خدمات بازرگانی
سازمان توسعه تجارت با اشاره به اینکه نمی توانم اعلام
کنم کدام گروه ها ارز خود را تا کنون به کشور بازنگردانده
اند گفت: تا کنون 2014 صادرکننده ارز حاصل از صادرات

 
خود را به کشور باز گردانده اند. 

به گزارش فصل اقتصاد ، حجم ارز برگشتی به کشور تا
مدت ها محل مناقشه بین بخش خصوصی و دولتی بود. دولت بخش خصوصی را مقصر بازنگردان ارز به کشور معرفی می کرد و بخش
خصوصی هم همواره تاکید داشته که فقط بخش کمی از صادرات کشور را به عهده دارد و کسی که ارز را به ایران بازنگردانده و چرخ

 
حرکت کشور را متوقف کرده، همان شرکت هاي دولتی و شبه دولتی هستند که حجم بالایی محصولات خام هم صادر می کنند. 

احسان قمري مدیر کل دفتر توسعه خدمات بازرگانی سازمان توسعه تجارت بحث و مناقشه بر سر حجم ارز برگشتی را ناشی از تفاوت
دیدگاه ها معرفی می کند. وي می گوید؛ این سوء تفاهم ها باید رفع شود. بانک مرکزي میزان ارز بازنگشته را 27 میلیارد یورو و منابع
دیگر 17 میلیارد یورو اعلام می کنند. هر دو این آمارها درست است چون این ده میلیارد یورو از رقم بانک مرکزي مربوط به صادرات

 
گاز است. 

قمري به این پرسش رادار اقتصاد که بخش خصوصی بیشتر ارز خود را بازگردانده یا بخش دولتی پاسخ نمی دهد اما تاکید می کند:

 
2014 صادر کننده ما 14 میلیارد یورو صادرات داشته اند و 12.7 میلیارد یورو ارز به کشور باز گردانده اند. 

 
ارز گاز صادراتی در محاسبات وزارت صنعت دیده نمی شود 

 
روایت هاي مختلفی درباره برگشت ارز صادراتی به کشور مطرح است. آمار دقیقی درباره این وجود دارد؟ 

در طول ماه هاي اخیر، آمار و روایات مختلفی از میزان بازگشت ارز حاصل از صادرات وجود دارد که نمی شود گفت این آمار غلط
است و نمی توان به این آمار اتقان کافی داشت. به این علت که دقیقا مانند زمانی که تولید ناخالص ملی را محاسبه می کنیم و از
منابع مختلف استفاده می کنیم خروجی هاي ما هم متفاوت می شود. چیزي که وجود دارد بانک مرکزي یک آماري را بیان می کند و
یک آماري را هم وزارت صمت و یک آمار هم اتاق بازرگانی و افرادي که دست اندرکارند بیان می کنند که عرض کردم نه این آمار
غلط است نه درست. باید بنشینیم و صحبت کنیم و سوء تفاهم را رفع کنیم. اما باید این را دقت داشته باشیم که آماري که در اختیار
ما و بانک مرکزي است و ما از آن استفاده می کنیم و آماري که خودمان استخراج می کنیم، می گوید مجموع صادرات سال 97 و 98

 
مبنایی براي بازگشت ارز قرار می گیرد. 

آن آماري را که بانک مرکزي دارد ما هم داریم و در این آمار اشتراك داریم. بنابراین می شود گفت ارزهاي صادرات غیر نفتی از این
بخش چقدر بازگشته است، این مبناي محاسبات خواهد بود. نکته اي که با بانک مرکزي داریم این است که بانک مرکزي میزان ارز



بازنگشته را 27 میلیارد یورو و منابع دیگر را 17 میلیارد یورو اعلام می کنند. هر دو این آمارها درست است چون این ده میلیارد از
رقم بانک مرکزي مربوط به صادرات گاز است که در محاسبات نیامده است. یعنی در جمع صادرات ما این ده میلیارد محاسبه نشده
است ولی در بازگشت ارز محاسبه شده است. این اختلاف به این دلیل است. یعنی اگر بگوییم صادرات 97 و 98 با احتساب گاز این
مقدار است، می توانیم بگوییم 27 میلیارد دلار باز نگشته است .ولی آمار را اگر بدون گاز در نظر می گیریم ارز بازنگشته را هم باید

 
بدون گاز درنظر بگیریم. 

اینکه این سوال را داشته باشیم که چقدر ارز به کشور باز نگشته است مشکلی از ما حل نمی کند. کاري که انجام می دهیم چه در
سازمان و چه در بانک مرکزي به عنوان مسئول ارزي کشور این است که این آمارها را تفکیک کنیم. که این 17 میلیارد دلار یا 27
میلیارد دلار براي چه گروه هاي کالایی، چه بخش هایی و چه صادر کنندگانی است. باید با هر یک از این ها رفتار خاص خود را
داشته باشیم. امروز خدمت شما عرض می کنیم در همین تاریخ 23 شهریور ماه (تاریخ انجام مصاحبه) اعلام می کنیم که 2014
صادر کننده صد درصد ارز خود را در سال 97 و 98 برگرداندند. رکوردهایی صادراتی که داریم 21 هزار ردیف صادراتی است ولی این

 
مقدار رکورد صادراتی مجموع سال 97 و 98 لزوما داراي کارت بازرگانی نیستند. 

یعنی بخشی از آن ها مرزنشین هستند و بخشی پیله ور هستند و بخشی از آن ها شاید کارت هاي یک بار مصرف داشته باشند که
خوشبختانه جلوي آن گرفته می شود، ما شاید اگر بخواهیم دقیق در مورد صادرات شناسنامه دار کشور را صحبت کنیم، روي 5000
کارت بازرگاتی می توانیم صحبت کنیم و واقعیت هم تعداد صادرکنندگان بیش از این نیست. وقتی می گوییم صادر کننده منظورمان
این 5000 تا هستند که بخش اعظمی از صادرات را در اختیار دارند و ارز خود را بر می گردانند. شاید 15 – 16 هزار رکورد داشته
باشیم که این مقدار در حقیقت صادر کنندگانی هستند که کارت بازرگانی ندارند و پیله ور هستند و ارقامشان هم خیلی محدود است.
این ها یا کارت بازرگانی اجاره اي داشته اند و یا متاسفانه عده اي از آن ها سوء استفاده کرده اند یا بر مبناي قانون و مقرراتی که
شخصی می تواند یک مبلغی را صادر کند و بعد برایش کارت صادر شود، 500 هزار یورو یا کمتر، بر این مبنا کار را کرده اند و کارت
نگرفته اند و کارشان را متوقف کرده اند. ولی ما در مورد 5 هزار داراي کارت بازرگانی صحبت می کنیم. بخش مثبت آن را نگاه کنیم

 
که ما چه کار کرده ایم. 

 
21 هزار رکورد صادراتی مربوط به چند نفر است؟ 

می توانیم این ها را تفکیک کنیم که در سال 97 چند کارت بازرگانی و در سال 98 چند کارت بازرگانی بوده و چقدر همپوشانی
دارند. آمارش موجود است. ما یک مشکلی در سازمان تجارت ایران و وزارت صنعت داریم. مشکل این است که ما به علت این که منابع
اطلاعاتی مان در اختیار گمرك و بانک مرکزي است دسترسی به اطلاعات به صورت آنلاین و لحظه اي نداریم. مجبور هستیم خودمان
این آمار را تحلیل کنیم. بانک مرکزي مقرر بود که به صورت ماهانه آمار بازگشت ارز را به ما بدهد. همچنین خودشان اعلام کرده اند
که یک سامانه اي هست که باید به طور آنلاین به آن دسترسی داشته باشیم ولی به دلیل مشکلات فنی که دارند، آن سامانه را به ما
نداده اند. ولی الان با همین آماري که از گمرك و بانک مرکزي می گیریم تحلیل انجام می دهیم. خوشبختانه تحلیل هاي که انجام

 
داده ایم وقتی راستی آزمایی می کنیم تقریبا 99 درصد آمار ما درست است. 

 
2014 صادرکننده ارزخود را باز گردانده اند 

کاري که انجام داده ایم این بوده که ستاد هماهنگی اقتصادي دولت مصوبه اي دارد و آقاي رئیس جمهور هم تایید کرده و مجلس هم
به دنبال آن است. می گوید وزارت صمت و یعنی سازمان تجارت ایران از ابزارهاي تشویقی و تنبیهی براي بازگشت ارز استفاده کند.
تنبیه را کنار می گذاریم و می گوییم اهل تنبیه نیستیم. می گوییم وظیفه ما این است که تشویق کنیم. چون اگر ادعا می کنیم
متولی تجارت خارجی هستیم باید حامی صادرکنندگان باشیم. خانه اول و آخر آن ها باشیم. این واقعا هست و اعتقاد داریم. بنابراین
نمی توانیم در خانه خودش او را دعوا کنیم. باید کمکش کنیم. صادر کننده اي که اینجا مراجعه می کند مطمئن باشید جاهاي

 
دیگري رفته و به جواب نرسیده و اینجا را به عنوان مامن خود انتخاب کرده است. ما بررسی کرده ایم و دو کار را انجام داده ایم. 

یکی اینکه بر مبناي آمار بانک مرکزي و گمرك و آماري که دفتر برنامه ریزي خودمان ایجاد کرده و در داشبوردمان هست، آمدیم
تحلیل کردیم که همین چند روز گذشته دو هزار و 14 صادر کننده ما صد درصد ارز خود را برگردانده اند. این 2014 تا را تفکیک
کرده ایم که چه کالایی صادر کرده اند و براي چه استان هایی هستند و به کدام کشورها صادر کرده اند و در نهایت جمع بندي این



شده که 2014 صادر کننده ما 14 میلیارد یورو صادرات داشته اند و 12.7 میلیارد یورو ارز به کشور باز گردانده اند. سوال می شود که
اینها 100 درصد را بر نگردانده اند. اتفاقا صد درصد است. براي اینکه سال 97 اعلام کرده بودیم، لازم نیست 100 درصد ارز را
برگردانید. 80 درصد برگردانید. این صادر کنندگان 80 درصد در سال 97 و 100 درصد 98 ارزشان را برگردانده اند. ضمن اینکه
برخی صادرکنندگان بیش از تعهدات خودشان ارز را برگردانده اند و به جاي 80 درصد تمام ارز صادرات خود را به کشور بازگردانده
اند. یعنی حدود 12.7 میلیارد یورو ارز برگردانده اند. این نکته جالبی است. ما صادرکنندگان را تفکیک کرده ایم. زیر یک میلیون
یورو، بین یک تا پنج میلیون یورو، 5 تا 10 میلیون یورو، 10 تا 50 و 50 تا 100 میلیون یورو. این ها را استخراج کرده ایم و گروه

 
کالایی آن ها را مشخص کردیم. 

 
این استخراجی که انجام داده اید مربوط به حجم صادراتی آن ها است؟ 

هم حجم صادراتی و هم بازگشت ارز را مد نظر قرار دادیم. چون تفکیک داریم. در حقیقت وقتی می گوییم 100 درصد ارز را
برگردانده اند یعنی همه صادراتشان را انجام داده اند. من می گویم حدود 1.3 دهم اختلاف دارند به این خاطر است که برخی از این
ها معیار 80 درصدي را رعایت کرده اند. ولی در کنه ماجرا اتفاق خاصی نیافتاده است. این ها معمولا بر مبناي کشور صادراتیشان،
کالاي صادراتیشان و استانی که کارت بازرگانی را صادر کرده ، ظرفیتی را به ما نشان می دهد که کدام استان هاي ما صادر کنندگان
ممتازي را دارد و کدام استان ها خوب کار می کنند. جالب است به شما بگویم که وقتی این را استخراج می کنیم کار دوم، روند می

 
گیریم. این دوند خیلی مهم است. 

شاید صادر کننده اي داشته باشیم که از سال 97 ارز خود را بر نگردانده باشد و یک یا دو سال طول کشیده باشد. جدیدا بر اساس
اینکه کارت بازرگانی اش تعلیق شده ارز خود را برگردانده .این نمی تواند صادر کننده خوب من باشد. در لیست من وجود دارد ولی
اگر بخواهم تقدیر کنم، 2014 را نمی بینم. روند را نگاه می کنم. بر مبناي آماري که از آبانماه 98 به طور ماهانه داریم، روند را نگاه
می کنم. دقیقا براي این 2014 تا دوستان روند را حساب کرده اند. 97 درصد و 96 درصد و صفر درصد. میانگین جمع می شود. آن
هایی که میانگین 95 تا 100 درصد دارند استخراج می شود. این ها چکیده صادر کنندگان متعهد ما هستند. یک صادر کننده در یک

 
ماه 95 اش شده 91... این را اغماض می کنیم. مشکل داشته است. 

ما پایان سال مطمئنا نزولی را به خاطر بحث کرونا و مرزها داشته ایم ولی صادر کننده اي بوده که هر ماه صفر بوده و یکبار 100
شده. این معلوم است که تحت فشاري که به علت کارت بازرگانی اش بوده ارز را برگردانده است. این و آن صادر کننده ممتاز را نباید
در یک گروه قرار داد. این را تفکیک کردیم. در حقیقت برخی از صنایع هستند که راحت هستند. از حمایت هاي دولتی بیشتري
استفاده کرده اند. مانند پتروشیمی ها و فولادي ها و معادن که این ها ارزش افزوده اي ندارند. دنبال صادر کنندگانی هستیم که ارزش

 
افزوده اي ایجاد می کنند. از امتیازات دولتی استفاده نمی کنند. بخش خصوصی هستند. این ها باید حمایت شوند. 

 
نمی توانم بگویم کدام گروه ها ارزشان را نیاوردند 

 
در صحبت هایتان اشاره کردید که گروه هاي کالایی همه تفکیک شده. بیشترین حجم ارز برنگشته مربوط به کدام گروه است؟ 

 
اجازه دهید این را نگویم. این را نمی توانم اعلام کنم. 

 
بازگشت ارز صادراتی بیشتر در بخش خصوصی وجود داشته یا در بخش دولتی و شبه دولتی؟ 

باز هم مثل سوال اول...بارها گفته ام که اینکه بخواهیم بگوییم بخش خصوصی یا دولتی بوده مسئله اي را حل نمی کند. خواه ناخواه
به هر حال انتظاري که از بخش دولتی داریم از بخش خصوصی نداریم. ولی در اصل ماجرا بنده به عنوان حامی صادرات کمک کنم که
همان دولتی ارز خود را برگرداند و هم آن خصوصی. اگر دولتی خداي نکرده مشکل داشته باشد که حل کند و اگر خصوصی هم
مشکل دارد حل کند. اگر هر کسی هم تخلف کرده باید مراجع قضایی پیگیر باشند. عرض می کنم ابزارهاي تنبیهی جاي خود و

 
ابزارهاي تشویقی جاي خود. 

اولین ابزار تشویقی است ولی توجه داشته باشید، برخی دوستان ممکن است گله کنند که چرا صادر کننده کارتش باید تعلیق شود و
به قوه قضاییه معرفی می شود؟ اولا ما به قوه قضاییه معرفی نکرده ایم. هرچند از این مسئله استقبال می کنیم. تنها کاري که این
سازمان و وزارت صنعت کرد تعلیق کارت هاي بازرگانی واحدهاي بازرگانی بود. آن هم زمان بندي داشت. حتی اگر صادر کننده اي
یک درصد ارز خود را بر می گرداند کارتش تعلیق نمی شد. با برنامه زمانبندي که کارگروه پایش سوئ رفتار تجاري این کار را انجام



داد. می گویند چرا کارت را تعلیق می کنید یا چرا آن کمتر از 2500 تا به قوه قضاییه معرفی شده اند؟ از 21/1/97 بازگشت ارز با

 
این شیوه جدید اعمال شده و امروز 21/6/99 هستیم .تقریبا دو سال و 5 ماه از این فرصت گذشته است. 

در این مدت صادر کننده کار خود را انجام می داده و ما پیگیر بازگشت ارز بوده ایم. بانک مرکزي پیگیر بازگشت ارز بوده و سایر
نهادها همینطور بحث تشویقی وجود داشته و همکاران ما در سازمان بازرسی و قوه قضاییه و بانک مرکزي همه کمک می کردند که
این ارز برگردد ولی انصاف دهید صادر کننده اي که 2 سال و 5 ماه گذشته و ارز خود را بر نگردانده و الان هم حاضر نیست که
برگرداند. باید با این چکار شود؟ همیشه سوال می پرسم. در این شرایط اقتصادي. می خواهم بگویم صادر کننده باید توجه به درك از
شرایط داشته باشد. این شرایط ما نفت صادر نمی کنیم. همه می بینیم. اگر معیشت مردم ما در حال جریان است و با مشکلاتی که

 
همه داریم، اعتقادم این است که صادرات غیر نفتی این کار را انجام می دهد. 

چون صادرات غیر نفتی یعنی ارز وارد کشور می شود. در این صورت یعنی کالاي اساسی وارد می شود و یعنی ماشین آلات وارد می
شود و تولید انجام می شود و کارخانه من کار می کند و برادر کارگر و پدر کارگر من و معلم من می توانند کار کنند و تولید انجام
دهند و زندگی بگردد. شماي خبرنگار می توانید کار خود را انجام دهید و من کارمند هم اینجا کار خودم را انجام می دهم. وگرنه
دوره اي نفت را می فروختیم و صادر می کردیم و ارز آن را می گرفتیم و بانک مرکزي حقوق کارمند و یارانه می داد. ولی الان آن
شرایط نیست. این یک فرصت است. هنر ما ایرانی ها این بود که همه دست به دست هم دادیم و این تهدید را تبدیل به فرصت
کردیم. خیلی ها فکر می کردند که یک روز هم نمی توانیم دوام بیاوریم. با خود اروپایی ها چند جلسه داشتیم که اگر یک روز سیستم

 
بانکی ما قطع شود و نتوانیم ارز منتقل کنیم بیچاره می شویم اما شما چه کردید؟ 

این به ظرفیت بالاي کشور ما و موقعیت سوق الجیشی ما دارد. بر می گردد به امتیازاتی که داریم. سخت ترین تحریم ها را به ما وارد
کردند. در باره آن کسی بحث نمی کند و دوست و دشمن اعتقاد دارند که شدید ترین تحریم ها به کشور ما وارد شد و همه اعتقاد
داشتند که همه چیز سریع از هم بپاشد. ولی به همت مردم و دولت و مسئولین، و فکر می کنم دیدگاه هاي حضرت آقا واقعا وقتی
ایشان می گویند سال 99 سال جهش تولید است یعنی همه دست به دست هم بدهیم و کشور را از این فضاي سخت نجات دهیم و
خوشبختانه آینده روشنی هم در جریان است. این موقعیت سوق الجیشی که در کشور ما وجود دارد، شاید در دنیا معدود کشوري

 
باشیم که بیشترین کشور همسایه را داریم که اطرافمان هستند و می توانیم با آن ها ارتباط برقرار کنیم. 

جالب اینکه کشورهاي همسایه ما هم آسیایی هستند و هم اروپایی. هم توسعه یافته هم در حال توسعه هستند. عراق و افغانستان و
ترکیه و اتحادیه جماهیر شوروي و یا روسیه فعلی را داریم و کشورهاي حوزه cis را داریم. فرصت بسیار بزرگی مثل موافقت نامه هاي
تجاري ترجیحی با اتحادیه اوراسیا را داریم. اگر از این فرصت استفاده کنیم، این ها ظرفیت هاي بالقوه اي هستند. نیازهاي 15
کشورهاي همسایه خود را استخراج کرده ایم. شاید هیچ جاي دنیا این ویژگی را نداشته باشد که کشوري 15 کشور همسایه داشته
باشد. نیازهاي آن ها را دیده ایم. گفته ایم این ها در طول سال 1600 میلیارد دلار کالا وارد می کنند. ما 1600 میلیارد را نمی توانیم
به این ها بدهیم. توانش را نداریم. به هر حال چین هم به آن عظمت نمی تواند. ولی ما از این کالاهایی که آن ها نیاز دارند، 100
میلیارد دلار می توانیم به این 15 کشور همسایه صادر کنیم. الان چقدر به این 15 کشور صادر می کنیم؟ ما آخرین آمارمان 24
میلیارد دلار از کل صادرات کشور به 15 کشور بوده است. برنامه ریزي کرده ایم که تا چند سال آینده به این 100 میلیارد برسیم. باید

 
برسیم. کسی نمی تواند بگوید مشکل نداریم. مشکل داریم ولی کشورهاي همسایه ما هستند. 

 
تبادلات ارزي با کشورهاي همسایه راحت تر است؟ 

 
به هر حال راحت تر است. 

 
یعنی با پول خودشان مبادله می کنیم یا از کانال صرافی ها دلار مبادله می کنیم؟ 

تلاش می کنیم که یک بخشی را بانک مرکزي در بحث پیمان هاي پولی دارد که وقتی این پیمان منعقد می شود با پول ملی کشورها
مبادله کنیم و خیلی هم ساده است. نیاز به آقایی دلار وجود ندارد که دلار این وسط وارد شود. ولی متاسفانه وقتی شما در تجارت با
یک کشور سهم کوچکی را داشته باشید آن کشور می گوید نمی توانم براي یک سهم کوچک کار بزرگی را انجام بدهم. وقتی فرض
کنید کشوري می گوید با سایر کشورها میلیاردها دلار رابطه دارم و با شما فقط یک میلیارد رابطه دارم. به خاطر این یک میلیارد شما
نمی توانم کانال مالی داشته باشم. این است که می گویم اگر بتوانیم این کشورهاي همسایه و این 24 میلیارد دلار را به 100 میلیارد



 
دلار برسانیم مطمئنا نیازمند ما خواهند بود. الان هم نیازمند هستند نه اینکه نباشند. 

مطمئن باشید که کیفیت کالاهاي صادراتی ما و ویژگی هاي آن ها مورد نیاز همه کشورها است. این را ما تجربه داریم و وارد
کنندگان کشورهاي دیگر به ما مراجعه می کنند. آن هم در همین شرایط. یعنی تاجر موفق کشور همسایه می گوید کاري به تحریم
ندارم. کالاي ایرانی می خواهم. چون مصرف کننده من کالاي با کیفیت می خواهد .اگر این 24 میلیارد دلار را به صد برسانیم مطمئنا
آن نکته اي که گفتید پیمان هاي پولی برقرار می شود با واحد پولی خودمان مبادله می کنیم. الان بانک مرکزي درحال کار روي این
مسئله است. فکر می کنم این که می گوییم تحریم اثربخشی خود را از دست خواهد داد، این موقع اتفاق خواهد افتاد. الان این اتفاق
افتاده است. برنامه ما این است که تا اواخر سال آینده این 24 میلیارد دلار به 48 میلیارد دلار برسد. ولی راه بسیار طولانی در پیش

 
داریم. 

این ظرفیت را داریم. ظرفیت صادر کننده را داریم. منابعی را داریم. ببینید در بخش کشاورزي که امروز در آمار 5 ساله بخش
کشاورزي رشد بسیار خوبی ار لحاظ ارزشی داشته است. بخش صنایع دستی ما رشد داشته است. نمی توانیم بگوییم صادرات زیاد
شود. می توانیم از توانمندي خود استفاده کنیم.امسال بارندگی خوب بوده و کشاورزي مطلوبی داشته ایم. ما باید امکاناتی را فراهم

 
کنیم که کالاي کشاورزي ما از سر زمین خود به راحتی با امکاناتی که باید کمک کنیم این کالا به مصرف کننده خارجی برسد. 

 
باتوجه به ممنوعیتی که براي صادرات نفت داشتیم ارز حاصل از صادرات غیر نفتی معادل درآمد صادرات نفت ما بوده است؟ 

صادرات نفت ما شرایط خاص خود را دارد. شاید یک دوره روزانه دو الی دو و نیم میلیون بشکه نفت خام صادر می کردیم با قیمت
هاي مختلف. مثلا شاید امروز فروش نفتی را به قیمت دو ماه دیگر انجام می دادم. مبنایش شاید یک سال 70 میلیارد دلار نفت خام
صادر می کردم. ولی نکته این است که وقتی ما صادراتمان را در کنار وارداتمان قرار می دهیم این ها تقریبا باهم تناظر دارند. یعنی
41.3 صادرات ما در سال 98 و حدود 42 هم واردات داشته ایم. در حقیقت تراز تجاري ما روي غیر نفتی می چرخد. اگر این ارز را

 
صادر کننده برگرداند مطمئن باشید که نیازهاي وارداتی ما همه تامین خواهد شد. 

 
حجم صادرات نفت خام بیشتر از صادرات غیر نفتی است 

 
سوالم این بود که درآمد ارزي ما از محل صادرات غیر نفتی معادل درآمد صادرات نفتی است یا نه؟ 

مطمئنا اینطور نخواهد بود. حتما کمتر است. ولی نمی توانم بگویم دقیقا چقدر است. چون یک سال 70 میلیارد بوده چون قیمت نفت
برخی مواقع 100 دلار و در برخی مقاطع 40 دلار است. ولی می خواهم بگویم وقتی شما روي صادرات غیر نفتی کار می کنید حساب
کتاب ها درست در می آید چون دیگر خام فروشی نمی کنید. نفت یعنی خام فروشی. هرچه نفت استخراج شود باید صادر کنید. چون
کاري نمی توانید بکنید. نفت در حال آتش گرفتن است. باید صادر کنید. یا بخش پتروشیمی را ولی صادرات غیر نفتی ارزش افزوده
است. باید دلار به دلار و ریال به ریال حسابش را داشته باشم. ولی نفت مثل این است که پول باد آورده اي را به من بدهند. در بحث

 
نفت همیشه بحث نفرین منابع را می کنیم. می گوییم این پول باد آورده را زیاد دلم نسوخته و راحت خرجش می کنم. 

ما درباره صادرات غیر نفتی چون براي آن زحمت کشیده شده و ارزش افزوده ایجاد شده پس می گوییم برایش باید ارزش قائل شویم.
این باید در کالاي اساسی و مواد اولیه و ماشین آلات تولیدي مصرف شود و ما جایی براي کالاي لوکس نداریم. فرد براي واردات
کالاي لوکس از ارز خودش استفاده کند. الان موقعیت ایجاب می کند که تولید من جهش پیدا کند. در این صورت مطمئنا صادرات
من جهش پیدا می کند. این ها تناظر باهم دارند. این اتفاق اگر بیافتد مطمئن باشید هیچ تحریمی تاثیر نخواهد داشت. نمی خواهم
خوشبینانه عمل کنم. می گویم تحریمی واقعا نمی تواند اثرگذار باشد. تحریم ها می خواستند معیشت مردم را تحت تاثیر قرار دهند.
اگر یک پاتک به این بزنیم که در حال وارد کردن ارز هستیم تا تولید انجام شود...خانوار من می خواهد اشتغال و یک زندگی آرام
داشته باشد تا زندگی کند. این طرف که تحریم می کند می خواهد این نباشد . باید کمک کنیم این آرامش در زندگی واقعی مردم ما

 
وجود داشته باشد 

 
سهم توقف تبادلات با بانک هاي دنیا را در بروز مشکل براي بازگشت ارز صادراتی چقدر می دانید؟ 

این که بگوییم همه چیز ما خوب است و تحریم ها روي ما اثر نگذاشته حرف خیلی درستی نیست. اثر گذاشت ولی تقریبا می توانیم
بگوییم از آن سختی عبور کرده ایم. اگر مقاومت اولیه را انجام نمی دادیم و دنبال مسیرهاي جایگزین نبودیم، به هر روشی که بود،
اتفاقی که گفتم می افتاد و شاید ضرر می کردیم. ولی خوشبختانه همه تلاش کردند و دست به دست هم دادند. هرکس دلش براي



کشور می تپید کمک کرد. این که بگویم مبادلات بانکی اثر نداشته اینطور نبود. بلکه به هر حال شما صادرات انجام می دهید و ارز را
وارد می کنید و من که اینجا نشسته ام و یا شما یا فرد عادي می گوید ارز وارد می شود. ولی اینجا می گویم این ارز وارد شدن براي

 
این که مبادلات بانکی ما مانند قبل نیست با هزینه هاي بالاتري انجام می شود. 

از سیستم بانکی تقریبا منتقل به سیستم صرافی ها شدیم. مطمئنا صرافی ها هم منافع بیشتري می خواهند. پس بنابراین اتفاقی می
افتد وقتی مبادلات بانکی شما مقداري به علت شرایط بانکی ضربه می خورد مجبورید به راه هاي جایگزین بروید. از صرافی ها استفاده
می کنید. صرافی هایی که مورد اعتماد هستند. این ها هزینه ها را بالا می برند. به خاطر نقل و انتقال پول هزینه بالا می برد. پس دو
اتفاق می افتد. اولا نقل و انتقال پول به کشور طولانی تر می شود. این را باید در بازگشت ارز درك کنیم. دوما هزینه هاي صادر کننده
بالا می رود. در این صورت مثلا 100 دلار صادر می کند و 80 دلار می تواند وارد کند. بنابراین افزایش هزینه ها مطمئنا در دوره

 
بعدي در قیمت کالاي صادراتی و تولیدي اش در داخل کشور اثر می گذارد. 

پس این عدم روابط بانکی و ضعف روابط بانکی با سایر کشورها که اولین ضربه اي است که تحریم به هر کشوري می زند نمی گذارند
نقل و انتقال انجام شود اثرش را اینجا می گذارد که هزینه هاي صادر کننده ما افزایش پیدا می کند و زمان بازگشت ارز آن طولانی تر
می شود. این را توجه داشته باشید. وقتی این اتفاق می افتد قیمت بالاتر می رود و فشارها بیشتر می شود. باید چه کار کنیم؟ بر می
گردم به 15 کشور همسایه اي که داریم. با این ها ارتباط نزدیک داریم. خیلی از کالاها را می توانیم با ارز ملی آن ها و خودمان صادر
کنیم. این هرچقدر تلاش کنیم که ریال ما تقویت شود، که باید شبکه اي از سایر موارد اقتصادي هم کمک کنند، مطمئنا آن مشکلی

 
که می گویید حل خواهد شد. 

 
پس اگر با کشورهاي همسایه مبادله کنیم هزینه صادرات کاهش پیدا می کند. 

 
حتما اینطور است. 

 
الان هزینه چقدر است؟ 

بستگی به چانه زنی هایی دارد که صادر کننده با صراف دارد. می تواند در رقم هاي بالاتر، پایین تر باشد به هر حال وقتی نتوانید ارز
وارد کنید مجبورید که تبدیل هم داشته باشید. یعنی فرض کنید شما صادر کننده اي هستید که کالایی را با دینار عراق صادر کرده
اید اما خود شماي صادر کننده می خواهید کالایی را وارد کنید از کشوري که نیاز به یورو دارد. بنابراین شما تبدیل دینار به یورو می
کنید که یک ریزش و درصدي دارد و انتقالش از یک صرافی به صرافی دیگر واقعا هزینه هاي وارداتی و صادرات را افزایش می دهد.
ولی اگر با کشورهاي همسایه این کار را داشته باشیم و صرافی ها و شبکه بانکی ما این کار را انجام دهند مطمئنا هزینه هاي ما به

 
شدت پایین خواهد آمد. همانطور که عرض کردم اگر فرض کنیم صادرات ما 42 میلیارد باشد 24 میلیارد به کشورهاي همسایه است. 
از این فرصت استفاده کنیم. ما ظرفیت زیادي داریم. نگاه نکنید که می گوییم عراق را داریم. غیر از آن ، ترکمنستان و تاجیکستان را
داریم. کشورهاي حوزه CIS و پاکستان را داریم. پاکستان ظرفیت بزرگی براي ما دارد. هم از لحاظ ویژگی هاي فرهنگی و هم دینی
نزدیک هستیم و هم روابطی که از لحاظ زبان داریم. افغانستان را داریم. ولی نکته اي را باید توجه داشته باشیم. تجارت دو طرفه است.
یعنی اینکه اگر من فقط بگویم صادر کننده هستم، الان شاید افغانستانی ها این نکته را با ما داشته باشند که فقط می خواهید به ما
صادر کنید. ما هم چیزهایی داریم . از ما هم بخرید. تجارت دو طرفه است. این را توجه داشته باشید که اگر کالایی صادر می کنم باید
شرایط را براي طرف مقابل هم فراهم کنم تا او هم بتواند کالایی را به من بدهد. یعنی اگر امروز این نکته را داشته باشم که فرض
کنید کالایی را از پاکستان مصرف کنم مطمئن باشید او هم این عرق را خواهد داشت که کالاي ایرانی مصرف کند. اینکه چشم

 
هایمان را ببندیم و بگوییم پاکستانی و افغانستانی و عراقی و... از من باید بخرد و من از او نخرم مشکلاتی را ایجاد خواهد کرد. 

انتهاي پیام/



طرح جهش تولید و تامین مسکن موجب رانت می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/06/30

فصل اقتصاد - یک کارشناس اقتصادي و مدرس دانشگاه گفت: طرح 50 ماده اي جهش تولید و تامین مسکن که دو فوریت
آن در مجلس تصویب شده از دو جهت در کشور باعث رانت خواهد شد.

فصل اقتصاد - یک کارشناس اقتصادي و مدرس دانشگاه
گفت: طرح 50 ماده اي جهش تولید و تامین مسکن که دو
فوریت آن در مجلس تصویب شده از دو جهت در کشور

 
باعث رانت خواهد شد. 

«علیرضا عبد االله زاده» در برنامه رهیافت رادیو اقتصاد
افزود: بر اساس این طرح چه کسانی می توانند براي

ساخت مسکن وام ارزان قیمت یا مصالح ساختمانی تخفیف دار دریافت کند پرواضح است انبوه ساز حال وقتی همین انبوه ساز می

 
خواهد واحد خود را بفروشد با قیمت بازارمی فروشد. 

وي اظهارداشت: بعد قیمت ملک او افزایش پیدا می کند و یک ثروت می شود پس با این توصیف واحدهاي مسکونی به دست افراد

 
نیازمند نخواهد رسید. 

این کارشناس اقتصادي گفت: گفته می شود این همه پایه پولی درست شد پایه پولی به جیب مردم نرفت بلکه به جیب سلطان سکه،

 
ارز، قیر و .... رفت حال نوبت انبوه سازان شده که بخواهند پایه پولی را افزایش دهند. 

وي افزود: اگر جلوي تورم و مسیرهاي که در حال افزایش پایه پولی است، گرفته شود هم اقتصاد و هم اشتغال در کشور درست

 
خواهد شد. 

عبداالله زاده اظهارداشت: افرادي در مجلس طرح جهش تولید و تامین مسکن را براي حمایت از صنعت ساختمان، براي حمایت از

 
مسکن دار شدن جوانان ( تصور بر اینکه مسکن یکی از موانع ازدواج جوانان در کشوراست) تهیه و تنظیم کرده اند. 

وي ادامه داد: در این طرح به بانک ها الزامی شده حداقل 25 درصد منابع خود را به ساخت و ساز مسکن اختصاص دهند و از طرفی
به دستگاه هاي مختلف اعم از وزارتخانه ها، سازمان امور اراضی، سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور الزام می شود مناطق و

 
امکاناتی را ایجاد کنند که این خانه ها ساخته شود. 

این کارشناس اقتصادي گفت: قیمت گذاري مصالح و موارد دیگر هم در این طرح پیش بینی شده که به نظر می رسد با نیت خیر

 
جاده شر درست شده است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود افزود: بانک یک موسسه مالی است و از خودش پولی ندارد بلکه پول موجود در بانک ها پولی که

 
مردم سپرده گذاري کرده اند از اینرو بانک وکیل مردم است که از این سپرده ها به درستی استفاده کند. 

 
عبد االله زاده اظهارداشت: بزرگترین بدهی بانک ها سپرده هاي مردم و بزرگترین دارایی بانک ها تسهیلات است. 

 
وي ادامه داد: اخلال در این نظام مالی صحیح سبب متضرر شدن سپرده گذاران و مردم عادي می شود. 

این کارشناس اقتصادي گفت: طبق معمول تسهیلاتی که در بخش مسکن داده می شود بلند مدت 10، 15 و... ساله است که خیلی از

 
این منابع را زمین گیر می کند. 



وي افزود: یکی از مشکلات بانک هاي کشور اینکه خیلی از وام هاي عمده اي که پرداخت کرده اند تاکنون به سیستم بانکی برنگشته
است براي اینکه بتوانند سود سپرده مردم را بدهند مجبور می شوند به سراغ بانک مرکزي جهت استقراض و دریافت خط اعتباري

 
بروند که خود این کار تبعات زیادي براي مردم و اقتصاد کشور دارد. 

عبد االله زاده اظهارداشت: خیلی وقت ها ریشه اصلی این داستان در دستورات و مقرراتی که دولت یا مجلس تکلیف کرده بدون اینکه

 
در نظر بگیرند واقعیت بازار چیست؟ 

وي ادامه داد: درست است که نیت نمایندگان جوانان، اشتغال، مسکن، جهش تولید و نظایر این بوده اما به نظر می رسد این طرح

 
اصلا آن مسیر را نخواهد رفت. 

این کارشناس اقتصادي گفت: فرض کنید جوانی می خواهد یک واحد مسکونی بخرد بانک هم براي خرید مسکن به او وام می دهد

 
این فرد روزي باید این وام را به سیستم بانکی بازپرداخت کندپر واضح است که براي بازپرداخت وام نیازبه اشتغال دارد. 

 
وي افزود: برنامه اي که در حال حاضر وجود دارد با گرفتن منابع محدود بانکی از بقیه بخش هاي اقتصاد مانع تولید اشتغال می شود. 
عبد االله زاده بیان داشت: بخش مسکن درست است که در آن ایجاد اشتغال می شود ولی نسبت به بخش هاي دیگر اقتصاد مثل

 
خدمات لزوما باید سرمایه گذاري سنگینی انجام شود تا بتوان یک شغل ایجاد کرد. 

برنامه «رهیافت» کاري از گروه کسب و کار شبکه تخصصی رادیو اقتصاد است که از شنبه تا چهارشنبه هر روز ساعت 21 به مدت 55
دقیقه به تهیه کنندگی «حمیدرضا کجوري» با هدف تبیین سخنان روز رهبر معظم انقلاب اسلامی با حضور کارشناسان و تحلیل
گران اقتصادي در قالب گفتگو محور و برنامه ترکیبی بر اساس تمامی بندهاي اقتصاد مقاومتی بر روي موج اف ام ردیف 98 مگاهرتز

قرار می گیرد و علاقمندان جهت دریافت فایل صوتی برنامه می توانند به سایت این رادیو مراجعه کنند.



تسهیلات طرح جهش تولید مسکن از زبان نیکزاد

منبع: تابناكشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/06/30

نائب رئیس مجلس با بیان "متاسفانه اطلاعات غلط راجع به طرح جهش تولید و تامین مسکن مجلس به مردم داده می شود"
گفت: این طرح را کمیسیون عمران ارائه کرده که دوفوریت آن نیز راي بالایی آورده است.

به گزارش تابناك به نقل از تسنیم، علی نیکزاد با بیان این
که درباره طرح جهش و تولید مسکن اطلاعات غلط به
مردم می دهند، اظهار کرد: در این طرح نه به دنبال خط
اعتباري، نه انحصار و نه به دنبال استفاده از منابع غیر

 
بانکی هستیم بلکه در طرح، بازار سرمایه را هم دیده ایم. 

وي افزود: شوراي پول و اعتبار در سنوات گذشته مصوبه
کرده بانک هایی که با بخش مسکن کار می کنند مثل
تجارت، صادرات، ملی و ملت باید 20 تا 25 درصد
تسهیلات خود را به این بخش اختصاص می دادند. 70 تا

 
75 درصد بخش مسکن مصالح و صنعت است، درواقع مسکن لکوموتیو اقتصاد است که با حرکت آن 136 رشته شغلی فعال می شود. 

وي با اشاره به اینکه بخش مسکن ارز بري ندارد، ادامه داد: این بخش درون زا و برون نگر است و بهترین حربه براي دورزدن تحریم
هاست، اما متاسفانه راجع به انحصار مصالح ساختمانی حرف هاي زیادي زده می شود در حالی که در طرح جهش تولید و تامین

 
مسکن چنین چیزي آورده نشده است. 

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه سالانه در کشور 28 میلیون تن فولاد تولید می شود، گفت: صادرات این محصول
کاهش پیدا کرده ومصرف آن در داخل 16 میلیون تن است. از سوي دیگر سالانه 61 میلیون تن سیمان در کشور تولید می شود که
50 میلیون تن آن در داخل مصرف می شود. با این وجود متاسفانهسیمان و فولاد تولید داخل از قیمت جهانی گران تر است که بسیار

 
جاي تعجب دارد. 

نیکزاد با اعلام این که در طرح جهش تولید مسکن بانک هاي تخصصی مثل بانک کشاورزي، صنعت و معدن، کارآفرینی و ... در این
طرح از پرداخت تسهیلات به بخش مسکن مستثنی شده اند، تاکید کرد: باوجود تصویب طرح جامع مسکن و مکلف شدن دولت ها در

 
جهت تولید سالانه یک میلیون واحد مسکن در کشور متاسفانه در شش سال اخیر این اتفاق نیفتاده است. 

به گفته وي، بی توجهی به اجراي طرح جامع مسکن سبب شد تا نمایندگان اقدام به تصویب طرح دو فوریتی طرح جهش تولید و

 
تامین مسکن کنند. 

وي همچنین با تاکید بر این که در کنار تولید مسکن باید تلاش کنیم در درازمدت مسکن از کالاي سرمایه ایی به کالاي مصرفی



تبدیل شود، اظهار کرد: براي این کار از ظرفیت مالیات بر خانه هاي خالی، مالیات بر معاملات مکرر، مالیات بر عایدي مسکن و مالیات

 
بر زمین هاي بایر در طرح جهش تولید و تامین مسکن استفاده شده است. 

وي افزود: میانگین سن ازدواج براي دختران 24 و پسران 29 سال رسیده و این درحالیست که 2,5 میلیون جوان از سن 32 سال

 
عبور کرده و هنوز ازدواج نکرده اند و شاید مشکل مسکن یکی از عوامل این پدیده باشد. 

 
جدا از این 13 میلیون نفر حاشیه نشینی در کشور داریم. 

وي یادآور شد: تسهیلاتی که طرح جهش تولید مسکن براي ساخت مسکن اختصاص پیدا می کند یارانه ندارد، تورم ندارد، خط
اعتباري نیست و نقدینگی را بالا نمی برد. ضمن این که ساخت انبوه و کنترل قیمت مسکن از اولویت هاي مهم طرح «جهش تولید و
تامین مسکن» است. تولید انبوه مسکن اگر با قانون بازدارنده به نام مالیات بر انواع معاملات زمین و مسکن همراه نباشد موجب رانت و

 
احتکار می شود. 

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: این طرح باید در کنار دیگر قوانین و پتانسیل هاي بازدارنده مانند مالیات بر خانه هاي خالی
مانع احتکار مسکن شود.



شغل هاي آنلاین خانگی، از بازار مکاره تا آن سوي ناامیدي

منبع: تابناكشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/06/30

 
شغل هاي آنلاین خانگی، از بازار مکاره تا آن سوي ناامیدي 

رواج مشاغل خانگی اینرنتی امروز به یکی روزنه هاي امید فعالان جوان بازار کسب و کار مبدل شده است که نگاه درست و عمیق به

 
ظرفیت هاي آن می تواند مشکلات بسیاري را حل کند. 

به گزارش تابناك قم، با گسترش عصر ارتباطات مشاغل اینترنتی نیز فزونی یافت و هرکس سعی بر پیشبرد شغل خود از طریق
اینترنت و فضاي مجازي داشته است. در واقع باید توجه داشت که اینترنت تنها متعلق به مجموعه مشاغل خاص نیست و همه حرفه
ها و کسب کارها می تواند حیات اینترنتی نیز داشته باشد پس مصادیق کسب کار اینترنتی محصور نیست و لذا نامحدود است، براي
مثال شما با داشتن تخصص در یک زمینه اي همچون قدرت فن بیان بالا می توانید بسیار تاثیرگذار در فضاي رسانه باشید و این

 
تخصص را تبدیل به یک حرفه کنید. 

 
مشاغلی خانگی به چه مشاغلی می گویند؟ 

مشاغل خانگی شامل آن دسته از فعالیت هایی است که توسط اعضاء خانواده در فضاي مسکونی منزل بعنوان کسب و کار بدون
مزاحمت و ایجاد اخلال در آرامش واحد هاي مسکونی همجوار شکل می گیرد و منجر به تولید و یا کالاي قابل عرضه به بازار خارج از
محیط مسکونی می گردد که شامل رشته هاي مشاغل خانگی در حوزه هاي صنایع دستی، آشپزي، خیاطی، بافت فرش، کشاورزي،

 
دامپروري، شیلات، خدمات تولیدي، صنعت و فناوري اطلاعات(IT )می باشد. 

باید دانست که یک شاغل خانگی یا بصورت مستقل و کارآفرینی فعالیت دارد و با اتکاء به توان شخصی، خلاقیت و ابتکار خود به شکل
خود فرمانی به فعالیت هاي تولیدي و خدماتی می پردازد که در نتیجه منجر به کسب در آمد و ایجاد فضاي کسب کار می شود و یا
تحت نظر شخص دیگري بعنوان پشتیبان فعالیت می کند؛ منظور از پشتیبان اشخاص حقیقی یا حقوقی هستند که مسئولیت حمایت
از تعدادي از شاغلین خانگی را در کل فرآیند تولید و ارائه خدمات، اعم از آموزش، تهیه و توزیع مواد اولیه و ابزار کار، مشاوره ،

 
طراحی، نوآوري، بسته بندي، بازاریابی و فروش به عهده می گیرند. 

 
راه یابی مشاغل خانگی به فضاي اینترنتی 

با پیشرفت تکنولوژي و استقبال حداکثري مردم از رسانه هاي اجتماعی، قابلیت ها و فرصت هاي شغلی شگرفی نیز پدیدار شد؛ فرصت
هایی که یا وجود نداشتند و یا بدون استفاده از ابزار و زمینه لازم کاربردي نداشتند. تنوع مشاغل و ایجاد فضاي رقابتی میان صاحبان
کسب کار این اندیشه را پروراند که می توان از فضاي مجازي علی رغم برقراري ارتباط اجتماعی و ابزاري جهت پیامرسان اجتماعی،
بعنوان فروشگاهی براي عرضه تولیدات خانگی و صنعتی استفاده کرد. ازین رو اینستاگرام بستري مناسب براي عرضه تولیدات خانگی

 
است. 

مشاغل خانگی شامل هر دست سازه و هنر دستی خانگی می شود که اینستاگرام پلتفرمی مناسب براي رشد و ترقی و برقراري تعامل



 
میان هنر دستی و مسائل فنی فضاي مجازي است و می تواند پتانسیل فروش محصولات خانگی را نیز افزایش دهد. 

اینستاگرام به عنوان یک ابزار بازاریابی دیجیتال براي توسعه کسب کار خانگی است و باید آن را بعنوان یک تجربه بصري سازمان یافته
براي نمایش برندخاص و متنوع از سایرین و به نوعی ویترین برند به کار گرفته شود، ازین رو یک صاحب کالا براي برقراري رابطه اي

 
قوي با مخاطب خود نیازمند یک ارائه محصول خلاقانه و طرح استراتژیک خواهدبود. 

 
جاي برخی مشاغل در اینستاگرام نیست! 

درواقع می توان گفت اینستاگرام براي اکثر کسب کارها ارزان ترین و قوي ترین کانال ارتباطی با مشتریان و کانال فروش محصولات
است، اما نکته آنجاست که متاسفانه برخی مشاغل با وجود رعایت تمامی اصول کاربردي تبلیغات مناسب و تولید محتواي خلاقانه و

 
ایده آل بازار فروش مناسبی براي تولیدات خود در اینستاگرام نمی یابند و یا نمی توانند فالوورهاي خود را به مشتري تبدیل کنند. 

باید اذعان کرد که جاي فروش و عرضه برخی محصولات در فضاي مجازي نیست و خریدار ترجیح می دهد به جاي خرید اینترنتی به
بازار فروش حقیقی و حضوري آن کالا مراجعه کند و شاید براي وي نیز به صرفه تر باشد. اما در این بین مشاغلی نیز هستند که
پیشرفت و رشد آنها در اینستاگرام چه بسا بیشتر از فضاي واقعی و حضور در کف جامعه است و تنها با رعایت تکنیکال و نکات اصولی

 
می توان به رشد بالاتري دست یافت. 

 
تکنیک هاي اصولی رشد اینترنتی مشاغل چیست؟ 

تجربه ثابت کرده است که هر کسی در کار و حرفه خود اندك استعداد و خلاقیتی بیابد سریعاً آن را از طریق اینستاگرام براي
مخاطبین خود منتشر می کند، در حالی که باید دانست همیشه اولین راه حل بهترین آن نیست و براي موفقیت در فضاي مجازي اول
باید محصول خود را در فضاي بیرونی و حضوري به فروش رساند و از نوع برخورد با مشتریان و قیمت گذاري بر روي اجناس تولیدي
خود تجربه بسیار بدست آورد، چرا که اگر از دنیاي بیرون با خبر نبود و سیاست فروش محصول را بدست نیاورد و قیمتی گزاف بر

 
تولیدات خود قرار دهد مسلماً در این مسیر نمی تواند به موفقیت برسد. 

از سوي دیگر اگر سیاست کاري و تجربه بالا داشته باشد و با تولیدات خلاقانه و مبتکرانه خود و تبلیغاتی صحیح و منسجم اعتماد
مخاطب را بدست آورد دیگر تفاوت قیمت براي مشتري چندان اهمیتی ندارد و به جهت اطمینان به کار و تولیدات صاحب کالا و

 
تجربه وي مشتري ثابت و فعال او خواهدشد. 

حال اگر با کار در محیط بیرون تجربه فروش حضوري پیدا کند درصد موفقیت این صاحب کالا در اینستاگرام نیز فزونی می یابد و در
عملکرد خود گیج و سردرگم نبوده و محصولات بهتري عرضه می کند. لذا باید در این راستا تکنیک هاي فنی اینستاگرامی و فراگیري
روش اصولی جذب فالوور را یاد بگیرد و همواره سعی بر تولید محتواي غنی و ارزشمند و خلاقانه داشته باشد، چرا که میزان رشد و

 
پیشرفت در این عرصه حول محور محتوا می چرخد. 

حال آنکه محتواي ثابت و همیشگی راه به جایی نمی برد بلکه باید در تولید محتوا با استعداد بود و براي جذب مخاطب با ایده هاي

 
متنوع روزانه در فرم هاي گوناگون به انتشار پست و استوري و جملات انگیزشی و جذاب پرداخت و به نوعی بروزآور بود. 

 
استراتژي هاي موثر رمز موفقیت مشاغل در اینستاگرام است 



براي اینکه بتوان در کانون توجه قرار گرفت باید استراتژي هاي متنوعی بکار گرفت از جمله آنکه در وهله اول بایستی اعتماد بنفس و
فن بیان قوي داشت تا هدایت مردم سهل تر شود و به نوعی روایتی جذاب و خاص و کمتر شنیده شده از محصول ارائه شود و توانائی
داستان سرائی را نیز در خود پروراند چرا که از ابتداي تاریخ مردم شنیدن داستان با لحنی مشمئز کننده و محرك را بیشتر دوست

 
داشتند و به سمتش ترغیب می شدند. 

دیگر آنکه باید ساختار و محتواي صفحه حاوي مطالب انحصاري و متفاوت باشد و مطلبی گوش آشنا و تکراري نباشد، صاحب سبک
بودن عامل ممیزه دو رقیب کاري در اینستاگرام است و هر کدام که خلاق تر و با استعدادتر باشد در این میدان پیروز می شود و ازین
رو باید بدنبال دلیلی باشد که کار و سبکش را از دیگري جدا کند و به سوال چرا مردم باید به من مراجعه کنند نه دیگري؟ را به

 
خوبی پاسخ دهد و هدفمند باشد. 

علاوه بر این می تواند با برندسازي در اینستاگرام و تجاري سازي پیج و همچنین استفاده از نام و هویت اصلی خود به جاي نام مستعار

 
اعتماد حداکثري مخاطب را بدست آورد و بازدهی بیشتري را نیز شاهد باشد. 

این کاربر مجازي هنگامی که به انتشار یک پست و یا استوري دست می زند باید کمتر از فیلترهاي اینستاگرامی استفاده کند و تصویر
و ویدئویی شفاف و واضح را در اختیار بیننده قرار دهد، لذا با نوشتن کپشنی مناسب ذیل آنها و پاسخ به نظرات کاربران تعاملی سازنده

 
و موثر برقرار می شود و نشان می دهد که براي مخاطب و سلیقه وي احترام زیادي قائل است. 

 
چگونه براي تولیدات خانگی خود مشتري پیدا کنیم؟ 

اصلی ترین و سخت ترین قسمت کار آنجایی خواهد بود که با رعایت تمام اصول تکنیکی محصولی خلاقانه و شگرف و منحربه فرد
تولید شده اما نمی توان مشتري براي آن پیدا کرد. در واقع باز هم باید یادآور شد که یک کارآفرین و یک شاغل خانگی براي اینکه

 
بتواند موفق عمل کند بایستی صاحب سبک باشد و از یک شاخه به شاخه اي دیگر گذر نکند. 

وي با استفاده از هشتگ هاي مخصوص به حرفه خود می تواند کمپینی در این خصوص ایجاد کند تا کاربران اینستاگرامی با مشاهده
آن هشتگ منحصربه فرد بودن تولیدات وي را درك کرده و جهت رفع و تامین نیاز خود با آنها مراوده و تعامل داشته باشد. در واقع

 
هرچه از هشتگ خاص تر استفاده شود جذب مخاطب بیشتري را در پی دارد، بنابراین 

بهتر است از هشتگ هایی استفاده شود که خاص تر، کم استفاده تر و براي مخاطبانی که واقعا به کسب و کار صاحب کالا علاقمند و

 
مرتبط هستند درگیرانه تر باشد. 

علاوه بر اینکه خود صاحب کالا باید براي پیشبرد حرفه خود از هشتگ استفاده کند می تواند به دنبال کنندگان خود نیز این امکان را
بدهد و یا از آنها بخواهد از برند هشتگ هاي وي در پست و استوري هاي خود استفاده کنند که مسلماً این کار تاثیر بسیار زیادي در
جذب مخاطبان جدید دارد، درواقع در شرایطی که افراد به محصولات و خدمات شاغل خانگی علاقمند هستند تمایل دارند دیگران نیز

 
درباره وي و محصولاتش بدانند، می توان گفت برند هشتگ یک دارایی ارزشمند براي رشد دنبال کنندگان خواهدبود. 

علاوه بر اینها تبلیغات سازماندهی شده و منسجم توسط پیج هاي معروف و بلاگرها نیز تاثیر بسزایی در جذب فالوور و تبدیل آنها به
مشتري دارد، البته به شرطی که این تبلیغات اغراق آمیز و خلاف واقع نباشد و از تبلیغات مفید و مثبت استفاده شود، چرا که به هیچ



 
عنوان نباید اعتماد و اطمینان مخاطب به بهاي جذب فالوور بیشتر خدشه دار شود. 

مهدي بافرانی، مسئول بخش زبان جهاددانشگاهی قم در گفت وگو با ایسنا بیان کرد: خرده فروشی که عبارتست از واحدهاي اقتصادي
که وابستگی شدیدي به منطقه جغرافیایی خود دارند و این مسئله نمایان می شود که کسب کارهاي سنتی محدود به محیط اطراف
خود هستند، اما از زمانی که اینترنت و فضاي مجازي رخ نموده منطقه فروش محصولات نیز وسعت یافته و افراد بالقوه نیز توانستند

 
مشتري واقع شوند. 

وي افزود: بسیاري از کسب کارها که سرمایه اندکی داشتند و یا نمی توانستند به شکل حرفه اي در محیط سنتی فعالیت کنند با

 
ظهور شبکه هاي مجازي و پرقدرتی همچون اینستاگرام توسعه و پیشرفت زیادي پیدا کردند. 

بافرانی درخصوص تقسیم بندي علمی بر روي کسب کارهاي مختلف عنوان کرد: اولین حوزه بخش پلتفرم در محیط مجازي است
یعنی بدون اینکه کسی تولید کننده باشد نقش واسطه اي بازي می کند همچون اسنپ که پلتفرمی است که راننده را به مسافر وصل
می کند در حالی که نه خودش نقش راننده را دارد و نه مسافر مستقیما به آن مراجعه می کند و درواقع اسنپ بستري براي اتصال

 
این دو به هم فراهم کرده است. 

وي ادامه داد: اپلیکیشن دیوار نیز نمونه دیگري است که بین فروشنده و خریدار ارتباط لازم را برقرار می کند، علاوه بر این در محیط
اینستاگرام هم نقش پلتفرمی در بعضی صفحات مشهود است همچون کاربري که نقش منتشر کننده اطلاعات میان خریدار و فروشنده

 
را دارد. 

این متخصص دیجیتال مارکتینگ نوع دوم خدمات دهی در اینستاگرام را ادمین بودن در صفحات برشمرد و اظهار کرد: ادمین یک
پیج نیز مسئولیت اداره و مدیریت صفحات مجازي مشاغل و تبلیغات و اطلاع رسانی و فروش آن را برعهده می گیرد و به این طریق

 
درآمدزایی می کند. 

بافرانی اضافه کرد: نوع سوم فعالیت در این حوزه خوداشتغالی در فضاي مجازي است که بیشتر به کسب کارهاي نوپا و کوچک
اختصاص دارد، بعلاوه می توان از دیجی کالا بعنوان بالاترین این کسب کارها نام برد که به نوعی نقش پلتفرم دارد درصورتی که در

 
ابتداي امر خودش هم وارد کننده اجناس الکترونیکی بود. 

این فعال اجتماعی به خرده فروش هاي کوچکی همچون مزون ها و لباس فروشی ها نیز اشاره کرد که صفحات تجاري مخصوص خود

 
را ایجاد کرده و محصولات تولید شده را علاوه بر محیط سنتی در فضاي مجازي و در بستر اینستاگرام به فروش می رسانند. 

وي با اشاره به گسترش و پیشرفت مشاغل خانگی در پی توسعه عصر ارتباطات اینترنتی اذعان کرد: به جرئت می توان گفت که
مشاغل خانگی توسعه و موفقیت در حرفه خود را مرهون محیط اینترنتی هستند، بعنوان مثال یک خیاط که در منزل فعالیت می کرد
و مشتري به صورت حضوري و با وجود مشکلات و دغدغه هاي موجود می پذیرفت امروزه با ایجاد یک صفحه اینستاگرامی می تواند

 
اجناس و تولیدات خود را به اشتراك بگذارد و با سفارش گیري در سطح کشور تولیدات خود را به مشتري خود ارسال کند. 

بافرانی در آخر گفت: کسب کارهاي خانگی و کوچک داراي جبر جغرافیایی بودند و بالاجبار در محیطی خاص و تعداد محدود مشتري
کار می کردند اما امروزه به مدد فضاي مجازي و با سرمایه گذاري اندك در این راستا و تبلیغات و اطلاع رسانی موثر به کسب خود

 
رونق داده اند. 



اینترنت و فضاي مجازي یک فرصت طلایی و شائبه ناپذیري براي رشد حداکثري مشاغل خانگی ایجاد کرده است که شرط موفقیت
در این فضا استفاده اصولی از این ظرفیت و دارا بودن شم رقابتی و مدیریتی بالا خواهد بود. نکته مهم تر آنکه براي پیروزي در این
عرصه یا باید کالایی خاص و منحصر به فرد و حرفه اي تولید کرد و یا به تولید محتواي غنی و حرفه اي پرداخت در غیر اینصورت در

مدت زمانی کوتاه حذف شدن از این میدان رقابت حتمی با وجود تلاش هاي وافر اما بیهوده خواهدبود.



تسهیلات طرح جهش تولید مسکن از زبان نیکزاد

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/06/30

نائب رئیس مجلس با بیان "متاسفانه اطلاعات غلط راجع به طرح جهش تولید و تامین مسکن مجلس به مردم داده می شود"
گفت: این طرح را کمیسیون عمران ارائه کرده که دوفوریت آن نیز راي بالایی آورده است.

 
30 شهریور 1399 - 13:09 

نائب رئیس مجلس با بیان "متاسفانه اطلاعات غلط راجع به طرح جهش تولید و تامین مسکن مجلس به مردم داده می شود" گفت:

 
این طرح را کمیسیون عمران ارائه کرده که دوفوریت آن نیز راي بالایی آورده است. 

خبرگزاري تسنیم: علی نیکزاد با بیان این که درباره طرح جهش
و تولید مسکن اطلاعات غلط به مردم می دهند، اظهار کرد: در
این طرح نه به دنبال خط اعتباري، نه انحصار و نه به دنبال
استفاده از منابع غیر بانکی هستیم بلکه در طرح، بازار سرمایه را

 
هم دیده ایم. 

وي افزود: شوراي پول و اعتبار در سنوات گذشته مصوبه کرده
بانک هایی که با بخش مسکن کار می کنند مثل تجارت،

صادرات، ملی و ملت باید 20 تا 25 درصد تسهیلات خود را به این بخش اختصاص می دادند. 70 تا 75 درصد بخش مسکن مصالح و

 
صنعت است، درواقع مسکن لکوموتیو اقتصاد است که با حرکت آن 136 رشته شغلی فعال می شود. 

وي با اشاره به اینکه بخش مسکن ارز بري ندارد، ادامه داد: این بخش درون زا و برون نگر است و بهترین حربه براي دورزدن تحریم
هاست، اما متاسفانه راجع به انحصار مصالح ساختمانی حرف هاي زیادي زده می شود در حالی که در طرح جهش تولید و تامین

 
مسکن چنین چیزي آورده نشده است. 

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه سالانه در کشور 28 میلیون تن فولاد تولید می شود، گفت: صادرات این محصول
کاهش پیدا کرده ومصرف آن در داخل 16 میلیون تن است. از سوي دیگر سالانه 61 میلیون تن سیمان در کشور تولید می شود که
50 میلیون تن آن در داخل مصرف می شود. با این وجود متاسفانهسیمان و فولاد تولید داخل از قیمت جهانی گران تر است که بسیار

 
جاي تعجب دارد. 

نیکزاد با اعلام این که در طرح جهش تولید مسکن بانک هاي تخصصی مثل بانک کشاورزي، صنعت و معدن، کارآفرینی و ... در این
طرح از پرداخت تسهیلات به بخش مسکن مستثنی شده اند، تاکید کرد: باوجود تصویب طرح جامع مسکن و مکلف شدن دولت ها در

جهت تولید سالانه یک میلیون واحد مسکن در کشور متاسفانه در شش سال اخیر این اتفاق نیفتاده است. 



به گفته وي، بی توجهی به اجراي طرح جامع مسکن سبب شد تا نمایندگان اقدام به تصویب طرح دو فوریتی طرح جهش تولید و

 
تامین مسکن کنند. 

وي همچنین با تاکید بر این که در کنار تولید مسکن باید تلاش کنیم در درازمدت مسکن از کالاي سرمایه ایی به کالاي مصرفی
تبدیل شود، اظهار کرد: براي این کار از ظرفیت مالیات بر خانه هاي خالی، مالیات بر معاملات مکرر، مالیات بر عایدي مسکن و مالیات

 
بر زمین هاي بایر در طرح جهش تولید و تامین مسکن استفاده شده است. 

وي افزود: میانگین سن ازدواج براي دختران 24 و پسران 29 سال رسیده و این درحالیست که 2,5 میلیون جوان از سن 32 سال

 
عبور کرده و هنوز ازدواج نکرده اند و شاید مشکل مسکن یکی از عوامل این پدیده باشد. 

 
جدا از این 13 میلیون نفر حاشیه نشینی در کشور داریم. 

وي یادآور شد: تسهیلاتی که طرح جهش تولید مسکن براي ساخت مسکن اختصاص پیدا می کند یارانه ندارد، تورم ندارد، خط
اعتباري نیست و نقدینگی را بالا نمی برد. ضمن این که ساخت انبوه و کنترل قیمت مسکن از اولویت هاي مهم طرح «جهش تولید و
تامین مسکن» است. تولید انبوه مسکن اگر با قانون بازدارنده به نام مالیات بر انواع معاملات زمین و مسکن همراه نباشد موجب رانت و

 
احتکار می شود. 

نائب رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: این طرح باید در کنار دیگر قوانین و پتانسیل هاي بازدارنده مانند مالیات بر خانه هاي خالی
مانع احتکار مسکن شود.



اداره کل بنادر و دریانوردي استان و گروه صنعتی پلیمر بوشهر تفاهمنامه

همکاري امضا کردند

شماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/06/30
منبع: سازمان بنادر و

دریانوردي

اداره کل بنادر و دریانوردي استان بوشهر و مرکز آموزش علمی کاربردي گروه صنعتی پلیمر بوشهر تفاهمنامه همکاري علمی
و آموزشی امضاي کردند.

اداره کل بنادر و دریانوردي استان بوشهر و مرکز آموزش
علمی کاربردي گروه صنعتی پلیمر بوشهر تفاهمنامه

 
همکاري علمی و آموزشی امضاي کردند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردي استان
بوشهر، موضوع همکاري این تفاهمنامه زمینه سازي در
جهت تقویت رویکرد علمی و آموزشی، زمینه سازي در
جهت بهره مندي طرفین از ظرفیت هاي آموزشی و علمی

 
یکدیگر مرتبط و متناسب با نیازهاي بندر است. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي استان بوشهر گفت: این
تفاهمنامه در آینده منجر به ارتقا دانش و کارورزي
دانشجویان مرکز علمی کاربردي گروه صنعتی پلیمر خواهد

شد و دانشگاه نیز به اداره کل بنادر کمک می کند تا کارکنان در زمینه هاي مختلف از دانش و امکانات مورد نیاز مرکز آموزشی علمی

 
کاربردي پلیمر استفاده کنند. 

سیاوش ارجمندزاده افزود: تعامل و تبادل دانش و مهارت ها فیمابین کارشناسان و محققان طرفین، همکاري پیرامون دوره هاي
کارآموزي، بازدیدهاي علمی-آموزشی از جمله موضوع هاي تفاهمنامه همکاري این اداره کل با مرکز علمی کاربردي گروه صنتی پلیمر

 
است. 

همکاري مشترك در برگزاري کارگاه آموزشی، و.. متناسب با نیاز طرفین، طراحی، تدوین و پیاده سازي دوره هاي آموزشی فنی و
تخصصی مرتبط با ایمنی و آتشنشانی خشکی و دریا و تورهاي علمی صنعتی داخلی و بین المللی و رویدادهاي کارآفرینی و استارتاپی

 
از دیگر موضوع تفاهمنامه همکاري مشترك است. 

وي ادامه داد: طراحی و ایجاد دوره هاي آموزشی علمی کاربردي براي شاغلان نیروهاي تحت پوشش واحد ایمنی و آتش نشانی بنادر

 
و دریانوردي استان بوشهر از دیگرسرفصل هاي تفاهمنامه همکاري با گروه صنعتی پلیمر است. 

ارجمندزاده اظهار داشت: همکاري در جهت حضور پرسنل اداري بندر در دوره هاي آموزشی مرتبط متناسب با نیاز بندر، برگزاري



دوره هاي آموزشی علمی کاربردي و گسترش رشته هاي جدید مهارتی و پودمانی متناسب با نیاز واحد ایمنی و آتش نشانی اداره کل
بنادر و دریانوردي استان بوشهر در مرکز آموزش علمی کاربردي پلیمر بوشهر از جمله تعهدات این دانشگاه در قبال اداره کل بنادر

 
است. 

وي گفت: همکاري در برگزاري دوره هاي آموزشی کوتاه مدت تخصصی مورد نیاز هر طرف تفاهم نامه در واحدهاي ایمنی و آتشنشانی
بنادر و دریانوردي استان بوشهر، برنامه ریزي و هماهنگی براي حضور دانشجویان کارآفرینان، هنرجویان در اجراي طرح کارورزي و
بازدیدهاي علمی و تخصصی در بخش ایمنی و آتشنشانی بنادر و دریانوردي استان بوشهر از جمله تفاهمنامه این اداره کل در قبال

 
گروه صنعتی پلیمر است. 

ارجمندزاده اظهار کرد: ایجاد زمینه حضور نیروهاي شاغل و فرزندان آنها در واحدها و بخش هاي زیرمجموعه در دوره هاي آموزشی و
در مرکز آموزش علمی کاربردي هنرستان و آموزشگاه فنی حرفه اي آزاد گروه صنعتی پلیمر بوشهر از دیگر تعهدات اداره کل بنادر و

 
دریانوردي در این تفاهمنامه است. 

رئیس مرکز آموزشی علمی کاربردي گروه صنعتی پلیمر بوشهر نیز گفت: این مرکز تنها مرکز علمی کاربردي کشور است که موفق به

 
انعقاد قرارداد با دانشگاه هاي صنعتی شریف شده و دانشگاه توئنته هلند شده است. 

حمید اسماعیلی افزود: این دانشگاه هلندي در رتبه 141 دانشگاه هاي دنیا است که به پیشبرد اهداف مرکزي علمی کاربردي گروه

 
صنعتی پلیمر بوشهر کمک شایانی خواهد کرد. 

وي اظهار داشت: این مرکز هم اکنون بیش از یکهزار دانشجو دارد که در 13 رشته در مقطع هاي کاردانی و کارشناسی تحصیل می
کنند.



برگزاري برنامه «کهاد کارآفرینی» در دانشگاه تهران

منبع: ایسناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/06/30

دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران، برنامه «کهاد کارآفرینی» را ویژه دانشجویان مقطع کارشناسی برگزار می کند.

به گزارش ایسنا، دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران اعلام
کرد که در راستاي تحقق اهداف سه گانه برنامه راهبردي
دانشگاه و دستیابی به چشم انداز دانشگاه کارآفرین، برنامه
«کهاد کارآفرینی» ویژه دانشجویان مقطع کارشناسی

 
دانشگاه تهران، توسط دانشکده کارآفرینی برگزار می شود. 

دانشجویانی که در رشته اصلی خود داراي معدل برتر
هستند، می توانند از امتیاز بورس دانشکده بهره مند شوند

 
و شهریه اي پرداخت نکنند. 

 
دانشجویان مقطع کارشناسی دانشگاه تهران، براي ثبت نام می توانند به سامانه جامع آموزش، منوي پیشخوان خدمت مراجعه کنند. 

 
علاقه مندان براي دریافت اطلاعات تکمیلی و آئین نامه اینجا کلیک کنند. 

انتهاي پیام



آگهی هاي استخدام برق 30 شهریور 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/06/30

آگهی هاي استخدامی برق 30 شهریور 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع
آوري شده است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد.

مهندس برق داراي پروانه اشتغال به کار پایه 1، 2، 3 و ارشد جهت

 
همکاري با شرکت حقوقی 

 
تلفن: 26217180، 22053596 

 
تلفن همراه: 09199844267 

مهنـدس بـرق آقـا در شرکت مهندسی و بازرگانی آشنا به اتوماسیون،
اعلام حریق و سیستم جریان ضغیف با سابقه کار در شرکت هاي
Shahnam.jam7@gmail.com معتبر مسلط به زبان انگلیسی

 
مهندس برق و الکترونکی آقا 

 
ارسال رزومه حداکثر تا سه روز از تاریخ 

 
 sh_nadershahi56@yahoo.com

 
 banaista@gmail.com شرکت پیمانکار ساختمانی جهت تهران و سایر استان ها مهندس برق نیازمند است

 
یک شرکت معتبر جهت تکمیل نیروي انسانی طراح الکترونیک 

 
طراخ مخابرات فوق لیسانس یا دکتري از دانشگاه معتبر مسلط به به matlab و نرم افزار هاي مخابراتی 

 
ارسال رزومه 

 
 Mehranzadeh_la@yahoo.com

 
تماس 

 
 09033099624

 
یک شرکت معتبر جهت تکمیل 

 
کادر فنی نیاز به تعدادي مهندس 

 
در رشته هاي فنی و مهندسی دارد 

 
 88756855 ،09129568523

 
همکاري با مهندسین محترم عمران پایه 3 اجرا برق و مکانیک پایه یک و سه نظارت جهت شرکت حقوقی معتبر 



 
تلفن همراه: 09190849261 

 
تلفن: 22919160 

 
استخدام تکنسین برق و فنی کار آقا تهرانپارس شرقی 09125209434 

شرکت تولیدي واقع درشهریار حداقل مدرك تحصیلی فوق دیپلم برق یا مکانیک سابقه کار در واحد نگهداري و تعمیرات، آشنایی

 
کامل با فرایند هاي این واحد @rookan_fco yahoo.com (داخلی 101 و 114) 67925000 

شرکت ارم نوش به تعدادي تکنسین فنی (حداقل دیپلم برق) جاده مخصوص کرج نیازمند است ساعت مراجعه: فقط ساعت 14

 
آدرس: بلوار میرداماد خیابان شمس تبریزي جنوبی کوچه رامین _ پلاك 18 

 
سرپرست فنی برق یا مکانیک آشنابادستگاه هاي اکسترودر و بسته بندي تماس 76263736 ارسال رزومه 09369941886 

 
دیپلم فنی (برقکار) با 3 سال سابقه کار محدوده تهرانپارس نیازمندیم 77123674 ـ 77120089 

اپراتور دستگاه Pick&Place آشنا به فرآیند کامل مونتاژ قطعات SMD درشهرك صنعتی عباس آبادبعدازپلیس راه شریف آباد

 
 CV.bapco@gmail.com ارسال رزومه

شرکت فنی و بازرگانی گلدتکنیک در خصوص تکمیل کادر فنی خود، از علاقه مندان به تعمیرات الکترونیک بابت محصولات صوتی و

 
تصویري به همراه حقوق ثابت و پورسانت، دعوت به همکاري می نماید. 

 
پیش نیازها: 

 
مسلط به الکترونیک 

 
انضباط و وقت شناسی 

 
انگیزه و علاقه کاري 

 
سن زیر 35 سال 

 
تلفن: 02177362216 

info@goldtechnic.ir :ایمیل



ترامپ ممنوعیت نرم افزار چینی «تیک تاك» را به تعویق انداخت

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/06/30

سی ان ان گزارش داد: وزارت بازرگانی آمریکا اکنون با ادعاي ترامپ، با انتشار بیانیه اي شب گذشته اعلام کرد که این
ممنوعیت حداقل به مدت یک هفته در آمریکا به تعویق افتاده است. یک منبع آگاه به سی ان ان گفت درحالی که ترامپ

خرید این نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی را مورد تایید قرار داده است، با این ...

سی ان ان گزارش داد: وزارت بازرگانی آمریکا اکنون با ادعاي ترامپ، با انتشار بیانیه اي شب گذشته اعلام کرد که این ممنوعیت
حداقل به مدت یک هفته در آمریکا به تعویق افتاده است. یک منبع آگاه به سی ان ان گفت درحالی که ترامپ خرید این نرم افزار
توسط یک شرکت آمریکایی را مورد تایید قرار داده است، با این وجود بایت دنس همچنان بعنوان مالک عمده تیک تاك باقی خواهد

 
ماند . ترامپ دراین باره به خبرنگاران گفت من انجام این معامله را تایید می کنم اگر این معامله صورت گیرد که چه عالی است. 

دونالد ترامپ رئیس جمهوري آمریکا درست ساعاتی پیش از
اجرایی شدن ممنوعیت اپلیکیشن پرمخاطب «تیک تاك» در
آمریکا، با ادعاي آنکه وي خرید این شبکه از سوي یک شرکت
آمریکایی را مورد تایید قرار داده است، در پی فشار بحران هاي
متعدد داخلی در این کشور و با نزدیک تر شدن به زمان برگزاري

 
انتخابات 2020 آمریکا، از موضع خود عقب نشست . 

به گزارش ایرنا، «ویلبر راس» وزیر بازرگانی آمریکا 27 شهریور با
انتشار بیانیه اي اعلام کرد که از 30 شهریور عرضه دو نفر افزار شبکه اجتماعی چینی در اپ استورهاي آمریکایی ممنوع خواهد شد؛
فرمان اجرایی 6 اوت (6 مرداد) رئیس جمهوري آمریکا مبناي این تصمیم وزارت بازرگانی بود که بر اساس آن انجام هرگونه معامله
شرکت هاي آمریکایی با دو شرکت «تنسنت» مالک ویچت و «بایت دنس» (ByteDance) مالک تیک تاك باید ظرف 45 روز

 
متوقف شود. 

شبکه خبري سی ان ان امروز یکشنبه گزارش داد: وزارت بازرگانی آمریکا اکنون با ادعاي ترامپ، با انتشار بیانیه اي شب گذشته اعلام

 
کرد که این ممنوعیت حداقل به مدت یک هفته در آمریکا به تعویق افتاده است. 

بنا بر این گزارش، یک منبع آگاه به این موضوع به سی ان ان گفت درحالی که ترامپ خرید این نرم افزار توسط یک شرکت آمریکایی

 
را مورد تایید قرار داده است، با این وجود بایت دنس همچنان بعنوان مالک عمده تیک تاك باقی خواهد ماند . 

سی ان ان گزارش داد: ترامپ دراین باره به خبرنگاران گفت من انجام این معامله را تایید می کنم اگر این معامله صورت گیرد که چه

 
عالی است. 



این شبکه تلویزیونی آمریکایی افزود: قرار است شرکت اورکال (Oracle- ORCL) اقدام به خرید بخشی از تیک تاك کند،
(Google) «و «گوگل (Apple) «اپلیکشینی که بیش از 100 میلیون آمریکایی از آن استفاده می کنند و دو شرکت آمریکایی «اپل

 
نیز از آن بهره مند هستند. 

ترامپ ساعاتی پیش از به سر آمدن مهلت تعیین شده از موضع خود براي ممنوعیت این نرم افزار بازگشت که به گفته تحلیلگران، با

 
نزدیک شدن به زمان برگزاري انتخابات ریاست جمهوري در آمریکا با بحران هاي متعدد داخلی در این کشور مواجه است. 

 
مقر جهانی تیک تاك که در آمریکا واقع است باعث ایجاد اشتغال براي 25هزار نفر دراین کشور شده است. 

 
سی ان ان گزارش داد: ترامپ گفته است تیک تاك می تواند در قالب شرکتی جدید در ایالت تگزاس به کار خود ادامه دهد. 

«صفرا کاتز» (Safra Catz) مدیر عامل شرکت اوراکل در این باره با انتشار بیانیه اي گفت: بعنوان بخشی ازاین توافق، اوراکل
سرمایه گذاري جزء در شبکه جهانی تیک تاك خواهد بود و این شرکت به فوریت و در ابعادي وسیع مبادرت به انتقال سیستم تیک

 
تاك به فضاي اختصاصی «اوراکل کلود» (Oracle Cloud) خواهد کرد. 

 
منع فعالیت دو نرم افزار تیک تاك و «وي چت» تازه ترین تصمیم دولت ترامپ براي مقابله با افزایش قدرت چین به شمار می رفت. 

دولت ترامپ از آغاز فعالیت خود به جنگ تجاري با چین روي آورده و تعرفه هاي سنگینی بر واردات کالا از آن کشور وضع کرده
است. این اقدام، تازه ترین تصمیم دولت ترامپ براي مقابله با افزایش قدرت چین است.ترامپ مالک تیک تاك را تحت فشار قرار داده

تا فعالیت این نرم افزار در آمریکا را به یک شرکت آمریکایی بفروشد.



2014 صادرکننده تاکنون ارز خود را به کشور بازگردانده اند

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/06/30

ایران اکونومیست- مدیر کل دفتر توسعه خدمات بازرگانی سازمان توسعه تجارت با اشاره به اینکه نمی توانم اعلام کنم کدام
گروه ها ارز خود را تا کنون به کشور بازنگردانده اند گفت: تا کنون 2014 صادرکننده ارز حاصل از صادرات خود را به کشور

باز گردانده اند.

حجم ارز برگشتی به کشور تا مدت ها محل مناقشه بین
بخش خصوصی و دولتی بود. دولت بخش خصوصی را
مقصر بازنگردان ارز به کشور معرفی می کرد و بخش
خصوصی هم همواره تاکید داشته که فقط بخش کمی از
صادرات کشور را به عهده دارد و کسی که ارز را به ایران
بازنگردانده و چرخ حرکت کشور را متوقف کرده، همان
شرکت هاي دولتی و شبه دولتی هستند که حجم بالایی

 
محصولات خام هم صادر می کنند. 

احسان قمري مدیر کل دفتر توسعه خدمات بازرگانی
سازمان توسعه تجارت بحث و مناقشه بر سر حجم ارز برگشتی را ناشی از تفاوت دیدگاه ها معرفی می کند. وي می گوید؛ این سوء
تفاهم ها باید رفع شود. بانک مرکزي میزان ارز بازنگشته را 27 میلیارد یورو و منابع دیگر 17 میلیارد یورو اعلام می کنند. هر دو این

 
آمارها درست است چون این ده میلیارد یورو از رقم بانک مرکزي مربوط به صادرات گاز است. 

قمري به این پرسش رادار اقتصاد که بخش خصوصی بیشتر ارز خود را بازگردانده یا بخش دولتی پاسخ نمی دهد اما تاکید می کند:

 
2014 صادر کننده ما 14 میلیارد یورو صادرات داشته اند و 12.7 میلیارد یورو ارز به کشور باز گردانده اند. 

 
ارز گاز صادراتی در محاسبات وزارت صنعت دیده نمی شود 

 
روایت هاي مختلفی درباره برگشت ارز صادراتی به کشور مطرح است. آمار دقیقی درباره این وجود دارد؟ 

در طول ماه هاي اخیر، آمار و روایات مختلفی از میزان بازگشت ارز حاصل از صادرات وجود دارد که نمی شود گفت این آمار غلط
است و نمی توان به این آمار اتقان کافی داشت. به این علت که دقیقا مانند زمانی که تولید ناخالص ملی را محاسبه می کنیم و از
منابع مختلف استفاده می کنیم خروجی هاي ما هم متفاوت می شود. چیزي که وجود دارد بانک مرکزي یک آماري را بیان می کند و
یک آماري را هم وزارت صمت و یک آمار هم اتاق بازرگانی و افرادي که دست اندرکارند بیان می کنند که عرض کردم نه این آمار
غلط است نه درست. باید بنشینیم و صحبت کنیم و سوء تفاهم را رفع کنیم. اما باید این را دقت داشته باشیم که آماري که در اختیار
ما و بانک مرکزي است و ما از آن استفاده می کنیم و آماري که خودمان استخراج می کنیم، می گوید مجموع صادرات سال 97 و 98

 
مبنایی براي بازگشت ارز قرار می گیرد. 



آن آماري را که بانک مرکزي دارد ما هم داریم و در این آمار اشتراك داریم. بنابراین می شود گفت ارزهاي صادرات غیر نفتی از این
بخش چقدر بازگشته است، این مبناي محاسبات خواهد بود. نکته اي که با بانک مرکزي داریم این است که بانک مرکزي میزان ارز
بازنگشته را 27 میلیارد یورو و منابع دیگر را 17 میلیارد یورو اعلام می کنند. هر دو این آمارها درست است چون این ده میلیارد از
رقم بانک مرکزي مربوط به صادرات گاز است که در محاسبات نیامده است. یعنی در جمع صادرات ما این ده میلیارد محاسبه نشده
است ولی در بازگشت ارز محاسبه شده است. این اختلاف به این دلیل است. یعنی اگر بگوییم صادرات 97 و 98 با احتساب گاز این
مقدار است، می توانیم بگوییم 27 میلیارد دلار باز نگشته است .ولی آمار را اگر بدون گاز در نظر می گیریم ارز بازنگشته را هم باید

 
بدون گاز درنظر بگیریم. 

اینکه این سوال را داشته باشیم که چقدر ارز به کشور باز نگشته است مشکلی از ما حل نمی کند. کاري که انجام می دهیم چه در
سازمان و چه در بانک مرکزي به عنوان مسئول ارزي کشور این است که این آمارها را تفکیک کنیم. که این 17 میلیارد دلار یا 27
میلیارد دلار براي چه گروه هاي کالایی، چه بخش هایی و چه صادر کنندگانی است. باید با هر یک از این ها رفتار خاص خود را
داشته باشیم. امروز خدمت شما عرض می کنیم در همین تاریخ 23 شهریور ماه (تاریخ انجام مصاحبه) اعلام می کنیم که 2014
صادر کننده صد درصد ارز خود را در سال 97 و 98 برگرداندند. رکوردهایی صادراتی که داریم 21 هزار ردیف صادراتی است ولی این

 
مقدار رکورد صادراتی مجموع سال 97 و 98 لزوما داراي کارت بازرگانی نیستند. 

یعنی بخشی از آن ها مرزنشین هستند و بخشی پیله ور هستند و بخشی از آن ها شاید کارت هاي یک بار مصرف داشته باشند که
خوشبختانه جلوي آن گرفته می شود، ما شاید اگر بخواهیم دقیق در مورد صادرات شناسنامه دار کشور را صحبت کنیم، روي 5000
کارت بازرگاتی می توانیم صحبت کنیم و واقعیت هم تعداد صادرکنندگان بیش از این نیست. وقتی می گوییم صادر کننده منظورمان
این 5000 تا هستند که بخش اعظمی از صادرات را در اختیار دارند و ارز خود را بر می گردانند. شاید 15 - 16 هزار رکورد داشته
باشیم که این مقدار در حقیقت صادر کنندگانی هستند که کارت بازرگانی ندارند و پیله ور هستند و ارقامشان هم خیلی محدود است.
این ها یا کارت بازرگانی اجاره اي داشته اند و یا متاسفانه عده اي از آن ها سوء استفاده کرده اند یا بر مبناي قانون و مقرراتی که
شخصی می تواند یک مبلغی را صادر کند و بعد برایش کارت صادر شود، 500 هزار یورو یا کمتر، بر این مبنا کار را کرده اند و کارت
نگرفته اند و کارشان را متوقف کرده اند. ولی ما در مورد 5 هزار داراي کارت بازرگانی صحبت می کنیم. بخش مثبت آن را نگاه کنیم

 
که ما چه کار کرده ایم. 

 
21 هزار رکورد صادراتی مربوط به چند نفر است؟ 

می توانیم این ها را تفکیک کنیم که در سال 97 چند کارت بازرگانی و در سال 98 چند کارت بازرگانی بوده و چقدر همپوشانی
دارند. آمارش موجود است. ما یک مشکلی در سازمان تجارت ایران و وزارت صنعت داریم. مشکل این است که ما به علت این که منابع
اطلاعاتی مان در اختیار گمرك و بانک مرکزي است دسترسی به اطلاعات به صورت آنلاین و لحظه اي نداریم. مجبور هستیم خودمان
این آمار را تحلیل کنیم. بانک مرکزي مقرر بود که به صورت ماهانه آمار بازگشت ارز را به ما بدهد. همچنین خودشان اعلام کرده اند
که یک سامانه اي هست که باید به طور آنلاین به آن دسترسی داشته باشیم ولی به دلیل مشکلات فنی که دارند، آن سامانه را به ما
نداده اند. ولی الان با همین آماري که از گمرك و بانک مرکزي می گیریم تحلیل انجام می دهیم. خوشبختانه تحلیل هاي که انجام

 
داده ایم وقتی راستی آزمایی می کنیم تقریبا 99 درصد آمار ما درست است. 

 
2014 صادرکننده ارزخود را باز گردانده اند 

کاري که انجام داده ایم این بوده که ستاد هماهنگی اقتصادي دولت مصوبه اي دارد و آقاي رئیس جمهور هم تایید کرده و مجلس هم



به دنبال آن است. می گوید وزارت صمت و یعنی سازمان تجارت ایران از ابزارهاي تشویقی و تنبیهی براي بازگشت ارز استفاده کند.
تنبیه را کنار می گذاریم و می گوییم اهل تنبیه نیستیم. می گوییم وظیفه ما این است که تشویق کنیم. چون اگر ادعا می کنیم
متولی تجارت خارجی هستیم باید حامی صادرکنندگان باشیم. خانه اول و آخر آن ها باشیم. این واقعا هست و اعتقاد داریم. بنابراین
نمی توانیم در خانه خودش او را دعوا کنیم. باید کمکش کنیم. صادر کننده اي که اینجا مراجعه می کند مطمئن باشید جاهاي

 
دیگري رفته و به جواب نرسیده و اینجا را به عنوان مامن خود انتخاب کرده است. ما بررسی کرده ایم و دو کار را انجام داده ایم. 

یکی اینکه بر مبناي آمار بانک مرکزي و گمرك و آماري که دفتر برنامه ریزي خودمان ایجاد کرده و در داشبوردمان هست، آمدیم
تحلیل کردیم که همین چند روز گذشته دو هزار و 14 صادر کننده ما صد درصد ارز خود را برگردانده اند. این 2014 تا را تفکیک
کرده ایم که چه کالایی صادر کرده اند و براي چه استان هایی هستند و به کدام کشورها صادر کرده اند و در نهایت جمع بندي این
شده که 2014 صادر کننده ما 14 میلیارد یورو صادرات داشته اند و 12.7 میلیارد یورو ارز به کشور باز گردانده اند. سوال می شود که
اینها 100 درصد را بر نگردانده اند. اتفاقا صد درصد است. براي اینکه سال 97 اعلام کرده بودیم، لازم نیست 100 درصد ارز را
برگردانید. 80 درصد برگردانید. این صادر کنندگان 80 درصد در سال 97 و 100 درصد 98 ارزشان را برگردانده اند. ضمن اینکه
برخی صادرکنندگان بیش از تعهدات خودشان ارز را برگردانده اند و به جاي 80 درصد تمام ارز صادرات خود را به کشور بازگردانده
اند. یعنی حدود 12.7 میلیارد یورو ارز برگردانده اند. این نکته جالبی است. ما صادرکنندگان را تفکیک کرده ایم. زیر یک میلیون
یورو، بین یک تا پنج میلیون یورو، 5 تا 10 میلیون یورو، 10 تا 50 و 50 تا 100 میلیون یورو. این ها را استخراج کرده ایم و گروه

 
کالایی آن ها را مشخص کردیم. 

 
این استخراجی که انجام داده اید مربوط به حجم صادراتی آن ها است؟ 

هم حجم صادراتی و هم بازگشت ارز را مد نظر قرار دادیم. چون تفکیک داریم. در حقیقت وقتی می گوییم 100 درصد ارز را
برگردانده اند یعنی همه صادراتشان را انجام داده اند. من می گویم حدود 1.3 دهم اختلاف دارند به این خاطر است که برخی از این
ها معیار 80 درصدي را رعایت کرده اند. ولی در کنه ماجرا اتفاق خاصی نیافتاده است. این ها معمولا بر مبناي کشور صادراتیشان،
کالاي صادراتیشان و استانی که کارت بازرگانی را صادر کرده ، ظرفیتی را به ما نشان می دهد که کدام استان هاي ما صادر کنندگان
ممتازي را دارد و کدام استان ها خوب کار می کنند. جالب است به شما بگویم که وقتی این را استخراج می کنیم کار دوم، روند می

 
گیریم. این دوند خیلی مهم است. 

شاید صادر کننده اي داشته باشیم که از سال 97 ارز خود را بر نگردانده باشد و یک یا دو سال طول کشیده باشد. جدیدا بر اساس
اینکه کارت بازرگانی اش تعلیق شده ارز خود را برگردانده .این نمی تواند صادر کننده خوب من باشد. در لیست من وجود دارد ولی
اگر بخواهم تقدیر کنم، 2014 را نمی بینم. روند را نگاه می کنم. بر مبناي آماري که از آبانماه 98 به طور ماهانه داریم، روند را نگاه
می کنم. دقیقا براي این 2014 تا دوستان روند را حساب کرده اند. 97 درصد و 96 درصد و صفر درصد. میانگین جمع می شود. آن
هایی که میانگین 95 تا 100 درصد دارند استخراج می شود. این ها چکیده صادر کنندگان متعهد ما هستند. یک صادر کننده در یک

 
ماه 95 اش شده 91... این را اغماض می کنیم. مشکل داشته است. 

ما پایان سال مطمئنا نزولی را به خاطر بحث کرونا و مرزها داشته ایم ولی صادر کننده اي بوده که هر ماه صفر بوده و یکبار 100
شده. این معلوم است که تحت فشاري که به علت کارت بازرگانی اش بوده ارز را برگردانده است. این و آن صادر کننده ممتاز را نباید
در یک گروه قرار داد. این را تفکیک کردیم. در حقیقت برخی از صنایع هستند که راحت هستند. از حمایت هاي دولتی بیشتري
استفاده کرده اند. مانند پتروشیمی ها و فولادي ها و معادن که این ها ارزش افزوده اي ندارند. دنبال صادر کنندگانی هستیم که ارزش

 
افزوده اي ایجاد می کنند. از امتیازات دولتی استفاده نمی کنند. بخش خصوصی هستند. این ها باید حمایت شوند. 



 
نمی توانم بگویم کدام گروه ها ارزشان را نیاوردند 

 
در صحبت هایتان اشاره کردید که گروه هاي کالایی همه تفکیک شده. بیشترین حجم ارز برنگشته مربوط به کدام گروه است؟ 

 
اجازه دهید این را نگویم. این را نمی توانم اعلام کنم. 

 
بازگشت ارز صادراتی بیشتر در بخش خصوصی وجود داشته یا در بخش دولتی و شبه دولتی؟ 

باز هم مثل سوال اول...بارها گفته ام که اینکه بخواهیم بگوییم بخش خصوصی یا دولتی بوده مسئله اي را حل نمی کند. خواه ناخواه
به هر حال انتظاري که از بخش دولتی داریم از بخش خصوصی نداریم. ولی در اصل ماجرا بنده به عنوان حامی صادرات کمک کنم که
همان دولتی ارز خود را برگرداند و هم آن خصوصی. اگر دولتی خداي نکرده مشکل داشته باشد که حل کند و اگر خصوصی هم
مشکل دارد حل کند. اگر هر کسی هم تخلف کرده باید مراجع قضایی پیگیر باشند. عرض می کنم ابزارهاي تنبیهی جاي خود و

 
ابزارهاي تشویقی جاي خود. 

اولین ابزار تشویقی است ولی توجه داشته باشید، برخی دوستان ممکن است گله کنند که چرا صادر کننده کارتش باید تعلیق شود و
به قوه قضاییه معرفی می شود؟ اولا ما به قوه قضاییه معرفی نکرده ایم. هرچند از این مسئله استقبال می کنیم. تنها کاري که این
سازمان و وزارت صنعت کرد تعلیق کارت هاي بازرگانی واحدهاي بازرگانی بود. آن هم زمان بندي داشت. حتی اگر صادر کننده اي
یک درصد ارز خود را بر می گرداند کارتش تعلیق نمی شد. با برنامه زمانبندي که کارگروه پایش سوئ رفتار تجاري این کار را انجام
داد. می گویند چرا کارت را تعلیق می کنید یا چرا آن کمتر از 2500 تا به قوه قضاییه معرفی شده اند؟ از 21/1/97 بازگشت ارز با

 
این شیوه جدید اعمال شده و امروز 21/6/99 هستیم .تقریبا دو سال و 5 ماه از این فرصت گذشته است. 

در این مدت صادر کننده کار خود را انجام می داده و ما پیگیر بازگشت ارز بوده ایم. بانک مرکزي پیگیر بازگشت ارز بوده و سایر
نهادها همینطور بحث تشویقی وجود داشته و همکاران ما در سازمان بازرسی و قوه قضاییه و بانک مرکزي همه کمک می کردند که
این ارز برگردد ولی انصاف دهید صادر کننده اي که 2 سال و 5 ماه گذشته و ارز خود را بر نگردانده و الان هم حاضر نیست که
برگرداند. باید با این چکار شود؟ همیشه سوال می پرسم. در این شرایط اقتصادي. می خواهم بگویم صادر کننده باید توجه به درك از
شرایط داشته باشد. این شرایط ما نفت صادر نمی کنیم. همه می بینیم. اگر معیشت مردم ما در حال جریان است و با مشکلاتی که

 
همه داریم، اعتقادم این است که صادرات غیر نفتی این کار را انجام می دهد. 

چون صادرات غیر نفتی یعنی ارز وارد کشور می شود. در این صورت یعنی کالاي اساسی وارد می شود و یعنی ماشین آلات وارد می
شود و تولید انجام می شود و کارخانه من کار می کند و برادر کارگر و پدر کارگر من و معلم من می توانند کار کنند و تولید انجام
دهند و زندگی بگردد. شماي خبرنگار می توانید کار خود را انجام دهید و من کارمند هم اینجا کار خودم را انجام می دهم. وگرنه
دوره اي نفت را می فروختیم و صادر می کردیم و ارز آن را می گرفتیم و بانک مرکزي حقوق کارمند و یارانه می داد. ولی الان آن
شرایط نیست. این یک فرصت است. هنر ما ایرانی ها این بود که همه دست به دست هم دادیم و این تهدید را تبدیل به فرصت
کردیم. خیلی ها فکر می کردند که یک روز هم نمی توانیم دوام بیاوریم. با خود اروپایی ها چند جلسه داشتیم که اگر یک روز سیستم

 
بانکی ما قطع شود و نتوانیم ارز منتقل کنیم بیچاره می شویم اما شما چه کردید؟ 

این به ظرفیت بالاي کشور ما و موقعیت سوق الجیشی ما دارد. بر می گردد به امتیازاتی که داریم. سخت ترین تحریم ها را به ما وارد



کردند. در باره آن کسی بحث نمی کند و دوست و دشمن اعتقاد دارند که شدید ترین تحریم ها به کشور ما وارد شد و همه اعتقاد
داشتند که همه چیز سریع از هم بپاشد. ولی به همت مردم و دولت و مسئولین، و فکر می کنم دیدگاه هاي حضرت آقا واقعا وقتی
ایشان می گویند سال 99 سال جهش تولید است یعنی همه دست به دست هم بدهیم و کشور را از این فضاي سخت نجات دهیم و
خوشبختانه آینده روشنی هم در جریان است. این موقعیت سوق الجیشی که در کشور ما وجود دارد، شاید در دنیا معدود کشوري

 
باشیم که بیشترین کشور همسایه را داریم که اطرافمان هستند و می توانیم با آن ها ارتباط برقرار کنیم. 

جالب اینکه کشورهاي همسایه ما هم آسیایی هستند و هم اروپایی. هم توسعه یافته هم در حال توسعه هستند. عراق و افغانستان و
ترکیه و اتحادیه جماهیر شوروي و یا روسیه فعلی را داریم و کشورهاي حوزه cis را داریم. فرصت بسیار بزرگی مثل موافقت نامه هاي
تجاري ترجیحی با اتحادیه اوراسیا را داریم. اگر از این فرصت استفاده کنیم، این ها ظرفیت هاي بالقوه اي هستند. نیازهاي 15
کشورهاي همسایه خود را استخراج کرده ایم. شاید هیچ جاي دنیا این ویژگی را نداشته باشد که کشوري 15 کشور همسایه داشته
باشد. نیازهاي آن ها را دیده ایم. گفته ایم این ها در طول سال 1600 میلیارد دلار کالا وارد می کنند. ما 1600 میلیارد را نمی توانیم
به این ها بدهیم. توانش را نداریم. به هر حال چین هم به آن عظمت نمی تواند. ولی ما از این کالاهایی که آن ها نیاز دارند، 100
میلیارد دلار می توانیم به این 15 کشور همسایه صادر کنیم. الان چقدر به این 15 کشور صادر می کنیم؟ ما آخرین آمارمان 24
میلیارد دلار از کل صادرات کشور به 15 کشور بوده است. برنامه ریزي کرده ایم که تا چند سال آینده به این 100 میلیارد برسیم. باید

 
برسیم. کسی نمی تواند بگوید مشکل نداریم. مشکل داریم ولی کشورهاي همسایه ما هستند. 

 
تبادلات ارزي با کشورهاي همسایه راحت تر است؟ 

 
به هر حال راحت تر است. 

 
یعنی با پول خودشان مبادله می کنیم یا از کانال صرافی ها دلار مبادله می کنیم؟ 

تلاش می کنیم که یک بخشی را بانک مرکزي در بحث پیمان هاي پولی دارد که وقتی این پیمان منعقد می شود با پول ملی کشورها
مبادله کنیم و خیلی هم ساده است. نیاز به آقایی دلار وجود ندارد که دلار این وسط وارد شود. ولی متاسفانه وقتی شما در تجارت با
یک کشور سهم کوچکی را داشته باشید آن کشور می گوید نمی توانم براي یک سهم کوچک کار بزرگی را انجام بدهم. وقتی فرض
کنید کشوري می گوید با سایر کشورها میلیاردها دلار رابطه دارم و با شما فقط یک میلیارد رابطه دارم. به خاطر این یک میلیارد شما
نمی توانم کانال مالی داشته باشم. این است که می گویم اگر بتوانیم این کشورهاي همسایه و این 24 میلیارد دلار را به 100 میلیارد

 
دلار برسانیم مطمئنا نیازمند ما خواهند بود. الان هم نیازمند هستند نه اینکه نباشند. 

مطمئن باشید که کیفیت کالاهاي صادراتی ما و ویژگی هاي آن ها مورد نیاز همه کشورها است. این را ما تجربه داریم و وارد
کنندگان کشورهاي دیگر به ما مراجعه می کنند. آن هم در همین شرایط. یعنی تاجر موفق کشور همسایه می گوید کاري به تحریم
ندارم. کالاي ایرانی می خواهم. چون مصرف کننده من کالاي با کیفیت می خواهد .اگر این 24 میلیارد دلار را به صد برسانیم مطمئنا
آن نکته اي که گفتید پیمان هاي پولی برقرار می شود با واحد پولی خودمان مبادله می کنیم. الان بانک مرکزي درحال کار روي این
مسئله است. فکر می کنم این که می گوییم تحریم اثربخشی خود را از دست خواهد داد، این موقع اتفاق خواهد افتاد. الان این اتفاق
افتاده است. برنامه ما این است که تا اواخر سال آینده این 24 میلیارد دلار به 48 میلیارد دلار برسد. ولی راه بسیار طولانی در پیش

 
داریم. 

این ظرفیت را داریم. ظرفیت صادر کننده را داریم. منابعی را داریم. ببینید در بخش کشاورزي که امروز در آمار 5 ساله بخش



کشاورزي رشد بسیار خوبی ار لحاظ ارزشی داشته است. بخش صنایع دستی ما رشد داشته است. نمی توانیم بگوییم صادرات زیاد
شود. می توانیم از توانمندي خود استفاده کنیم.امسال بارندگی خوب بوده و کشاورزي مطلوبی داشته ایم. ما باید امکاناتی را فراهم

 
کنیم که کالاي کشاورزي ما از سر زمین خود به راحتی با امکاناتی که باید کمک کنیم این کالا به مصرف کننده خارجی برسد. 

 
باتوجه به ممنوعیتی که براي صادرات نفت داشتیم ارز حاصل از صادرات غیر نفتی معادل درآمد صادرات نفت ما بوده است؟ 

صادرات نفت ما شرایط خاص خود را دارد. شاید یک دوره روزانه دو الی دو و نیم میلیون بشکه نفت خام صادر می کردیم با قیمت
هاي مختلف. مثلا شاید امروز فروش نفتی را به قیمت دو ماه دیگر انجام می دادم. مبنایش شاید یک سال 70 میلیارد دلار نفت خام
صادر می کردم. ولی نکته این است که وقتی ما صادراتمان را در کنار وارداتمان قرار می دهیم این ها تقریبا باهم تناظر دارند. یعنی
41.3 صادرات ما در سال 98 و حدود 42 هم واردات داشته ایم. در حقیقت تراز تجاري ما روي غیر نفتی می چرخد. اگر این ارز را

 
صادر کننده برگرداند مطمئن باشید که نیازهاي وارداتی ما همه تامین خواهد شد. 

 
حجم صادرات نفت خام بیشتر از صادرات غیر نفتی است 

 
سوالم این بود که درآمد ارزي ما از محل صادرات غیر نفتی معادل درآمد صادرات نفتی است یا نه؟ 

مطمئنا اینطور نخواهد بود. حتما کمتر است. ولی نمی توانم بگویم دقیقا چقدر است. چون یک سال 70 میلیارد بوده چون قیمت نفت
برخی مواقع 100 دلار و در برخی مقاطع 40 دلار است. ولی می خواهم بگویم وقتی شما روي صادرات غیر نفتی کار می کنید حساب
کتاب ها درست در می آید چون دیگر خام فروشی نمی کنید. نفت یعنی خام فروشی. هرچه نفت استخراج شود باید صادر کنید. چون
کاري نمی توانید بکنید. نفت در حال آتش گرفتن است. باید صادر کنید. یا بخش پتروشیمی را ولی صادرات غیر نفتی ارزش افزوده
است. باید دلار به دلار و ریال به ریال حسابش را داشته باشم. ولی نفت مثل این است که پول باد آورده اي را به من بدهند. در بحث

 
نفت همیشه بحث نفرین منابع را می کنیم. می گوییم این پول باد آورده را زیاد دلم نسوخته و راحت خرجش می کنم. 

ما درباره صادرات غیر نفتی چون براي آن زحمت کشیده شده و ارزش افزوده ایجاد شده پس می گوییم برایش باید ارزش قائل شویم.
این باید در کالاي اساسی و مواد اولیه و ماشین آلات تولیدي مصرف شود و ما جایی براي کالاي لوکس نداریم. فرد براي واردات
کالاي لوکس از ارز خودش استفاده کند. الان موقعیت ایجاب می کند که تولید من جهش پیدا کند. در این صورت مطمئنا صادرات
من جهش پیدا می کند. این ها تناظر باهم دارند. این اتفاق اگر بیافتد مطمئن باشید هیچ تحریمی تاثیر نخواهد داشت. نمی خواهم
خوشبینانه عمل کنم. می گویم تحریمی واقعا نمی تواند اثرگذار باشد. تحریم ها می خواستند معیشت مردم را تحت تاثیر قرار دهند.
اگر یک پاتک به این بزنیم که در حال وارد کردن ارز هستیم تا تولید انجام شود...خانوار من می خواهد اشتغال و یک زندگی آرام
داشته باشد تا زندگی کند. این طرف که تحریم می کند می خواهد این نباشد . باید کمک کنیم این آرامش در زندگی واقعی مردم ما

 
وجود داشته باشد 

 
سهم توقف تبادلات با بانک هاي دنیا را در بروز مشکل براي بازگشت ارز صادراتی چقدر می دانید؟ 

این که بگوییم همه چیز ما خوب است و تحریم ها روي ما اثر نگذاشته حرف خیلی درستی نیست. اثر گذاشت ولی تقریبا می توانیم
بگوییم از آن سختی عبور کرده ایم. اگر مقاومت اولیه را انجام نمی دادیم و دنبال مسیرهاي جایگزین نبودیم، به هر روشی که بود،
اتفاقی که گفتم می افتاد و شاید ضرر می کردیم. ولی خوشبختانه همه تلاش کردند و دست به دست هم دادند. هرکس دلش براي
کشور می تپید کمک کرد. این که بگویم مبادلات بانکی اثر نداشته اینطور نبود. بلکه به هر حال شما صادرات انجام می دهید و ارز را



وارد می کنید و من که اینجا نشسته ام و یا شما یا فرد عادي می گوید ارز وارد می شود. ولی اینجا می گویم این ارز وارد شدن براي

 
این که مبادلات بانکی ما مانند قبل نیست با هزینه هاي بالاتري انجام می شود. 

از سیستم بانکی تقریبا منتقل به سیستم صرافی ها شدیم. مطمئنا صرافی ها هم منافع بیشتري می خواهند. پس بنابراین اتفاقی می
افتد وقتی مبادلات بانکی شما مقداري به علت شرایط بانکی ضربه می خورد مجبورید به راه هاي جایگزین بروید. از صرافی ها استفاده
می کنید. صرافی هایی که مورد اعتماد هستند. این ها هزینه ها را بالا می برند. به خاطر نقل و انتقال پول هزینه بالا می برد. پس دو
اتفاق می افتد. اولا نقل و انتقال پول به کشور طولانی تر می شود. این را باید در بازگشت ارز درك کنیم. دوما هزینه هاي صادر کننده
بالا می رود. در این صورت مثلا 100 دلار صادر می کند و 80 دلار می تواند وارد کند. بنابراین افزایش هزینه ها مطمئنا در دوره

 
بعدي در قیمت کالاي صادراتی و تولیدي اش در داخل کشور اثر می گذارد. 

پس این عدم روابط بانکی و ضعف روابط بانکی با سایر کشورها که اولین ضربه اي است که تحریم به هر کشوري می زند نمی گذارند
نقل و انتقال انجام شود اثرش را اینجا می گذارد که هزینه هاي صادر کننده ما افزایش پیدا می کند و زمان بازگشت ارز آن طولانی تر
می شود. این را توجه داشته باشید. وقتی این اتفاق می افتد قیمت بالاتر می رود و فشارها بیشتر می شود. باید چه کار کنیم؟ بر می
گردم به 15 کشور همسایه اي که داریم. با این ها ارتباط نزدیک داریم. خیلی از کالاها را می توانیم با ارز ملی آن ها و خودمان صادر
کنیم. این هرچقدر تلاش کنیم که ریال ما تقویت شود، که باید شبکه اي از سایر موارد اقتصادي هم کمک کنند، مطمئنا آن مشکلی

 
که می گویید حل خواهد شد. 

 
پس اگر با کشورهاي همسایه مبادله کنیم هزینه صادرات کاهش پیدا می کند. 

 
حتما اینطور است. 

 
الان هزینه چقدر است؟ 

بستگی به چانه زنی هایی دارد که صادر کننده با صراف دارد. می تواند در رقم هاي بالاتر، پایین تر باشد به هر حال وقتی نتوانید ارز
وارد کنید مجبورید که تبدیل هم داشته باشید. یعنی فرض کنید شما صادر کننده اي هستید که کالایی را با دینار عراق صادر کرده
اید اما خود شماي صادر کننده می خواهید کالایی را وارد کنید از کشوري که نیاز به یورو دارد. بنابراین شما تبدیل دینار به یورو می
کنید که یک ریزش و درصدي دارد و انتقالش از یک صرافی به صرافی دیگر واقعا هزینه هاي وارداتی و صادرات را افزایش می دهد.
ولی اگر با کشورهاي همسایه این کار را داشته باشیم و صرافی ها و شبکه بانکی ما این کار را انجام دهند مطمئنا هزینه هاي ما به

 
شدت پایین خواهد آمد. همانطور که عرض کردم اگر فرض کنیم صادرات ما 42 میلیارد باشد 24 میلیارد به کشورهاي همسایه است. 

از این فرصت استفاده کنیم. ما ظرفیت زیادي داریم. نگاه نکنید که می گوییم عراق را داریم. غیر از آن ، ترکمنستان و تاجیکستان را
داریم. کشورهاي حوزه CIS و پاکستان را داریم. پاکستان ظرفیت بزرگی براي ما دارد. هم از لحاظ ویژگی هاي فرهنگی و هم دینی
نزدیک هستیم و هم روابطی که از لحاظ زبان داریم. افغانستان را داریم. ولی نکته اي را باید توجه داشته باشیم. تجارت دو طرفه است.
یعنی اینکه اگر من فقط بگویم صادر کننده هستم، الان شاید افغانستانی ها این نکته را با ما داشته باشند که فقط می خواهید به ما
صادر کنید. ما هم چیزهایی داریم . از ما هم بخرید. تجارت دو طرفه است. این را توجه داشته باشید که اگر کالایی صادر می کنم باید
شرایط را براي طرف مقابل هم فراهم کنم تا او هم بتواند کالایی را به من بدهد. یعنی اگر امروز این نکته را داشته باشم که فرض
کنید کالایی را از پاکستان مصرف کنم مطمئن باشید او هم این عرق را خواهد داشت که کالاي ایرانی مصرف کند. اینکه چشم

 
هایمان را ببندیم و بگوییم پاکستانی و افغانستانی و عراقی و... از من باید بخرد و من از او نخرم مشکلاتی را ایجاد خواهد کرد. 



تسنیم




